
برای نخستین بار در غرب آسیا
واز درآمد بیش از ۲۰۰ بالگرد ارتش به پر

 هوانیروز ارتش جمهوری اســامی ایــران به عنــوان بزرگترین ناوگان 
بالگردی آسیا پیش از شروع رزمایش اقتدار ۱۴۰۲، به آماده سازی حجم 
وســیعی از بالگردهای ترابری و رزمــی جهت اجــرای مأموریت در این 

رزمایش اقدام کرد.
هوانیــروز ارتش در این اقــدام قابل توجّه کــه نیاز به پشــتیبانی فنی و 
مهندسی گسترده ای دارد، برای نخســتین بار در سطح غرب آسیا، بیش 
از ۲۰۰ فروند بالگرد را به طور همزمان بــا حضور خلبانان جوان و مجرب، 
برای اجرای عملیات رزمی و ترابری در رزمایش اقتدار ۱۴۰۲ آماده کرده 
اســت.همچنین؛ انواع بالگردهای کبرا، شــینوک، ۲۱۴، ۲۰۵، ۲۰۶ در 
این مانور عملیاتی در گســتره ی ۱۰ کیلومتری استقرار یافتند.براساس 
این گزارش؛ حاضــر بــه کاری و مهارت آموزی خلبانان جــوان از جمله 
مؤلفه های بازدارنده ناوگان بالگردی هوانیروز ارتش در این مأموریت بود.

ارتش بنزین کوپنی می شود!
خریــدار  »نیم قرن بــا اقتصــاد ایران« 
به ســال چهارم رســید. مــا در این بخش  
تــاش می کنیم روندهای اقتصــاد ایران و 
جهان را به صورت گــذرا و در میان اخبار و 
گزارش های منتشرشده در مطبوعات مرور 
کنیم.بررســی روندی موضوعــات و اخبار 
اقتصادی کمک می کند تا درک درســتی 
از وضــع امروزمــان در حــوزه اقتصادی 
داشته باشیم. در این بررسی تاریخی برخی 
موضوعــات، نهادها و اشــخاص به صورت 
خاص مورد بررسی قرار می گیرد تا مخاطب 
با مطالعه آنها به شــناخت نســبی از اوضاع 

اقتصادی ایران دست یابد.
در سال ۱۴۰۲، در نیم قرن با اقتصاد ایران با 
استفاده از اخبار و گزارش های روزنامه های 
»اطاعــات« و »دنیای اقتصــاد« هر روز 
روایتی اختصاصــی از اقتصاد ایران و جهان 
در سال های ۱۳۵۳، ۱۳۶۳، ۱۳۷۳، ۱۳۸۳ 

و ۱۳۹۳ تقدیم مخاطبان می شود.

پنجم آبان ۱۳۵۳؛ شرکت های خصوصی 
متخصص خارجی وارد می کنند

دولــت طی تصویــب نامه ای، تســهیات 
لازم را بــرای جلب و جــذب متخصصین و 
کارشناســان خارجی فراهم کرده است و از 
این پس بخش خصوصی می تواند مهندس 
و پزشــک و دیگر متخصــص مورداحتیاج 

خود را با تسهیاتی از خارج وارد کند.
این تســهیات بــه خاطر آن اســت که در 
حــال حاضر مقــررات خاص ناظــر بر کار 
اتباع خارجی در ایران اســت.این مقررات 
وقتی به تصویب رســیده بود که کشــور در 
مضیقه متخصــص نبود. بــه همین جهت 
دولت برای اشــتغال هرچه بیشتر ایرانیان 
و جلوگیری از رقابــت نامعقول خارجی ها، 
اشتغال به کار آنها را تحت شرایط و ضوابط 

محدودکننده ای درآورده بود.

پنجم آبان ۱۳۶۳؛ موافقت ایران با 
کاهش تولید نفت اوپک

وزارت نفت جمهوری اســامی ایران طی 
بیانیــه ای نقطه نظرها و مواضــع خود را در 
رابطه با تشــکیل اجاس مشورتی اوپک را 
درباره تشکیل اجاس مشــورتی اوپک که 
روز شــنبه ۷ آبان ماه جاری برابر ۲۹ اکتبر 

در ژنو تشکیل می شود، اعام کرد.
جمهوری اسامی ایران برای حفظ استحکام 
بازار نفــت و جلوگیری از ســقوط قیمت ها 
حتی قبل از ورود هیــات مذکور با یک اقدام 
فداکارانه، علیرغم احتیاجات شدید ارزی به 
علت ادامه جنگ تحمیلی رژیم صهیونیستی 

عراق، تولید نفــت خود را به حــدود نصف 
سهمیه تعیین شده رســاند و درنتیجه این 
اقدام و کاهش تولید بعضــی دیگر از اعضای 
اوپک بود که رونــد پایین آوردن قیمت ها در 
بازار نفت خام متوقف و ثبات نســبی حاصل 
شــد؛ به نحوی کــه میــزان تخفیف های 
موردتقاضا بر روی قیمت رسمی فروش نفت 
خام ایران ازســوی متقاضیان که به سطح ۳ 
دلار در هر بشکه رســیده بود، به حدود یک 

دلار در هر بشکه کاهش یافت.

پنجم آبان ۱۳۷۳؛ طرح های گسترده 
دولت برای کنترل قیمت ها و برخورد 

با اخلالگران
آقای هاشمی رفسنجانی، رئیس جمهوری 
حمایت مقام معظم رهبری و تصمیم قاطع 
دولت را برای مبارزه با گرانفروشی تا ایجاد 
تعادل کامــل در بازار عرضــه و تقاضا مورد 
تاکید قرار داد و امکانات تولیدی کشــور را 
برای ایجاد اشــباع بازار از بسیاری کالاهای 
ضروری و اساســی، اطمینان بخش و کافی 
دانست.وی افزود: پشتوانه تامین کالاها در 
بازار به قدری اســت که جــای هیچ نگرانی 
نیســت و در مواردی که نیاز به ورود کالایی 
خود از خارج نیز باشــد، ارز کافی برای این 

منظور تامین شده است.
رئیس جمهوری کــه در جلســه توجیه و 
آشــنایی اســتانداران، مدیران مســوول 
ســازمان های بازرســی و نظارت بر کنترل 
قیمت ها و تعزیرات حکومتی با سیاســت ها 
و تشکیات طرح پشــتیبانی برنامه تنظیم 

بازار سخن می گفت، سیاست های گذشته 
دولت برای افزایش تولید به عنوان پشتوانه 
اصلی کالا در کشــور را یادآور شــد و گفت: 
اکنون پــس از تحقق این مهــم، زمان آن 
رسیده اســت که با ســودجویی اشخاص و 
مراکزی که حاضر به پذیرش ســود عادلانه 
کالاها نیســتند، برخوردی جــدی و موثر 
انجام شــود تا به ادامه سیاســت حمایت از 
تولیدکنندگان، واسطه ها و اخال گران در 
بازار حذف شود و کالاها با نرخ های واقعی به 
دست مصرف کنندگان برسد.آقای هاشمی 
رفســنجانی، نسبت به شــیطنت و توطئه 
برخی عناصر سودجو و جریان های سیاسی 
برای ایجاد جو مسموم و شایعه پراکنی برای 
تضعیف حرکت وسیع مبارزه با گرانفروشی 
هشدار داد و افزود: هوشــیاری، همکاری و 
هماهنگی کامل بین دســتگاه های مجری 
طرح، مســوولان و آحاد مــردم که همواره 
پشــتوانه سیاســت های دولــت بوده اند، 

موفقیت حرکت اخیر را تضمین می کند.
رئیس جمهوری استقبال گســترده مردم 
انقابی کشورمان را از سیاست اخیر دولت 
برای مبارزه با گرانفروشــی، پشــتوانه ای 
بســیار مناســب برای اجرای آن دانســت 
و متذکر شــد: طــرح نصب دســتگاه های 
مخصوص محاســبه فــروش کالا و کنترل 
برچســب قیمت ها در فروشگاه های بزرگ 
نیز در اجرای طرح اخیر در دســت بررسی 
اســت.رئیس جمهوری افــزود: طرح اعام 
کالاهــای اساســی تحت کنتــرل دولت 
مقطعــی نبوده و بــه تدریج ســایر اقام و 

کالاهای موردنیاز تا رســیدن بــازار به حد 
تعادل و ثبات نیز شامل آن می شود.

پنجم آبان ۱۳۸۳؛ بنزین کوپنی
 می شود

در صورت تامین نشــدن بودجــه واردات، 
بنزین سهمیه بندی و نظام کوپنی در توزیع 

این فرآورده اعمال می شود.
مدیرعامل شرکت ملی پخش فراورده های 
نفتی گفــت: لایحــه دولت بــرای تامین 
ارز موردنیــاز واردات روزانــه ۲۳ میلیون 
لیتــر بنزین تا پایان ســال بــه میزان یک 
میلیــارد و ۳۰۰ میلیون دلار اســت که در 
کمیســیون های مختلف مجلس شــورای 
اسامی بررســی شــده و در صحن علنی 

مجلس در مورد آن رای گیری می شود.
حســین کاشــفی ادامه داد: در جلســات 
مشــترکی که با مجلس داشــتیم، موضوع 
کمبــود بودجه واردات بنزیــن و دلایل آن 
ازجملــه افزایش نرخ جهانــی آن همگام با 
افزایش قیمت نفت خام که تــا حد دو برابر 
پیش بینی های قبلی بوده، بررســی شــده 
اســت و حال تصویب لایحه دولــت با رقم 
درخواســتی برای واردات بنزیــن ازجمله 

اختیارات مجلس است.
کاشــفی با اشــاره به اینکه با توجه به رشد 
محــدود قیمــت بنزیــن در بازارها حتی 
احتمال ناکافی بودن بودجــه ۱.۳ میلیارد 
دلاری درخواستی برای واردات بنزین وجود 
دارد، خاطرنشان کرد: پیشنهاد ۱.۳ میلیارد 
دلار بودجه واردات بنزین بــا مطالعه بازار و 

بررســی عوامل موثــر در قیمت ها صورت 
گرفته و معتقدیم با توجه به استدلال وزارت 
نفت در جلسات مشترک، نمایندگان مردم 
اجــازه افزایش بودجــه واردات بنزین برای 
تامین آن تا پایان سال را خواهند داد.کاشفی 
با بیــان اینکه اســتفاده از سیســتم کارت 
هوشــمند بنزین تا پایان سال به دلیل آماده 
نبودن آن ممکن نیست، گفت: در شرایطی 
که ارز موردنیاز واردات بنزین تامین نشود، 
برای توزیــع عادلانــه بنزین اســتفاده از 
کالابــرگ )کوپن( و توزیــع آن بین مالکان 

خودروها صورت خواهد گرفت.

پنجم آبان ۱۳۹۳؛ نزول پاییزی
 قیمت مسکن

معامات فصل پاییز در بازار مســکن، موج 
پنجم »کاهش قیمت« را بــه آپارتمان های 
شــهر تهران وارد کرد.جدیدترین آمار دفتر 
برنامه ریــزی و اقتصاد مســکن وزارت راه و 
شهرســازی از ارزش ریالی مبایعه نامه هایی 
که در اولین ماه از فصل پاییــز در بنگاه های 
اماک شــهر تهــران تنظیم و صادر شــده 
اســت، نشــان می دهد: میانگیــن قیمت 
واحدهای مســکونی پایتخــت در مهرماه 
۲.۶ درصد نســبت به شــهریور کاهش پیدا 
کرده و بــه مترمربعی ۴ میلیــون و ۶۳ هزار 
تومان رسیده اســت.افت قیمت مسکن در 
ماه مهر، پنجمیــن موج کاهــش از ابتدای 
امسال تاکنون و چهارمین نزول متوالی طی 
۴ ماه به حســاب می آیاد که این دو اتفاق در 
نوع خود یک رکورد برای بازار مســکن سال 
۹۳ می تواند باشد. نوســان مهر در عین حال 
به لحاظ شــیب کاهش، دومین موج بزرگ 
نزولی در سال جاری اســت.بحث بازنگری 
در قرارداد پلت فرم مشترک ال ۹۰ در حالی 
این روزها از سوی مدیران ارشد خودروسازی 
ایران مطرح می شود که به گفته منابع آگاه، 
یکی از مــوارد در نظر آنها، انحصــار واردات 
محصولات رنو توسط خودروسازان است. رنو 
که از سال ۸۶ تولید محصولات خود )تندر۹۰ 
و مگان( را در ایران آغاز کرد، چند ســال بعد 
واردات خودرو کامل )CBU( به بازار کشور 
را نیز در دســتورکار خود قرار داد. منتها این 
مســوولیت را نه بــه خودروســازان بلکه به 
شــرکتی خصوصی واگذار کرد. این شرکت 
واردکننده که هنوز هم شــاخه واردکننده 
رنو در ایران به شــمار می رود، طی سال های 
اخیر چندین محصول این شرکت فرانسوی را 
وارد بازار کشور کرده و از آن جمله می توان به 
خودروهایی مانند »فلوئنس« و »ترافیک« 

اشاره کرد.

مالیات برعایدی سرمایه چه شد

خطر نگاه خوش بینانه به درآمدهای بودجه
سال 1401 قیمت مواد غذایی رکورد شکست امسال قیمت مسکن

وشن شد  دلیل حبس آماری مسکن ر
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رئیس مجلس این گره کور را باز کند
کیومرث اشتریان  ریاســت محترم مجلس در موقعیتی است که می تواند 
یکی از گره های کور نظام برنامه ریزی در ایران، یعنی چهارســاله بودن زمان 

برنامه های توسعه، را باز کند. 

یادداشت

چرا ما عقب ماندیم و کره جنوبی توسعه یافت؟
مجتبی لشکر بلوکی   مــا با هم شروع کردیم؛ حدود شــصت سال پیش! اما 
کره جنوبی اکنون جزو قدرت های اقتصادی جهــان و دارای کیفیت زندگی 

بالاتری است.
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رئیس مجلس این گره کور را باز کند
کیومرث اشتریان  ریاســت محترم مجلس در موقعیتی است که می 
تواند یکی از گره های کور نظام برنامه ریزی در ایران، یعنی چهارســاله 
بودن زمان برنامه های توســعه، را بــاز کند. این گره کــور، پیامدها و 

معضاتی را در پی دارد که از جمله می توان به این موارد اشاره کرد:
مســئولیت ناپذیری دولت ها بدلیل تغییر دولت هــا در میانه برنامه و 
تداخل سیکل سیاسی و ســیکل سیاســتی )یعنی تداخل دوره های 
ریاست جمهوری و دوره های مجلس با دوره های برنامه های توسعه(، 
اجرا نشــدن برنامه های توسعه، طولانی شــدن فرآیند تدوین قانون، 
مشخص نبودن مســئولیت قوه مجریه و شخص رییس جمهور، فقدان 

برنامه های عملیاتی و... .
پنج ساله بودن برنامه های توسعه سبب شده است که این برنامه قربانی 
ناهمزمانی ســیکل ها در نظام اداره کشور شــود. این، مهمترین دلیل 
گم شدن مسئولیت ها برای اجرای برنامه های توسعه است. چهارساله 
بودن دوره برنامه سبب می شــود که ابتدا و انتهای برنامه در یک دولت 
بسته شــود و لذا امکان پاســخگویی هر دولت برای برنامه خود فراهم 
می شود.سالهاســت که این مهم در محافل علمی-اجتماعی گوناگون 
مطرح شده و از بوته نقد به درآمده اســت. البته باز هم می توان باز هم با 
نظرخواهی و تحلیل خبرگی این پیشــنهاد را به نقد و گفتگو گذاشت تا 
تصمیم نهایی با اتقان اتخاذ شود. امید است که ریاست محترم مجلس 
امر مهم چهارســاله کردن قانون برنامه را پیگیری نماید. طبیعی است 
که برای تنظیم با وضعیت فعلی بایســتی برنامه هفتم تا ســال ۱۴۰۸ 
تعیین شــده تا پس از آن دوره آغاز برنامه ها با دوره آغاز دولت ها یکی 
شــود. ذیا به توضیح وضعیت کنونی و اســتدلال های ضرورت چهار 

ساله شدن برنامه می پردازم.
۱- عدد ۵ برای برنامه های توســعه هیچ منطق روشــنی ندارد چون 
اغلب مــواد برنامه یا بیش از ۵ ســال یا کمتر از آن زمــان می برند. گاه 
حتی اجرای برخی از مواد قانون تا ۲۰ ســال هم به درازا کشــیده شده 
است. احکام بودجه ای هم که یک ساله در قانون بودجه صادر می شود. 
بنابراین ۴ ســاله بودن از حیث زمان اجرای برنامه هــا هیچ توجیهی 

ندارد.
۲- وضعیت نظام سیاست گذاری کشــور بدینگونه است که معمولا از 
ابتدا تا انتهای فرآیند تدوین و تصویب قانون برنامه دو ســال زمان لازم 
است. پس از آن برای اجرایی شــدن موادی از قانون که نیاز به تصویب 
آیین نامه دارد این فرآیند در درون قوه مجریه طی می شــود که عما 

یک فاجعه تمام عیار مدیریتی و کشور داری است. ببینید:
ابتدا وزیر مربوطه بایستی نامه ای به معاون اول رییس جمهور بنویسد و 
تقاضا کند که موضوع یک ماده قانون برنامه در دستور کار هیئت وزیران 
قرار گیرد. معاون اول اگر موافق باشد نامه را به دبیر هیئت دولت ارجاع 
می دهد، وی نیز ســپس نامه را به یکی از دبیران کمیسیون های دولت 

دولت ارجاع می دهد.
دبیر کمیســیون نیز از دســتگاه های اجرایی مرتبط استعام و پس از 
دریافت پاسخ ها نســبت به جمعبندی آن ها اقدام می کند، سپس در 
جلسات تخصصی با حضور کارشناسان و مدیران دستگاه های اجرایی 
موضوع بررسی می شــود، در مرحله بعدی در جلسه معاونان وزیران به 
لحاظ مدیریتی رای گیری می شود، سپس در جلسه کمیسیون وزیران 
بحث و رای گیری می شود و در نهایت، در هیئت وزیران مورد بررسی و 

تصویب قرار می گیرد.
این مراحل ۸ گانه بســته به مورد از ۶ ماه تا ســالها به درازا می کشد و 
عما پس طی این مراحل، هم دولت عوض شــده اســت و هم موضوع 
منتفی شده یا اساسا انگیزه ای برای دولت بعدی در پیگیری آن نیست. 
می بینید که چگونه روندها و رویه ها از قانــون برنامه تا آیین نامه های 
اجرایی حداقل یک دوره از دولت را می گیرد و عما کاری از پیش نمی 
رود. اساســا دلیل این حجم انبوه از مواد تنفیذی و قانون احکام دایمی 
به همین دلیل است. چهار ساله شــدن قانون سبب می شود که دولت 
بالاجبار این فرآیندهای طولانی را کوتاه نماید تا در مدت چهار ســال 

موضوعات اصلی را در دستورکار خود قرار دهد.
۳- قانون برنامه چهارســاله بایستی توســط هر دولت و در آغاز به کار 
همان دولت تدوین و به فاصلــه ۳ ماه از انتخابات بــه تصویب مجلس 
برسد. ممکن است استدلال شــود که تدوین برنامه در فاصله زمانی ۳ 
ماه از آغاز به کار دولت امکان پذیر نیســت در پاســخ گفته می شود که 
اولا، فرضِ مبتنی بر واقع این اســت که کاندیداهای انتخابات ریاست 
جمهوری از میان رجال سیاسی کشور بوده و آشنا به وضعیت سیاست 
های کلی کشور و قوانین برنامه پیشین هستند. بنابراین حتی پیش از 
به قدرت رسیدن بایســتی علی الاصول خطوط کلی برنامه های خود 
را مبتنی بر سیاســت های کلی تدوین کرده باشند. ثانیا، پس از ۶ دوره 
قانون گذاری برنامه، اکنون دیگر روال و رویه به گونه ای شــده است که 
بســیاری از مواد قانون برنامه تنفیذی هستند و تکلیف امور مهم کشور 

در حوزه های گوناگون روشن است.
۴- باید بین برنامه توســعه و احکام قانونی برنامه توسعه تفکیک قایل 
شــویم تا بتوان تصویب قانون برنامه در مجلس را در سه ماهه نخست 
آغاز به کار دولت تصویب کرد. نیازی به تصویب همه برنامه ها نیســت. 
مجلس می تواند صرفا بــر احکام قانونی متمرکز شــود و عنداللزوم به 
ســند برنامه که ضمیمه قانون اســت مراجعه کند. تجربه قانون برنامه 
نشــان می دهد که تفاوت این قوانین به اندازه ای نیست که کشور برای 
مدت دو سال معطل شــود تا فرآیند تصویب مجدد طی شود. برخی، و 
بلکه بسیاری از مواد قانون برنامه، در شرح وظایف دستگاه های اجرایی 
آمده است و برای بســیاری از برنامه ها نیز قانون وجود دارد )یا از طریق 
قانون احکام دایمی یا از طریق قوانین موضوعی همچون قانون ساختار، 
قانون جامع ایثارگران، قانــون خدمات کشــوری و ... (. از این رو خاء 
قانونی حجیم و چشــمگیر نیســت. وانگهی، برنامه های سالانه نیز از 
طریق قانون بودجه قابل تصویب و پیگیری اســت. مشــهور است که 

قانون بودجه قانون برنامه یک ساله است.
۵- آنگاه که برنامه دولت در ۳ ماه نخســت توسط مجلس تصویب شود 
دولت بایســتی موظف باشد. اما آنچه که مهم اســت و اجرای برنامه ها 
را تضمین و امکان نظــارت مجلس را بر اجرای برنامــه فراهم می کند 
ســندهای اجرایی اســت که مغفول بزرگ در نظام سیاســت گذاری 
عمومی در ایران است. هر وزارتخانه بایســتی برای ۳ تا ۵ برنامه اصلی 
خود ســند اجرایی تدوین و منتشــر کند کلیه آیین نامه های اجرایی 
مربوطه در ذیل همین ســند و به فاصله ۳ تا ۶ مــاه بتصویب دولت می 
رســد. در وضعیت کنونی بدلیل کلی بودن بســیاری از تکالیف قانون 

برنامه امکان نظارت برای مجلس فراهم نیست.
 سند اجرایی )یا سند سیاستی( سندی است که نحوه اجرای برنامه را بر 
اساس الگوی چرخه ای سیاست گذاری فراهم می کند و طی آن مسئله 
اصلی یک ماده اصلی، مدل مداخله، مدل اجرا و بازخورد، برآورد بودجه 
و شــاخص های فنی ارزیابی تعیین می شــود و تکلیف قوه مجریه به 

روشنی بیان می شود. 
 Policy( این سند در برخی کشــورها تحت عنوان راهنمای سیاستی
Guideline( شناخته می شــود. تکرار می کنم که این سند مهمترین 

ابزار را برای نظارت مجلس فراهم می کند.

یادداشت

سخنگوی کمیســیون تلفیق مجلس شورای اسامی 
گفت: پارســال مجمــوع معافیت هــای مالیاتی ۴۰ 
شــرکت بزرگ در مجموع به ۱۵۰ هزار میلیارد تومان 

رسید.
محســن زنگنه، در خصــوص میــزان معافیت های 
مالیاتی گفــت: طبق گزارشــات خود ســازمان امور 
مالیاتی، در سال ۱۴۰۱ میزان معافیت های مالیاتی در 
طول یک سال بیش از میزان درآمد های مالیاتی کشور 

بوده است.
وی با اشــاره به میزان زیاد معافیت های مالیاتی افزود: 
در ســال ۱۴۰۱ مجمــوع معافیت هــای مالیاتی ۴۰ 
شــرکت بزرگ در مجموع به ۱۵۰ هزار میلیارد تومان 
رسید که عدد بسیار بالایی است و باید این میزان زیاد 

معافیت ها ساماندهی شود.

زنگنه ادامه داد: معافیت های مالیاتی طیف 
وسیعی از مشاغل و سطوح را شامل می شود 
از انواع معافیت های مشــاغل و صنایع خاص 
گرفته تا انواع معافیت ها در مناطق محروم و 
مناطق آزاد، به طور مثال شرکتی  در مناطق 
محروم فعالیت می کند تــا از این معافیت ها 
اســتفاده کند و یا معادن فعــال در مناطق 

محروم از معافیت های ده یا بیســت ساله برخوردارند 
در حالیکه آن منطقه به شدت محروم است و وجود آن 
شرکت یا معدن حتی بخشی از مشکات همان منطقه 

را هم حل نمی کند.
این نماینده مجلس خاطرنشان کرد: بودجه کل کشور 
شامل بودجه عمومی کشور و بودجه شرکت هاست که 
رقمی معادل ۵ هزار میلیارد تومان بوده اســت. بودجه 

عمومی کشــور دو هــزار و ۱۰۰ همت بوده 
است که منابع این بودجه از محل مالیات ها، 

فروش نفت و فروش اوراق است.
زنگنه افزود: امســال ســهم مالیات از منابع 
عمومی کشــور رقمی حــدود ۶۰۰ تا ۷۰۰ 
همت و تقریبا حدود یک سوم منابع عمومی 
است که دولت مکلف اســت این رقم حداقل 
به رقم ۵۰ درصد بودجه کشور و ۸۰ درصد هزینه های 

جاری کل کشور تا انتهای برنامه هفتم برسد.
وی ادامه داد: اگر بخواهیم به این اعداد برسیم راهی 
نداریم به جز اینکه از فــرار مالیاتی جلوگیری کنیم 
و ســرفصل های جدیــد مالیاتی ایجــاد کنیم مثل 
مالیات برعایدی سرمایه، مالیات بر خانه های خالی 
و... و راه دیگر اینکه معافیت هــا و تخفیفات مالیاتی 

اصاح شود.
سخنگوی کمیســیون تلفیق افزود: یکی از شاخص ها 
در اقتصاد مقاومتی، ایجاد منابع پایدار درآمدی است و 
یکی از مهمترین منابع آن، افزایش درآمد های مالیاتی 
کشــور اســت که این مهم با اصاح منابع درآمدی و 

مالیاتی انجام پذیر است.
زنگنه خاطر نشان کرد: در قانون برنامه هفتم نیز دولت 
مکلف شــده اســت لایحه ای را به مجلس ارائه دهد و 

معافیت ها و بخشودگی های مالیاتی ساماندهی شود.
وی در پایــان افــزود: ســاماندهی معافیت هــا و 
بخشــودگی های مالیاتی مطالبه جدی مجلس است 
که البته کار سختی اســت چراکه به هر حال ذینفعانی 
دارد و توجیحاتی دارنــد، اما به هر حال ســاماندهی 

معافیت ها امری ضروری است.

مالیات

زهرا علیدادی  امــام جمعه موقت تهران 
گفت: اســراییل ریشــه و دوامی نــدارد و 
طوفان الاقصی یک پدیــده بی نظیر و نقطه 

عطفی تاریخی را در عصر ما به وجود آورد.
حجت الاســام محمــد جواد حــاج علی 
اکبری در خطبه های این هفته نماز جمعه 
تهران، اظهار داشــت: این روزها مسأله ما، 
مسأله فلســطین اســت. آنچه در روزهای 
اخیــر مشــاهده می کنیــم، رفتارهــای 
غیرقابــل توصیفی از وحشــی های روزگار 
است که بر اســاس منطق قرآن کریم رژیم 

صهیونیستی همان شجره خبیثه است.

رژیم صهیونیستی نهادی پلید است
وی بیان کرد: این نهــاد پلید و خبیث و این 
آرمان کثیف و موجودیت پلید مانند درخت 
خبیث می مانــد و ریشــه و دوام هم ندارد. 
اسرائیل مظهر کلمه خبیثه و مجموع همه 
رذالت هاست. این درخت ریشه در منجاب 
کفر داشــته و از مــرداب نفــاق و لجنزار 
شهوت ها و از جهل و هواپرستی آبیاری شده 
اســت. از این درخت پلید و کثیف میوه ای 
به جز میوه شــیطانی، بی عفتی، بی حیایی، 
خودخواهی، کبر، اســتکبار، ظلم، جنایت 
و کــودک کشــی، بدخواهی، حســادت و 

وحشت انتظار نیست.
امام جمعــه موقت تهران با اشــاره به اینکه 
آنچــه دوام دارد و ریشــه در توحید دارد و 
می ماند حق اســت، تصریح کرد: این بار ما 
شــاهد یک تازیانه الهی هستیم که بر چهره 
ســیاه، متعفن و کریــه این رژیم پســت و 
تبهکار با دست خداوند متعال که از آستین 

مقاومت بیرون آمد، نواخته شد.

طوفان الاقصی نقطه عطفی تاریخی را 
در عصر ما به وجود آورد

حاج علــی اکبری بــا بیان اینکــه طوفان 
الاقصی یــک پدیده بی نظیر اســت و نقطه 
عطفی تاریخی را در عصــر ما به وجود آورد، 

ادامه داد: این نبرد تاریخــی باید از جوانب 
مختلف مورد بررســی قرار گیرد. باید تاریخ 
منطقه و جهــان را به بعد و قبــل از ۷ اکتبر 
تقسیم کرد.وی افزود: علت اینکه مقاومت 
فلسطین دست به عملیات طوفان الاقصی 
زد این بود که ملت فلســطین طی ۷۵ سال 
آواره و مظلــوم مورد انــواع جنایت ها قرار 
گرفتند و از آوارگی و تحقیر تا کشتار دسته 
جمعی و ده ها جنایت دیگر آنان به ســتوه 
آمــده بودند.خطیــب موقت نمــاز جمعه 
تهران تصریح کرد: ۱۶ سال شاهد محاصره 
غزه از زمیــن، هوا و دریا بودیم و اســرائیل، 
غزه را به یک زندان بزرگ تبدیل کرده بود و 
حتی زنان باردار برای وضع حمل باید اجازه 
می گرفتند و در این ســال ها بیش از ۸ هزار 
کودک پشت این ســیم های خاردار به دنیا 

آمدند.
حاج علی اکبری گفت: در دو سال اخیر هم 
که دولت مجانین در اسرائیل روی کارآمد، 
شــاهد بودیم که نخســت وزیر و وزرای آن 
نه عقل دارنــد و نه از انســانیت بویی بردند 
و بــا وجود این افــراد جانی، شــرایط ملت 

فلسطین سخت تر از قبل شد.

علت عملیات طوفان الاقصی
 ۷۵ ساله اشغال فلسطین بود

خطیب موقت نمــاز جمعه تهــران افزود: 
علت عملیــات طوفان الاقصی، ۷۵ ســاله 
اشغال و ۱۶ ســاله محاصره و جنایت علیه 
مردم فلسطین اســت. چشم و گوش بینای 
مقاومــت دریافتــه بــود که ارتــش رژیم 
صهیونیســتی به دنبال آن اســت که یک 
عملیات ســنگین و گســترده را علیه غزه 
انجام دهد و قصد دارد با کشــتار ســنگین 
۱۰۰ هزار نفر را از این منطقه کوچ دهد. در 
محورهای سیاســی نیز معلوم شده بود که 
دولت های خائن منطقه کار عادی ســازی 
را نهایی کرده اند و قــرار بود همزمان این دو 
کار انجام شــود.وی اظهار داشت: عملیات 

دفاع فلســطینی ها در برابر یــک دولت به 
تمام معنا وحشــی و ارتشــی بود که عاوه 
بر قدرت اتمی، در ســاختار ســایبری نیز 
جزو ارتش های برتر دنیا بــود. در لایه دوم 
نیز کســانی کــه در برابر جبهــه مقاومت 
هستند، شهرک نشــین ها هستند که آن ها 
جزو ســاختار نظامی ارتش صهیونیســتی 
هســتند و اخیراً رژیم صهیونیســتی ۳۰۰ 
هزار نفر از آنان را فراخواند.حاج علی اکبری 
با اشاره به اینکه لایه ســوم نیز لابی جهانی 
صهیونیســم، آمریکا و اروپا است که بنیان 
آن بــر کشــتار، تخریب و تحقیــر زندگی 
انسان هاســت، ادامه داد: ببینید که طوفان 

الاقصی در برابر چه کسانی بود.

تاریخ آمریکا بر کشتار ۳00 میلیون 
انسان بنا شده است

وی با بیان اینکه تاریخ ۳۰۰ ســاله آمریکا 
بر کشتار ۳۰۰ میلیون انسان بنا شده است، 
متذکر شد: همه جهان دید که آمریکایی ها 
در فاجعه هیروشیما و ناکازاکی چه کردند. 
آمریکا در جنگ با ایران به صورت تمام عیار 
از صدام حمایت کرد و دست آمریکا به خون 
جوانان مــا آلوده اســت و جنایاتی را هم در 

عراق با ایجاد داعش انجام دادند.
امام جمعه موقت تهران ادامه داد: قدم اول 
انگلیس خبیــث هم هولوکاســت بود و در 
جنگ اول حدود نیمــی از جمعیت ایران را 

با گرسنگی و بیماری نابود کردند. قدم دوم 
آنان کشتار در هندوســتان بود و قدم سوم 
بنیانگذاری رژیم جعلی صهیونیســتی بود 
که این رژیم دیوانه را ایجــاد کرد و به جان 

مردم دنیا انداخت.

نقش سنتکام در حمله به مردم 
فلسطین و محاصره غزه

حاج علی اکبــری با اشــاره بــه اینکه در 
ماجــرای اخیر از چهــره واقعــی و لیبرال 
دموکراسی غربی رونمایی شد، گفت: همه 
دیدند که آمریکایی ها و اروپایی ها هراسان 
خود را به اسرائیل رساندند، اما اسرائیل یک 
بیمار سرطانی است و ســتون فقراتش در 
عملیات اخیر آسیب دیده و دیگر نمی تواند 
بلند شــود و عماً الان میدان دست آمریکا 

است و سنتکام کار را مدیریت می کند.
وی ادامــه داد: در این جنگ بزرگ نســبتاً 
جهانــی با حضــور جانی های سرشــناس 
جهان، ملت مظلوم فلســطین در محاصره 
قرار گرفته اســت. در ایران و در منطقه نیز 
جریان ها و اشــخاص اندکی هســتند که 
عماً پیــاده نظام آنان هســتند که ســال 
گذشته بخشی از آنان هم صدا با شبکه های 
رسانه دشــمن در خیابان های ما به میدان 
آمدند و در فتنه آمریکایی و صهیونیســتی 
ســال گذشــته، رفتارهای داعشــی خود 
را نشــان دادنــد، آرمان هــا و روح الله های 
عزیز ما را ســاخی کردنــد و الان هم برای 

صهیونیست ها خوش رقصی می کنند.
حاج علی اکبــری در ادامــه ضمن تبریک 
پیروزی های کاروان ورزشــی کشــور در 
بازی های پاراآســیایی هانگــژو، گفت: این 
بازی ها جلوه های ویژه ای داشــت که یک 
مورد دربــاره خانم الناز دارابیــان بود که با 
چادر در مراســم اهدای طا حضور یافت و 
مدالش را به کودکان غزه اهــدا کرد. مورد 
دیگر درباره خانم ســاره جوانمردی بود که 
با حجاب شایســته همراه با فرزند سه ماهه 

خود در جایــگاه قرار گرفــت و گفت مدال 
اصلی من نوزاد سه ماهه من است.

وی ادامه داد: رزمنــدگان و مدافعان اصلی 
مقاومت فلسطین و مردم فلسطین، حماس 
و جهاد اســامی در غزه هستند. همچنین 
گردان هایی که با روحیه آهنین و دل هایی 
سرشــار از ایمان طراحی دقیق انجام دادند 
و نشــان دادنــد مقاومت در فلســطین به 
چه رشــدی در اندیشــه و عمل رســیده و 
موجودیــت رژیم صهیونیســتی را به خطر 

انداخته است و آن ها را زمین گیر کردند.

اتفاقات غزه برای هیچ انسان دارای 
وجدانی قابل تحمل نیست

امام جمعــه موقت تهران با اشــاره به اینکه 
اتفاقات غزه برای هیچ انسان دارای وجدانی 
قابل تحمل نیســت، گفــت: آب و دارو را از 
مردم غــزه دریغ کردند و بــدون هیچ گونه 
محدودیتی به اندازه یک بمب اتم در این ۲۰ 
روز بر ســر این مردم مظلوم بمب ریختند. 
با وجود این، مردم غیور و مقاوم فلســطین 
مانند کوه ایستادند و جز زبان شکر و عامت 

پیروزی از آنان چیزی شنیده نشد.
خطیب نماز جمعه تهران با اشــاره به اینکه 
شــبکه منطقــه ای مقاومت متشــکل از 
فلسطین، لبنان، عراق، یمن، سوریه و ایران 
اســت، متذکر شــد: قباً می گفتیم محور 
مقاومت اما امروز محور مقاومت یک شبکه 
بهم پیوسته شده و همه آماده هستند و اگر 
دشمن بخواهد غلط اضافه کند، در کمترین 
زمان ممکن زمیــن و زمان را بر سرشــان 

خراب خواهد کرد.
وی ادامــه داد: در لایــه چهــارم هــم 
آزادی خواهان جهان از هــر دین، مذهب، 
رنگ و نژاد هســتند کــه با فریــاد زنده باد 
فلسطین و مرگ بر اسرائیل به میدان آمدند 
و این به معنای آن است که یک اتفاق بزرگ 
جهانی در راه است و فلسطین کلید اتحاد و 

پیروزی بر دشمنان بشریت است.

سخنگوی کمیسیون تلفیق مجلس خبر داد؛ معافیت  مالیاتی ۱۵۰ هزار میلیاردی ۴۰ شرکت بزرگ

خریدار  رئیس مجلس شــورای اسامی 
خاطرنشــان کرد: امروز باید محکم باشیم و 
به اراده مردم احتــرام بگذاریم چرا که مردم 

ستون های انقاب هستند.
 محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اســامی در اولین همایش ۴ هــزار نفری 
مجمع نیروهای انقاب کــه در مرقد مطهر 

امام خمینی )ره( برگزار شد، گفت:
رئیس مجلس شورای اســامی با تاکید بر 
اینکه هدف اصلی همایــش مجمع بیداری 
نیروهای انقاب، مشــارکت و دوم وحدت 
جبهه انقــاب اســت و باید ایــن وحدت 
مأموریت داشته باشد، گفت: مأموریت این 
همایــش باید همدلی، کارآمــدی و قدرت 

حل مسئله باشد.
قالیباف افــزود: امروز یکی از مشــکات ما 
عدم حل مســئله بــه دلیل عــدم وحدت، 

همدلی و انسجام است.
وی با بیان اینکه یکی از عناصر مشــارکت 
رقابت اســت، گفت: هدف ما موضوع رقابت 
نیست و برای مشــارکت، وحدت، همدلی، 
کارآمدی و قدرت حل مسئله کنار یکدیگر 
جمع شده ایم.رئیس قوه مقننه با طرح این 
ســوال که چالش اصلی مشارکت چیست، 
افزود: نباید رقابت در ســهم خواهی داشته 
باشیم و باید یک چشــم انداز روشن داشته 
باشــیم.وی افــزود: امروز برای پیشــرفت 

کشور نیازمند تحول هستیم.
قالیباف، در بخش دیگر از ســخنان خود با 
اشاره به تحولات فلســطین گفت: عظمت 
طوفان الاقصی استاندارد، تراز حرکت های 
سیاســی، نظامی، امنیتــی و اقتصادی در 
ســطح بین المللی منطقــه ای و ملی همه 
را تغییر داد.قالیباف کــه در مجمع بیداری 
نیروهای انقاب سخن می گفت، افزود: هر 

تهدیدی را باید به قبل و بعد از این عملیات 
تقســیم کنیم. همانطور کــه رهبر انقاب 
فرمودند هرگز ایــن زخم ها قابــل ترمیم 

نخواهد بود.
وی با بیان اینکه این رژیم در ۷۵ سال خود 
چه راهبرد و دکترینی داشــته است، افزود: 
اسرائیل روزگاری ادعا می کرد هر جنبده ای 
هر اقدامی انجام دهد از لحاظ اطاعاتی در 
سیطره من است و قدرت بازدارندگی دارم و 
در بیرون از سرزمینم با دشمنانم می جنگم 
و از گنبد آهنین می گفت اما خداوند اینگونه 
مقرر کرد که همــه این ها باهــم در مقابل 
رزمندگان اسام و فلسطینیانی که مظلوم 
بودند اما به برکت انقاب اسامی عزت پیدا 
کردند، فرو ریخت.رئیس مجلس شــورای 

اسامی خاطرنشان کرد: امروز باید محکم 
باشــیم و به اراده مردم احترام بگذاریم چرا 

که مردم ستون های انقاب هستند.
قالیباف با بیان اینکه ایمان به ســنت های 
الهی و حضور مــردم در صحنه قطعاً قدرت 
آفرین است، گفت: سال گذشته و در همین 
زمان رژیــم صهیونیســتی و آمریکایی ها 
می گفتنــد انقاب اســامی تــا دو هفته 
آینده فرو خواهد پاشید اما امروز می بینیم 

اسرائیل به نابودی نزدیک است.
قالیباف بــا بیان اینکه در کشــور آنطور که 
باید قــدرت حل مســاله نداریــم، تصریح 
کرد: مخالف رقابت نیســتم و یکی از عناصر 
مشــارکت را رقابت می دانم اما امروز برای 
وحدت و همدلی جمع شــده ایم؛ اشکالی 

ندارد در درون جبهه انقاب رقابت داشــته 
باشــیم اما نه اختاف. باید انسجام داشته 

باشیم.
رئیس مجلس که در همایش مبنا ســخن 
می گفت با تاکید بر اینکه باید یک چشــم 
انداز روشــن برای پیشــرفت کشور داشته 
باشیم، گفت: نســبت به گذشته قصد ندارم 
انتقاد کنــم و هیچوقت هــم از دولت های 
قبلی انتقــاد نکرده ام بالاخره در ۴۵ ســال 
گذشته قوه مجریه و مقننه دست جریانات 
مختلف بوده و باید تــاش کنیم تصویری 
درست توأم با باورپذیری از جریانات داشته 
باشــیم.رئیس مجلس شــورای اسامی با 
اشــاره به قانونگذاری ها و ســایر اقدامات 
تاکید کرد: نیازمند این هســتیم که مردم 

تأثیر را ببیننــد و اثر اقدامــات چه دولت و 
چه مجلس زمان بر اســت. بایــد مدیریت و 
برنامه ریزی کنیم و حل مســاله را با برنامه 
هفتم پیــش ببریم.قالیباف بــا بیان اینکه 
جبهه انقاب وظیفه دارد در هر شهرستان 
و استان هم افزایی ایجاد کند، تصریح کرد: 
باید سهم خواهی را حرام بدانیم؛ کسانی باید 
به مجلس راه یابند که دغدغــه و توان حل 
مساله را داشته باشــند زیرا کشور نیازمند 

تحول است.
وی خاطرنشــان کرد: اگــر قالیباف قصد 
سهم خواهی داشــت در دوره قبل ظرفیت 
بیشتری وجود داشــت. دغدغه ای جز حل 

مشکل مردم نداریم.
وی با تاکید بر اینکه نمایندگان و مسؤولان 
باید کارآمد، دلســوز و مؤثر باشــند، اظهار 
داشــت: مجلس باید با روحیه دوران دفاع 
مقــدس کار کند کــه در ایــن خصوص از 
مجلس یازدهم دفاع می کنــم و باید برنامه 
هفتــم را دقیق پیش ببریــم و تحول ایجاد 

کنیم.
قالیباف عنوان کــرد: پــس از دوران دفاع 
مقدس، در همه مسؤولیت هایی که حضور 
داشتم به جوانان باور قلبی داشتم و همیشه 
دوســت داشــتم با جوانان کار کنم چون با 
همه وجودم ایمان دارم کــه این تحول باید 
به دســت جوانان اتفــاق بیفتــد البته قدر 
باتجربه ها را نیز بشناســند و آنهــا را آئینه 

تمام نمای تجربه خود بدانند.
وی با بیــان اینکه جوانان با علــم و دانش و 
حرکت و بندگــی خالصانه می توانند تحول 
ایجاد کنند، خاطرنشــان کرد: من شــما 
جوانان را رهروان امام راحل و سربازان امام 
خامنه ای و خدمتگذاران صــادق به مردم 

می دانم.
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چرا ما عقب ماندیم و کره جنوبی توسعه یافت؟
مجتبی لشکر بلوکی   ما با هم شروع کردیم؛ حدود شصت سال پیش! 
اما کره جنوبی اکنون جزو قدرت های اقتصادی جهان و دارای کیفیت 
زندگی بالاتری است. این در حالی است که ایران با وجود داشتن منابع 
غنی تر و شرایط مناسب تر عقب ماند! شاید بافاصله چالش های خاص 
پیش روی ایران را برشــمریم که از کنترل ما خارج بود. اما مشــکات 

پیش روی کره اگر از ما بیشتر نبود کمتر هم نبود.
کره جنوبی در عرض کمتر از بیست ســال، چهار بحران را تجربه کرد: 
اســتقال از ژاپن، جنگ کره جنوبی و شــمالی، انقاب آوریل ۱۹۶۰ 
و کودتای نظامی. پس از جنــگ دو کره و در  نهایــت جدایی این دو از 
یکدیگر، نود درصد برق شبه جزیره و هشــتاد درصد تولیدات معدنی 
و شــیمیایی و فلزی در بخش شــمالی قرار گرفت و کره جنوبی از این 
امکانات محروم شــد و خــروج تکنســین های ژاپنی نیــز بر وخامت 
اوضاع افزود.حاصل این جنگ خانمان ســوز چیزی جز کشــته شدن 
پنج میلیون نفر کره نبود! اوضاع اقتصادی بســیار اسف بار بود. فقر کره 
جنوبی در زمینه منابع طبیعی باعث شــد که تأمین غــذای مردم نیز 
با دشــواری  همراه باشد.درآمد ســرانه اهالی این کشور در دهه ۱۹۶۰ 
حدود هفتاد دلار بود یعنی کمتر از درآمد ســرانه کشــورهایی مانند 
هاییتی و اتیوپی. یعنی فقر مطلق! اما چگونه کشوری اینچنین به درآمد 
سرانه ملی سی هزار دلار رسید؟ برای پیشرفت کره ریشه های متعددی 
برشمرده اند. در این نوشــته کوتاه فقط می خواهم روی دو نکته تاکید 

کنم و برای ایران آینده درس بیاموزیم.
۱. جلب اعتماد عمیق ملی و همگام سازی ملت

هنر حاکمیت کــره جنوبــی آن بود که مــردم را همراه خــود کرد و 
مناســبات ملی را به گونه ای چید که مردم، حاکمیــت را باور کردند و 
همراه او شــدند و در زمان های حســاس نه در برابر و نه در کنار که در 

پشت حاکمیت ایستادند. بگذارید چند مثال کوچک بزنم:
دولت کره برای گرفتن وام های بین المللی به شدت در مخمصه افتاده 
بود. آمریکا آنان را پس زده بود. دولت کره هزاران کارگر معدن و پرستار 
به ســوی آلمان غربی اعزام کرد. مزیت کارگران کره ای این بود که آنها 
از همه ملیت ها با ســوادتر بودند. این کارگران درآمدهــای خود را به 
کره می فرســتادند و دولت کره با وجود کم بودن مقــدار آن، با وثیقه 
گذاشــتن این درآمدها به اخذ وام از بانک های خارجی از جمله دویچه 
بانک آلمان موفق شــد.طی بحران مالی ۱۹۹۷ ارزش پول کره سقوط 
کرد و قیمت طا سیر صعودی سرسام آوری را آغاز کرد. در پاسخ به این 
اوضاع، مردم کره در کمپین ملی طا با بخشیدن داوطلبانه طا به دولت 

جهت فائق آمدن بر بحران جهان را شگفت زده کردند!
با شــیوع آنفلوآنزای خوکــی از مکزیــک در ســال ۲۰۰۹، کارکنان 
شــرکت های کره ای در مکزیک با پوشیدن ماســک به کار خود ادامه 
دادند که نتیجه آن افزایش نفوذ شــرکت های کــره ای در آن بازار بود. 
این در حالی بود که کارکنان ســایر ملت ها ترجیح دادند که برای حفظ 

سامتی خود مکزیک را ترک کنند.
۲. مهارت تبدیل کردن بحران های مالی به سکوهای پیشرفت

دومین متغیری که دوســت دارم آن را برجســته کنم، مهارت تبدیل 
بحران به سکوی پرش است. چند مثال فشرده را با هم مرور کنیم:سال 
۱۹۷۳ میادی جنگی بین اعراب و اســرائیل شــروع شد و قیمت نفت 
بیش از سه برابر شــد! این ضربه مهلکی بود به اقتصاد کره که یک قطره 
نفت نداشت و تازه شروع به ســرمایه گذاری در صنایع مربوطه آن کرده 
بود. اما دولت کره یک تصمیم اســتراتژیک گرفت: تمرکز روی فرصت 
رشد بالای ساخت و ساز در خاورمیانه )به خاطر بالا رفتن قیمت نفت( 
و اعزام کارگران خود به منطقه و احداث پروژه هایی به ارزش ســالیانه 
۱۰ میلیارد دلار.حدود سال ۱۹۹۷ بحران مالی آسیا از تایلند آغاز شد و 
کشورهای آسیای شرقی را فرا گرفت. شش شرکت از ده شرکت بزرگ 
کره ای تا مرز سقوط رفتند. دولت کره تا مرز ورشکستگی پیش رفت و 
زیر بار بزرگ ترین وام )قرض( تاریخ رفت. کــره این وضعیت را به یک 
فرصت اصاحات عمیق تبدیل کرد: شــرکت های ورشکسته بسته و یا 
ادغام شدند و شرکت های بزرگ دســت به تجدید ساختار زدند. دولت 
کره این تحولات را بــا قاطعیت عملیاتی کرد. نتیجــه اصاحات فوق 
العاده بود:ذخایر ارزی کره از چهار میلیارد دلار، به صد میلیارد رسید و 

کره سه سال زودتر وامش را پس داد!

 محمدمهدی برادران مطرح کرد
مشکلات تامین مواد اولیه تولید

معاون وزیر صمت گفت: رشد تولید ماحصل این است که مواد اولیه هم 
به همین میزان رشد کند، اما این رشد به آن میزانی که ظرفیت تولید در 

کشور است و انگیزه تولید در جامعه صنعتی کشور است، نیست.
 

محمدمهدی برادران در یک برنامه تلویزیونــی اظهار کرد: در مقطعی 
با کمبود کالای خــاص مواجه بودیم، چراکــه واردات ممنوع بود و هم 
در عمل تولید کشــور بســیار کم بود و حتی در مقاطعی در سال های 
قبل کار به شکلی بود که باید ثبت نام می شد و بعد از مدتی کالا تحویل 
مشتری می شــد. اما امروز در حوزه های خاص مثل ماشین ظرفشویی 
که با کمبود مواجه بودیم، ۹ خط جدید در دو سال اخیر افتتاح شده که 

نیاز به این محصول را برطرف می کند و این روند رو به رشد است.
وی افزود: همینطور در کولرگازی در ســال ۱۴۰۰ حــدود ۱۴۵ هزار 
دستگاه تولید شــده، در ســال ۱۴۰۱ این میزان به ۲۷۲ هزار دستگاه 
رسیده و در شــش ماهه نخست امســال، ۱۴۷ هزار دستگاه کولرگازی 
تولید و برنامه ریزی شــده تا پایان ســال به بیش از ۳۰۰ هزار دستگاه 
برسد.به گفته این مقام مســئول، در حوزه کولر گازی هنوز نیاز جامعه 
بیشتر از این است، اما در تلویزیون در ســال ۱۴۰۰، یک میلیون و ۵۰۰ 
هزار دستگاه تولید داشتیم، سال ۱۴۰۱ این میزان تولید به یک میلیون 
و ۹۰۸ هزار دســتگاه رسیده که ۲۷ درصد رشد داشــته و امسال هم در 
این شــش ماهه روند رو به رشد داشــتیم. همچنین در یخچال و فریزر 
دو میلیون و ۵۰۰ هزار دستگاه در ســال ۱۴۰۰ تولید داشتیم، در سال 
۱۴۰۱ به دو میلیون و ۶۹۷ هزار رســیده که هشــت درصد رشد داشته 
و امســال هم به یک میلیون و ۲۴۰ هزار دســتگاه رســیده است. البته 
اخیراً ترکیب نوع محصولات تغییر پیدا کرده و از یخچال های ســاده به 
یخچال های با شرایط ویژه تر همچون یخچال های دودر یا یخچال های 
ساید تبدیل شــده که هم رضایتمندی بیشــتر و هم ارزبری بیشتری 
دارد.معاون وزیر صمت در ادامه درباره مشــکات تأمیــن مواد اولیه از 
جمله فولاد، گفت: رشــد تولید ماحصل این اســت که مواد اولیه هم به 
همین میزان رشد کرده، اما این رشــد به آن میزانی که ظرفیت تولید در 
کشور است و انگیزه تولید در جامعه صنعتی کشور است، نیست. یکی از 
مطالبات جامعه صنعتی کشــور این است که به میزانی که آمادگی رشد 
تولید در کشــور اســت و اقبال مردم به کالای داخلی رشد می کند، به 

همان میزان هم باید مواد اولیه مناسب تری را در اختیار بگذاریم.

دیدگاه

بازار

وحید بلالی  همــواره دولت ها در دام نگاه 
خوش بینانه به درآمدهای نفتی، مالیاتی و 
سایر درآمدهای بودجه افتاده اند و این نوع 
نگاه باعث افزایش کسری بودجه و افزایش 

تورم در کشور شده است.
روز دوشنبه رئیس سازمان برنامه و بودجه 
در حاشــیه مراســم روز ملی آمــار که در 
ساختمان مرکز ملی آمار ایران برگزار شد، 
در رابطه با میزان تحقق منابع و درآمدهای 
بودجه ۱۴۰۲ در هفت مــاه اخیر و وضعیت 
درآمدهای نفتــی توضیح داد. داوود منظور 
درباره تحقــق منابــع و درآمدهای بودجه 
ســال جاری گفت: در مجموع تحقق منابع 
و درآمدها در هفت ماه ابتدایی امســال ۷۰ 
درصد اســت و با آنچه در بودجه پیش بینی 

شده فاصله داریم.
منظور افزود: هر چند به طــور قانونی مرکز 
آمار مســئول تولیــد آمار اســت، اما بانک 
مرکزی هم بــه صورت تاریخــی اطاعات 
و آمار در حوزه حســاب های ملی را تولید و 
منتشــر می کند، اما بین ایــن داده ها نباید 
فاصله معناداری وجود داشــته باشــد، در 
غیــر این صــورت مشــروعیت داده ها زیر 
ســوال می رود. منظور ادامه داد: یکی از آن 
بیش برآوردی ها در حوزه درآمدهای نفتی 
است؛ درآمدهای نفتی در بودجه ۶۲۰ هزار 
میلیارد تومان پیش بینی شده است، فرض 
بر این بوده که نفــت را با قیمت ۸۰ دلار و به 
میزان ۱.۵ میلیون بشــکه بفروشیم، اما در 
بسیاری ماه های سال قیمت فروش و میزان 

صادرات کمتر بوده است.
داوود منظــور، رئیــس ســازمان برنامه و 
بودجــه در روز ملی آمــار اعــام کرد که 
۳۰ درصــد از منابــع بودجه ســال جاری 
تحقق پیدا نکرده اســت. او علت اصلی عدم 
تحقق بودجه را بیش بــرآوردی انتظارات از 
درآمدهــای نفتی و همچنیــن درآمدهای 
حاصل از واگــذاری دارایی های مازاد اعام 

کرد.
پیگیری مهر حاکی اســت ظاهراً دولت رقم 
دقیقی از درآمدهای نفتی در لایحه بودجه 
۱۴۰۲ ارائه کرده بود اما در بررسی لایحه در 
مجلس شورای اســامی پیش بینی درآمد 

نفتی دستخوش تغییرات جدی شد.

عدم پیش بینی درست درآمدها 
در بودجه

مهمترین نکته ای که منظور به آن اشــاره 
کرده، عدم پیش بینی صحیح از درآمدهای 
نفتی است این نکته در بودجه امسال بسیار 
حائز اهمیت اســت، برخی از کارشناســان 
اقتصادی و برخی از مسئولان دولتی بر این 
باورند که باید قیمت نفت را در ســال آینده 
نیز بالای ۸۰ دلار در نظر گرفت، در صورتی 
که این گمانه زنی غلط بوده و ممکن اســت 

دولت را با چالش های زیادی روبرو کند.
اگر دولت قیمت نفت و صــادرات را با واقع 
گرایی پایین تر از برآوردها در بودجه ســال 
آینده لحاظ کند، مــازاد درآمدهای نفتی 
را می تــوان صــرف پروژه هــای عمرانی و 

پروژه های ســرمایه گذاری در صنایع کرد، 
اما اگر دولــت درآمد صادرات نفــت را بالا 
در نظر بگیرد و تحقق نیابــد دچار بیماری 
مزمنی به نام کســری بودجه شده است که 
معمــولاً دولت های قبلی دچــار آن بودند، 
در گزارش قبلی از انتشار اوراق بدهی برای 
پروژه های عمرانی و سرمایه گذاری گفتیم 
اما اگر دولت دچار کســری بودجه شــود، 
امکان انتشــار اوراق بدهی برای پروژه های 

عمرانی را نخواهد داشت.
سید حسن ملیحی کارشــناس اقتصادی 
در این باره گفــت: »دولت زمانی کســری 
بودجــه دارد ســعی می کند در قــدم اول 
بودجه پروژه های عمرانــی را کاهش دهد، 
اگر انتشــار اوراق برای پروژه های عمرانی 
اجرایی شــود اتفاق بزرگ و مبارکی است، 
در سال جاری دولت شــاید نتواند به میزان 
زیــادی اوراق بدهی بــرای تأمیــن مالی 
پروژه های عمرانی استفاده کند چون دولت 
در بودجه مصــوب، برای کســری بودجه 
انتشــار اوراق بدهی را پیش بینی کرده که 
احتمالاً برای بودجه عمومی به آن نیازمند 

باشد.«
به گفتــه ملیحی، اگــر بــرای تأمین مالی 
پروژه های عمرانی از اوراق اســتفاده شود 
و اوراق بدهی صرف کســری بودجه نشود، 
دســتاوردهای خوبی را برای اقتصاد ایران 
خواهد داشــت و اگر این تصمیم در وزارت 
اقتصاد اجرایی شود می تواند اتفاق مبارکی 
برای کشور باشد. وقتی پروژه های عمرانی 
فعال شــوند نرخ بیکاری کاهــش خواهد 
یافت، صنایع بیشــتری فعال خواهند شد و 
بازارهای مختلف کشــور از این اتفاق بهره 
مند شده و مردم نیز ســود آن را در زندگی 

خود حس می کنند.
اما رئیس سازمان برنامه وبودجه در آخرین 
اظهار نظر خود کسری ۳۰ درصدی بودجه 
را تأیید کرد، بنابراین دولت در پایان ســال 
احتمالاً مجبور خواهد بود برای جبران این 
کســری بودجه ۳۰ درصدی بــاز هم اوراق 

بدهی منتشر کند. پیش تر مسئولان دولتی 
به این فکــر بودند کــه از اوراق بدهی برای 
تأمین مالی پروژه های عمرانی، زیرساختی 
و سرمایه گذاری اســتفاده کنند اما کسری 
بودجه ۳۰ درصدی دســت های دولت را در 
این باره بســته و سبب می شــود روال غلط 
سال های گذشته )انتشار اوراق بدهی تنها 

برای کسری بودجه( دوباره تکرار شود.

وضعیت مبهم واگذاری اموال دولتی
منظور در بخشــی دیگر از اظهــارات خود 
گفــت: موضوع دیگــر واگذاری ها اســت 
کــه تقریباً در دولــت به انتهــای واگذاری 
دارایی ها رســیده ایم و پــس از قانون اصل 
۴۴ دولــت آنچه بایــد واگــذار می کرد را 
واگذار کرده اســت، آنچه در حال واگذاری 
هســتیم باقیمانــده واگذاری هــا در حال 
انجام اســت و به همین جهت میزان درآمد 
ما از حدود ۱۰۳ هزار میلیارد تومان شــاید 
کمتــر از ۲۵ درصد در ۷ ماهه اول امســال 
تحقق پیدا کرده اســت. تــاش می کنیم 
در بودجه ســال ۱۴۰۳ حتماً منابع را واقع 
گرایانه ببینیم و هزینه هــا را تعریف کنیم 
به گونه ای که مطمئن باشــیم یک انطباق 
بالایی بیــن مصارف و منابــع بودجه وجود 
داشته باشد و اگر این تقارن و نزدیکی نباشد 
باعث گایه مندی دستگاه ها خواهد شد، از 
سوی دیگر باعث عدم تحقق وعده ها خواهد 
شد. در بودجه عماً به مردم قول می دهیم 
که اقداماتی را انجــام می دهیم و امیدواریم 
با تعامــات در دولت بتوانیــم بودجه واقع 

گرایانه برای سال آینده تنظیم کنیم.«
به گفته منظور بخشــی از کســری بودجه 
دولت به دلیل عدم تحقــق واگذاری اموال 
دولتی اتفاق افتاده اما رئیس سازمان برنامه 
و بودجه دقیق اشــاره نکرده محل خرج این 
درآمدها کجاست؟ آیا این درآمدها باید در 
بودجه جاری خرج شوند یا بودجه عمرانی، 
اگر دولت واگذاری اموال مازاد را صرفاً برای 
بودجه جاری هزینه کنــد این رویه به زیان 

اقتصاد کشــور اســت و اگر منابع حاصل از 
این صرف پروژه های زیرســاختی و سرمایه 

گذاری شود اتفاق مبارکی است.

مالیات بر عایدی سرمایه چه شد؟
یکی از موارد مهم کســب درآمد در بودجه، 
درآمدهای مالیاتی اســت. برآوردها نشان 
می دهد ایــن بخش از درآمدها نســبت به 
سال های گذشته افزایش یافته است اما این 
متأســفانه هنوز به طور کامل اجرایی نشده 

است.
علی ملــک زاده کارشــناس اقتصادی در 
این باره گفت: طی ســال های اخیر ســهم 
مالیات از بودجه بالاتر رفته اســت، در سال 
۱۴۰۰ ســهم مالیات از بودجــه ۲۵ درصد 
بود، در سال ۱۴۰۱ ســهم مالیات از بودجه 
به ۳۸ درصد رســیده و در ســال جاری نیز 
این ســهم به بالای ۵۰ درصد رســیده که 
پیشرفت محســوس و قابل توجهی را نشان 
می دهد. اما باز هم وضعیت مطلوب که ۷۰ 
تا ۸۰ درصد بودجه از مالیات تأمین شــود 
فاصله داریم. دوره طولانی مدتی به صورت 
میانگین ۴۰ درصــد از بودجــه مربوط به 
مالیات بوده که برای تحــول در این بخش 
ابتدا باید زیرســاخت های کســب مالیات 
در کشور را توســعه دهیم و سپس با توسعه 
فرهنگ مالیــات دادن این امــر مبارک را 

ترویج دهیم.
این کارشناس اقتصادی در پاسخ به سوالی 
مبنی بــر اینکه پیــش بینی هــا از درصد 
مالیات در بودجه ســال ۱۴۰۳ چقدر است، 
گفت: نســبت مالیــات به تولیــد ناخالص 
داخلی ۴ درصد است که بسیار کم است، این 
نشان می دهد که باید بیشتر از اینها مالیات 
دریافت کنیم اما متأسفانه به دلایل مختلف 
کشــش دریافت مالیات در جامعه کم شده 
است. ابتدا به این دلیل که تورم باعث کاهش 
قدرت خرید مردم شــده است، نکته بعدی 
معافیت های مالیاتی قانونی اســت که باید 
کاهش یابد، یکی از بندهای برنامه هفتم این 

است که معافیت مالیاتی اضافه نشود و برای 
کاهش معافیت مالیاتی برنامه ریزی کرد تا 
بار مالیاتی کشــور بر دوش عده ای خاص از 
فعالان اقتصادی که عموماً فعالان شــفافی 

هستند، گذاشته نشود.
ملــک زاده افزود: هدف مالیــات بر عایدی 
سرمایه تنظیم گری و تغییر رفتار در فعالان 
اقتصادی اســت و هدف آن کســب درآمد 
نیســت، این طرح در مجلس بــوده و هنوز 
تعیین تکلیف نشــده اســت. بیش از ۳ ماه 
است که کمیسیون اقتصادی مجلس طرح 
را به صحن علنی نفرستاده است، این طرح 
از ابتدای مجلس در خرداد ۹۹ اعام وصول 
شــده و بیش از ۳ سال اســت که باتکلیف 
مانده است. البته بخشــی از طرح مالیات بر 
عایدی سرمایه بر بســترهای اجرایی طرح 
استوار اســت که کمک می کند درآمدهای 
کلی مالیاتی در کشــور افزایــش یابد و از 
طریــق اجــرای آن درآمدهــای مالیاتی 

افزایش خواهد یافت.
علی ملک زاده در پاسخ به سوال دیگر مبنی 
بر سیاســت های کان اقتصــادی دولت و 
اینکه آیا می توان هم زمان سیاست انقباضی 
و ضد تورمی را در اقتصاد اجرا کرده و رشــد 
مالیاتی داشــت، گفت: این نکته درســتی 
اســت عطش نقدینگی در فعالان اقتصادی 
ایران بسیار بالا رفته اســت، بانک مرکزی 
سیاست های اقتصاد انقباضی را در ماه های 
اخیر اجرا کــرده و بر ترازنامه هــای بانک 
کنترل ســختی را اعمال می کند، این باعث 
شــده که فعالان اقتصادی بیش از پیش به 
پول نیاز داشته باشــند، هدف بانک مرکزی 
این است که تورم را کنترل کند اما این ابزار 
در کوتاه مدت جواب می دهد و بانک مرکزی 
مجبور خواهد بود که منابع را به نظام بانکی 
کشــور تزریق کنــد. بانک مرکــزی باید 
هدفمند این کار را در طرح های زیرساختی 
انجام داده تا هم فعالان اقتصادی بتوانند از 
این منابع استفاده کنند و هم تخلیه تورمی 
را در اقتصاد شاهد نباشــیم. با افزایش پول 
در میان مردم می توان مالیات بیشــتری را 

نیز به صورت هدفمند اخذ کرد.

ضرورت نگاه واقع بینانه در لایحه 
بودجه ۱40۳

دولت های مختلف در دام نگاه خوش بینانه 
برای تحقــق درآمدهــای نفتی و ســایر 
درآمدها در لایحه بودجه افتاده اند، ضروری 
اســت که این نــگاه به صــورت واقع بینانه 
تغییر کند، تا دولت مجبور نباشــد در نیمه 
سال به کســری بودجه برخورد کند و برای 
رفع کســری بودجه ناچار بــه راهکارهای 
مختلف اعم از اســتقراض از بانک مرکزی، 
انتشار اوراق بدهی و… شود. سیاست گذار 
اقتصادی باید یــک بار برای همیشــه این 
مشــکل قدیمی را رفع کرده و با کاستن از 
بودجه های غیرضروری از بار بودجه جاری 
کاســته و بر بار بودجه عمرانی بیفزاید تا هم 
تورم کاهش یافتــه و هم تولید و اشــتغال 

افزایش یابد.

ســخنگوی ســازمان تعزیرات با تاکید بــر مجازات 
خودروســازان به دلیل دپو و گرانفروشی گفت: اخیرا 
پرونده ایی با عنوان گرانفروشی خودروساز به نام اضافه 
کردن آپشن هایی که جزء ملزومات اصلی خودرو بوده 

به شعب رسیدگی به تخلفات ارجاع شده است.
 اسفنانی ســخنگوی ســازمان تعزیرات حکومتی در 
مصاحبه با رادیو اظهار داشــت: برخی خودروســازان 
بــا توجیه عــدم دریافت اســتاندارد برخــی قطعات 
خودروهای تولید شــده و یا عدم شماره گذاری پاک، 

اقدام به دپو خودروهای تولیدی خود داشتند 
که بررسی و برخورد شد. اســفنانی افزود: با 
پیگیری گشت مشترک در یکی از پارکینگ 
های خودروســازان داخلی مشخص شد که 
تعداد قابل توجهی از خودروها در پارکینگ 
بــا توجیهات غیرقابــل دفاع دپو شــده که 
در مرتبه اول تذکر داده شــد که بخشــی از 

خودروها به بازار عرضه شــد.وی گفت: با پیگیری های 
مجدد مشخص شد که ۴هزار خودرو هنوز در پارکینگ 

باقی مانده و توجیه غیرمنطقی خودروســاز 
مبنی بر عــدم دریافت نشــان اســتاندارد 
قطعات بــه کار بــرده در خودرو بــوده، در 
حالیکه مجوز اســتاندارد قبل از تولید اخذ 
می گردد به همین دلیل در راســتای احقاق 
حقوق مردم، دستور داده شد تا تمامی ۴هزار 
خودرو به متقاضیان ثبت نــام کرده تحویل 
شود.ســخنگوی ســازمان تعزیــرات حکومتی بیان 
داشــت: پرونده دپو خودرو به یکی از شعب رسیدگی 

ارجاع شــد تا چنانچــه عامدانه بودن عمــل به قصد 
نگهداری و گرانفروشــی به اثبات برســد با خودروساز 
برخورد قانونی شــود.وی اظهار داشــت اخیرا پرونده 
ایی با عنوان گرانفروشی خودروساز به نام اضافه کردن 
آپشــن هایی که جزء ملزومات اصلی خــودرو بوده به 
شعب رسیدگی به تخلفات ارجاع شده است.اسفنانی 
تاکید کرد: بــه مردم اطمینان می دهیــم تا به محض 
اطاع و احراز جرم از دپو خودرو، گرانفروشی به منظور 

احقاق حقوق مردم با متخلفین برخورد خواهیم کرد.

و خودر

و به بهانه آپشن های الزامی تخلف است وشی خودر  گرانفر

معاون وزیر صمت مطرح کرد

برنامه ریزی برای راه اندازی شهرک تخصصی صنعت اسباب بازی
خریدار  معــاون دفتر صنایــع خاق و 
ورزشــی وزارت صمت گفت: وزارت صمت 
به دنبال این اســت صنعت اســباب بازی 
در شــهرک تخصصی اســباب بازی رشد 
کند که در این زمینــه پیگری ها، مکاتبات 
و موافقت ها انجام شــده و اگر محقق شود 

اتفاق خوبی برای تولیدکنندگان است.
محســن حموله  با بیان اینکه دفتر صنایع 
خاق و ورزشــی از ســال۱۴۰۰ در وزارت 
صنعــت، معدن و تجارت تشــکیل شــده 
است، گفت: هشت رشــته فعالیت از جمله 
اســباب بازی در این دفتر مشخص شدند و 
تولید، بازار، تجــارت و بحث های مربوط به 
فناوری و کســب و کار این رشته ها از سوی 

کارشناسان دفتر رصد و هدایت می شود.
وی با بیــان اینکه در این مــدت اقداماتی 
با برگزاری جلســات با افــراد متخصص و 
کارشناســان در این صنعت انجام شده تا 
بتوانیم برای این صنعت پیش نویس سند 
راهبردی اسباب بازی را آماده کنیم، اظهار 

کرد: در این پیش نویس بخش های مختلف 
صنعت سرگرمی و اسباب بازی دیده شده 
اســت و به زودی بعد از جمع بندی از این 
ســند رونمایی خواهد شــد. در این سند 
نقاط قوت، ضعــف، فرصت ها و تهدیدهای 
این رشــته فعالیت تخصصی و چشم انداز 
پنج ساله صنعت اســباب بازی دیده شده 

است.
به گفته معاون دفتر صنایع خاق و ورزشی 
وزارت صمت، افرادی که در ســامانه جامع 
تجارت، به عنوان تولیدکننده اسباب بازی، 
کد نقش دارند و آمار تولید خــود را در این 
سامانه اطاع رســانی می کنند، می توانند 
از حمایت های دفتر صنایــع خاق در این 
حوزه بهره مند شــوند. یکی از مشــکات 
صنعــت اســباب بــازی در کشــور بحث 
آمار مصرف، تولید و صادرات اســت. البته 
آمارهایی وجــود دارد، امــا می توان گفت 
دقیــق نیســتند و نظرات متفاوت اســت. 
بنابراین مکاتباتی با مرکــز آمار برای تهیه 

آمارهای دقیق انجام شده است.
حموله با بیان اینکه کیفیت تولید اســباب 
بازی نسبت به ســال های قبل بیشتر شده و 
صادرات هم در این حوزه حتی به کشورهای 
اروپایی هم انجام می شــود، گفت: به دنبال 
این هســتیم با حمایت هایی کــه برای این 
صنعت در نظر داریــم، فصل جدیدی برای 

تولید اسباب بازی آغاز شود.
وی با بیــان اینکه انجمــن تولیدکنندگان 

اســباب بــازی در حال تشــکیل کمپینی 
هستند تا شرکت هایی که کالای صادراتی 
دارند را معرفی کنند، گفت: واردات اسباب 
بازی از کشــورهای مختلف انجام می شود، 
اما بیشــترین واردات مانند اکثر کشــورها 
از کشور چین اســت. در دفتر صنایع خاق 
اخیرا با هماهنگی شورای نظارت بر اسباب 
بازی کمیســیون فنی نظارت بــر واردات 
اسباب بازی هم تشکیل شــده که اعضای 
این کمیسیون کالاهای ثبت سفارش شده 
را بررســی می کنند تا کالای بدون کیفیت 
یا کالای دارای مغایــرت فرهنگی با جامعه 
ما داشته باشد وارد نشود و ضرر و زیانی هم 

شامل حال واردکننده نشود.
معــاون دفتــر صنایــع خاق و ورزشــی 
وزارت صمت در پاســخ به ســوالی درباره 
احتمال همــکاری با چین در حــوزه تولید 
اســباب بازی، تصریح کرد: تــاش ما این 
اســت ابتدا تولیدکننــدگان داخلی صرفا 
حضــور  تخصصــی  نمایشــگاه های  در 

داشته باشــند، در این صورت ممکن است 
قراردادهایی برای تولید مشترک نیز فراهم 
شود. چین هم در حوزه اســباب بازی برای 
همه کشــورهای جهان مطابــق کیفیتی 
که مصرف کننده درخواســت کند، تولید 

می کنند.
حموله دربــاره سیاســت های حمایتی از 
تولیدکنندگان اســباب بــازی نیز گفت: 
وزارت صمــت به دنبال این اســت صنعت 
اسباب بازی در شــهرک تخصصی اسباب 
بازی رشد کند که در این زمینه پیگیری ها، 
مکاتبات و موافقت ها انجام شده و اگر محقق 
شــود، اتفاق خوبی بــرای تولیدکنندگان 
است. اما تاکید می کنم کسانی می توانند از 
این حمایت ها اســتفاده کنند که در سامانه 
جامــع تجارت کد نقش داشــته باشــند و 
خودشــان را معرفی کرده باشــند. در اصل 
یکی از راه های جلوگیری از تولید اســباب 
بازی کپی و زیرپله ای، شــفاف شدن فضای 

تولید است.
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رحیمی عنوان کرد
وضعیت احداث تخت های بیمارستانی در کشور

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت بهداشــت، در ارتباط با وضعیت 
احداث تخت های بیمارستانی در کشور توضیحاتی داد.

بهروز رحیمی، گفت: ۴۸ هزار تخت بیمارستانی در دست ساخت است 
و طی دو سال گذشته و در دولت سیزدهم، ۱۵ هزار و ۹۱۰ تخت به بهره 

برداری رسیده است.
وی افزود: تاش می کنیم تا آخر سال جاری نیز ۷ هزار دیگر نیز تحویل 

بدهیم.
رحیمی تاکیــد کرد: برنامه وزارت بهداشــت در حوزه ســاخت تخت 
بیمارستانی، این است که در انتهای سال ۱۴۰۴، عدد قابل قبولی برای 

تخت های بیمارستانی در کشور داشته باشیم.
معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت بهداشت، در واکنش به اظهار نظر 
رئیس سازمان برنامه و بودجه مبنی بر اینکه ۴۰۰ بیمارستان در دست 
ساخت است، گفت: کلمه بیمارستان را به کار نمی برم چون در جریان 
اظهار نظر رئیس سازمان برنامه و بودجه نیستم، اما می توانم بگویم که 
۲۵۶ پروژه مهم به عاوه طرح های توســعه ای داریم که عدد آن قطعاً 

بالاتر از ۴۰۰ بیمارستان خواهد بود.
رحیمی در خصوص وضعیت نیروهای اســتخدامی وزارت بهداشــت 
با توجه به برگزاری آزمون، افــزود: اصرار داریم تا قبل از پایان ســال، 
نیروهای جدید با اولویت جاهایی که ضرورت بیشــتری دارد، سریع تر 

جذب شوند.
وی در پاســخ به اظهارات معاون درمان وزارت بهداشت مبنی بر اینکه 
بهره برداری از ۸۰۰۰ تخت بیمارستانی معطل نیروی انسانی مورد نیاز 
است، گفت: تأمین نیروی انسانی این تخت ها در راستای همین آزمون 

استخدامی است.

دادستان تهران: 
۲۷ دستگاه آمبولانس رسوب شده در گمرک 

ترخیص شد 
 دادستان عمومی و انقاب تهران گفت: ۲۷ دستگاه آمبولانس رسوب 
شده در انبارهای گمرک غرب تهران، ترخیص و برای کمک به بیماران 

در اختیار وزارت بهداشت، درمان وآموزش پزشکی قرار گرفت.  
به گزارش مرکز رســانه قوه قضاییه، علی صالحی بــا تأکید بر اهتمام 
دادســتانی تهران نســبت به اجرای دســتورهای رئیس قوه قضاییه و 
سیاســت های کان دســتگاه قضایی در زمینه صیانت از حقوق عامه، 
اظهار داشت: در بازدیدهای میدانی از گمرک غرب تهران ماحظه شد 
تعدادی آمبولانس اهدایی از ســوی نهادهای بین المللی به جمهوری 
اسامی ایران، با گذشــت مدت زمان قابل توجه از زمان ورود به کشور، 
اما به دلیل دریافت نشــدن ثبت ســفارش توســط وزارت بهداشت، 
درمان وآموزش پزشــکی در انبارهای گمرک رسوب شده و در معرض 

استهاک قرار دارد.
دادســتان تهران افزود: با توجه به نیاز عمومی کشور به آمبولانس های 
مورد اشــاره و با توجه به اعــام همکاری گمرک در انجام تشــریفات 
ترخیص از طریق صدور اظهارنامه ورود موقت و با دریافت تضمین لازم 
ناظر بر پرداخت هزینه ها و حقوق گمرکی؛ بنابراین دادستانی تهران در 
مکاتبه  با وزیر بهداشــت، درمان وآموزش پزشکی مقرر داشت در مورد 
انجام فرایند اداری ترخیص وسایل نقلیه یادشده، به قید فوریت اقدام و 

نتیجه را به این دادستانی اعام کنند.

صالحی اضافه کــرد: در نتیجه پیگیری ها و حســب اعــام مدیرکل 
گمرک غرب تهران، ۲۷ دســتگاه آمبولانس با استناد به بند »پ« ماده 
۷۵ آیین نامــه اجرایی قانون امور گمرکی، ترخیص شــد و برای کمک 
به ناوگان اورژانس و امدادرســانی در اختیار وزارت بهداشــت، درمان 

وآموزش پزشکی قرار گرفت.

محمودی مطرح کرد

وم راه اندازی۵۰۰ پایگاه امداد و نجات جدید لز
رییس ســازمان امداد و نجات کشــور گفت: ۵۰۰ پایگاه امداد و نجات 

جدید در سطح کشور برای پوشش کامل حوادث جاده ای نیاز داریم.
 بابک محمــودی در بازدید از پایــگاه امداد و نجات شــهدای امدادگر 
کاشــان در جمع خبرنگاران با بیان اینکه در حــال حاضر ۶۰۰ پایگاه 
امداد و نجات در کشــور وجود دارد، اظهار کرد: ایــن پایگاه ها حوادث 

همه جاده های درجه یک و ۲ کشور را به خوبی پوشش می دهند.
وی با بیان اینکــه به منظور پوشــش همه جاده های کشــور نیازمند 
راه اندازی ۵۰۰ پایگاه امداد و نجات هال احمر در کشور هستیم، گفت: 
اعتبار مورد نیاز برای ساخت و تجهیزات هر پایگاه حدود ۱۰۰ میلیارد 

ریال است.
رییس سازمان امداد و نجات کشــور با بیان اینکه بر اساس برنامه ریزی 
و تأمین اعتبار صورت گرفته تا پایان ســال جاری یک هزار دســتگاه 
خودرو امداد به ناوگان هال احمر کشــور افزوده می شود، تصریح کرد: 
این خودروها برای جاده های اصلی و مناطق حادثه خیز کافی اســت اما 

برای شتاب در ساخت پایگاه، به مشارکت و توجه خیران نیاز است.

ساخت ۳۵ پایگاه هلال احمر جدید توسط خیران
وی حضور خیران در توســعه پایگاه های امداد و نجــات هال احمر را 
تأثیرگذار و ضروری دانست و گفت: ساخت ۳۵ پایگاه امداد و نجات در 
سال جاری توسط خیران در دســتور کار قرار گرفته که این امر طی ۳۰ 
سال گذشته بی نظیر بوده است.محمودی با اشــاره به وضعیت استان 
اصفهان در زمینه پایگاه های امداد و نجات هال احمر ادامه داد: تعداد 
پایگاه های امداد و نجات اســتان اصفهان به لحاظ عــدد، در رتبه اول 
کشور قراردارد که با افتتاح ۱۲ پایگاه که اکنون در دست ساخت است، 
پوشش مناســبی را بر اساس اســتاندارد هر ۵۰ کیلومتر یک پایگاه در 

سطح جاده های اصلی کشور خواهد داشت.
وی با بیان اینکه اســتان اصفهان به دلیل موقعیــت خاص و ویژه، واقع 
شدن آن در مرکز کشور از شــاه راه های بزرگ کشور به سمت جنوب، 
شمال، شرق و غرب محسوب می شــود، گفت: از این رو جاده های این 
استان در همه ایام ســال پرحجم اســت و به این دلیل به لحاظ درصد 

حوادث در رتبه نخست کشور قرار دارد.

۳0 خودروی جدید امدادی برای اصفهان خریداری می شود
رییس ســازمان امداد و نجات کشــور با بیان اینکه یک هــزار و ۵۰۰ 
میلیارد ریال اعتبار برای پشــتیبانی امداد و نجات در زمینه تأمین ۳۰ 
خودرو و تجهیزات مناسب و نیروی انسانی مورد نیاز تمامی پایگاه ها در 
استان اصفهان در نظر گرفته شده اســت، ادامه داد: تا پایان سال جاری 
همه جاده های اســتان اصفهان به طور کامل در پوشش امداد و نجات 

جاده ای بر اساس استاندارد ملی قرار خواهند گرفت.

دیوار

معاون پرورشــی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش، 
از آغاز فعالیت نمازیاران در بســتر ســامانه یکپارچه 

آموزش و پرورش خبر داد.
 اصغر باقــرزاده، در پنجمیــن دوره توانمندســازی 
کارشناســان قرآن، عترت و نماز سراسر کشور گفت: 
با توجه به ضرورت اســتفاده از ظرفیت والدین دانش 
آموزان در راســتای اجرای برنامه فراگیر پرورشــی و 
فرهنگی، از همه مدیران مدارس خواســته شده است 
اســامی ۶ نفر از والدین عاقه منــد و توانمند در قالب 
نقش های نمازیار، پاسخ یار، رصدیار، اردویار، رقابت یار 
و تشــکل یار را در سامانه ســیدا ثبت کنند. همچنین 

از همه مدیران خواســته شــده همه دانش 
آموزان یک فایل صحیح خوانی نماز از خود، 
در سامانه my.medu.ir بارگذاری کنند تا 

داوری توسط نمازیاران انجام شود.
وی ادامــه داد: تاکنــون قریب بــه ۲۰ هزار 
مدرســه اقدام به ثبت مشــخصات والدین 
کردند و حدود ۱۲۰ هزار نفر از والدین فعال 

و عاقه مند در قالب این ۶ نقش شناسایی شدند.
باقرزاده افزود: در مرحله بعد از ثبت مشخصات افراد، به 
دنبال این هستیم که دسترسی های لازم برای هریک 
از نقش ها در بستر ســامانه یکپارچه وزارت آموزش و 

پرورش فراهم شود تا این افراد بتوانند باری 
را از روی دوش مدیــران مــدارس در زمینه 
پیگیری امور پرورشــی و فرهنگی بردارند. 
در اولین گام، امکان فعالیت نمازیاران فراهم 
شده اســت.وی ادامه داد: برای افرادی که به 
عنوان نمازیار توسط مدیران مدارس تعریف 
شــدند، به صورت خودکار، صفحه کاربری 
ایجاد می شود تا با وارد کردن کلمه عبور و نام کاربری، 
در آزمون برخط الکترونیک شرکت کنند و در صورتی 
که توانمندی آنان بر اســاس این آزمون احراز شود، به 
فایل های صحیح خوانی دانش آموزان خود دسترسی 

پیدا می کنند و می توانند نســبت به مشاهده و بررسی 
این فایل ها و البته داوری آنها اقدام کنند.

باقــرزاده گفت: ســامانه بدین صورت تــدارک دیده 
شــده اســت که والدین موفق از نظر عملکرد، با تأیید 
کارشناســان ادارات آموزش و پرورش می توانند ارتقا 
پیدا کنند و بــه فایل های صحیح خوانــی نماز دانش 
آموزان مدارس دیگر نیز دسترســی داشــته باشند. 
سیستم تشــویقی و امتیازدهی نیز برای افراد در این 
زمینه تدارک دیده شــده اســت و به زودی برای پنج 
نقش دیگر والدین در ســامانه، دسترســی های لازم 

جهت شروع فعالیت داده خواهد شد.

رییس پلیس آگاهی تهران بزرگ از دســتگیری یک 
کاهبردار که با شناســایی عمده فروشان سایت های 

اینترنتی از آنان کاهبرداری می کرد، خبر داد.
سردار علی ولیپور گودرزی رییس پلیس آگاهی تهران 
اظهار کرد: با مراجعه یکی از عمده فروشان سایت های 
آگهی اینترنتی مبنی بر کاهبــرداری و فروش ۵ تن 
خرما به مبلغ ۲ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال، بررســی 
موضوع در دســتور کار کار آگاهان پایگاه ششــم این 

پلیس قرار گرفت.شاکی پس از تماس های تلفنی متهم 
و انجام معامله به شرط دریافت وجه نقد بافاصله پس 
از تحویل کالا به راننده یک دســتگاه خودروی نیسان، 
به همراه راننده خودرو بــه نزدیک ترین بانک مراجعه 
می کند ولی راننده خودروی نیســان از غفلت شاکی 
استفاده و به ســرعت از بانک متواری می شود.رییس 
پلیــس آگاهی تهران اعام داشــت: در بررســی های 
کارآگاهان مشخص شد، چند پرونده مشابه به همین 

شــیوه در پلیس آگاهی طرح شده اســت و با تجمیع 
اطاعات به دســت آمده کارآگاهان موفق شدند محل 
کاهبردار را حصارک کرج اســتان البرز شناســایی 
کنند و در نهایت پــس از هماهنگی های قضایی متهم 
را در مخفیگاهش دســتگیر کردند.این مقام ارشــد 
انتظامی به کشــف یک هزار و ۳۵۹ کیلوگرم عســل و 
۶۰۰ کیلــو گرم زغــال از مخفیگاه متهم اشــاره کرد 
و افزود: با انتقــال متهم به مقر پلیــس وی به ۱۵ فقره 

کاهبرداری مشــابه از عمده فروشــان اعتراف کرد.
ســردار ولیپور گودرزی افــزود: کارشناســان ارزش 
ریالی اموال کاهبــرداری شــده را ۱۵ میلیارد ریال 
اعام کرده اند.وی بــا بیان اینکه کاهبــرداران برای 
رســیدن به اهدافشــان اقدام به مانورهــای متقلبانه 
می کنند و با ادعاهای واهی اعتماد افراد را به خود جلب 
می کنند، تاکید کرد: قبل از انجام معامله ضمن ماقات 

حضوری، وضعیت حساب بانکی وی را استعام کنید.

آموزش

پلیس

خریدار   قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیــت از آبــان ۱۴۰۰ از ســوی رییس 
جمهور به دســتگاه های اجرایی اباغ شد 
و در راســتای اجرای این قانون،   ســازمان 
تأمین اجتماعی با جامعه آماری بیش از ۴۶ 
میلیون نفری به این حوزه ورود کرده است 
و اکنون سه هزار زوج نابارور از خدمات این 

نهاد بیمه ای بهره مند هستند.
 اکنــون از جامعه ۱۵ میلیــون و ۳۰۰ هزار 
نفری بیمه شــدگان اصلی حدود ۲۳ درصد 
با جمعیت ســه میلیون و ۵۰۰ هــزار نفر و 
از چهار میلیون و ۲۰۰ هزار مستمری بگیر 
تحت پوشــش حدود ۸۴۰ هزار نفر معادل 
۲۱ درصــد ایــن گروه ها را زنان تشــکیل 

می دهند.
با توجــه به جامعــه آمــاری ۲۰ درصدی 
زوج های نابارور در کشــور با جمعیت بیش 
از ســه میلیون نفر،   اکنون خدمات سازمان 
تأمین اجتماعــی با تشــکیل پرونده برای 
ســه هزار زوج نابارور به صورت ویژه به این 
گروه های هــدف ارائه می شــود و این نوع 
خدمات رســانی در راســتای اجرای قانون 
حمایت از خانــواده و جوانی جمعیت انجام 
می شــود تا خانواده های تحت پوشش برای 
فرزندآوری و هزینه های درمانی آن نگرانی 

کمتری داشته باشند.

تدوین بسته خدمات درمان ناباروری 
در تأمین اجتماعی

ســازمان تأمین اجتماعی بــه منظور ارائه 
بهتر خدمات بــه زوج های نابارور، بســته 
خدماتی درمانی برای ایــن زوج ها در نظر 
گرفته است تا بخشی از هزینه های درمانی 
از جیب بیماران کاسته و با دریافت بهترین 
خدمات بتوانند نسبت به درمان و در نهایت 
فرزندآوری به عنوان یکــی از اهداف قانون 

جوانی جمعیت عمل کنند.
براساس برنامه ریزی های ســازمان تأمین 
اجتماعی، اکنون خدمات درمانی مطلوبی 

در مراکز درمانی و مراکز طرف قرارداد برای 
ارائه بهتر به بیمه شــدگان تحت پوشــش 
در حوزه نابــاروری و طبق قانــون جوانی 
جمعیت ارائه می شــود که قرار اســت این 

خدمات توسعه یابد.

تشکیل پرونده ناباروری برای
 زوجین نابارور

تشــکیل پرونده برای زوج هــای نابارور به 
عنوان یکی از اقدامات مهم ســازمان تأمین 
اجتماعــی در راســتای خدمات رســانی 
مطلوب تــر به ایــن زوج های جوان اســت 
که ایــن مهم با اجــرای قانــون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت سرعت بیشتری 
گرفته اســت.    ارائه خدمات بــه زوج های 
نابارور، تشــکیل پرونده برای سه هزار زوج 
با مشــکات ناباروری و اجرای دقیق قانون 
جوانی جمعیت تاکنون در ســازمان تأمین 

اجتماعی چهار هزار میلیــارد ریال هزینه 
داشــته تا از این طریق این نهــاد بیمه ای 
حمایت خود را از این زوج هــا و افراد تحت 

پوشش سازمان داشته باشد.
تأمیــن اجتماعی که به عنــوان بزرگترین 
ســازمان بیمــه ای وظیفه ارائــه خدمات 
درمانی به بیمه شدگان و مستمری بگیران 
را در مراکز ملکی و طرف قــرارداد به عهده 
دارد اکنون با عنــوان اولین خردار خدمات 
درمانــی و دومیــن ارائه دهنــده خدمات 

درمانی در کشور محسوب می شود.
مدیــرکل درمان غیرمســتقیم ســازمان 
تأمین اجتماعی نیز پیشــتر گفته است: با 
تحت  پوشــش قرار گرفتن خدمات درمان 
ناباروری، امــکان اســتفاده از این خدمات 
برای همه زوجین نابارور فراهم شــده است 
و خانواده های با درآمد متوسط و پایین هم 
می توانند بدون دغدغه مالــی جدی از این 

خدمات بهره مند شوند.

شــهرام غفاری افزود: اکنون بیش از ســه 
هزار پرونده مربوط به درمــان ناباروری در 
ســازمان تأمین اجتماعی تشــکیل شده 
است و ســازمان تأمین اجتماعی ۹۰ درصد 
از هزینه خدمات درمان ناباروری را در مراکز 
درمانی دولتی پرداخــت می کند. در مراکز 
عمومی غیردولتی و بخــش خصوصی هم 
هزینه خدمات درمان ناباروری براســاس 
تعرفه بخش عمومی غیردولتی محاســبه 

می شود.

ارائه خدمات در ۱00 مرکز 
ناباروری کشور

همچنیــن طبق اعــام ســازمان تأمین 
اجتماعــی اکنــون ۱۰۰ مرکــز ناباروری 
معتبر دولتی، خصوصی و وابســته به جهاد 
دانشــگاهی در کشــور به زوجیــن نابارور 
خدمات رســانی می کند. با توجــه به اینکه 
اغلب ایــن مراکز طــرف قــرارداد تامین 

اجتماعــی هســتند، افراد تحت پوشــش 
می توانند از این خدمات استفاده کنند.

به همین منظور ۹۰ درصد خدمات درمان 
ناباروری بــا اســتفاده از تعرفه های بخش 
دولتی برای بیمه شــدگان تحت پوشــش 
این سازمان و زوج های نابارور قابل دریافت 
اســت تا از این طریــق افــراد نیازمند این 
خدمات دغدغــه درمانی کمتری داشــته 

باشند.
اجرای طرح تعالــی جمعیت و ارائه خدمات 
ناباروری به عنوان برنامه های دارای اولویت 
ســازمان تأمین اجتماعی به شمار می رود 
که در همین راســتا تشــکیل پرونده های 
ناباروری با رشــد ۱۲درصد روبــه رو بوده و 
هزینه چهار هزار میلیارد ریالی نیز رویکرد 

مهم این نهاد بیمه گر بوده است.

ارائه خدمت در 400 مرکز درمانی 
ملکی و ۵0 هزار مرکز طرف قرارداد

ســازمان تأمین اجتماعی با جامعه آماری 
۴۶ میلیون نفــری از میان بیمه شــدگان، 
مســتمری بگیران و بازنشستگان به حدود 
۵۳ درصد جمعیت کشــور خدمات درمانی 

رایگان ارائه می دهد.
اکنــون در بخش درمان غیرمســتقیم ۵۰ 
هزار مرکــز درمانی و مطب طــرف قرارداد 
و در بخــش درمانی مســتقیم ۴۰۰ مرکز 
درمانی ملکی تحت پوشش سازمان تأمین 
اجتماعی وظیفه خدمات رســانی به جامعه 

هدف این نهاد بیمه ای را برعهده دارند.
ارائــه خدمــات درمانــی در ســازمان 
تأمین اجتماعــی در ۲ بخش مســتقیم در 
قالب مراکز ملکی و غیرمســتقیم در قالب 
خرید خدمات از مراکز طرف قرارداد اســت 
که طبــق آمارهای موجــود روزانه بیش از 
یک میلیون و ۲۰۰ هزار خدمت ســرپایی و 
بیش از ۱۳ هزار خدمت بســتری در مراکز 
درمانــی تأمین اجتماعی به بیمه شــدگان 

ارائه می شود.

حبیب احســنی پور  رئیس کل سازمان 
نظام پزشــکی ایران، به تشریح چالش های 
جامعه پزشــکی در حوزه ســامت کشور 

پرداخت.
 محمد رئیــس زاده، در برنامــه تلویزیونی 
صف اول، با عنوان ایــن مطلب که ۴ چالش 
عمده در حوزه سامت کشور داریم، گفت: 
عمده ترین چالــش ما در حوزه ســامت 
کشــور، عمل نکردن و اجرایی نشدن اسناد 
بالادســتی و قوانین حوزه سامت است که 
ریشه خیلی از مشــکاتی است که در حوزه 
سامت داریم. یعنی آن طور که باید و شاید 
اسناد بالادســتی به خصوص سند اباغی 
رهبری پیرامون سیاست های کلی سامت 
در سال ۹۳ اســت که نزدیک ۱۰ سال است 
و اجرایی نشده و ســایر بندهای مربوط به 
حوزه سامت در قوانین بودجه سال آینده 
در قانون احــکام دائمی کشــور، در قانون 

برنامه های ۵ ساله یک چالش این است.
وی افزود: چالش دوم کــه داریم که هم در 
مجمع ســازمان نظام پزشــکی سال قبل 
هــم مجمع امســال قطعاً بــه آن پرداخته 
خواهد شــد، بحــث وضعیــت تعرفه های 
حوزه بهداشــت و درمان است که آن هم باز 
مشــخصاً بر خاف قوانین وضع می شود و 
این برای مردم ما در حوزه بهداشت و درمان 

مشکات فراوانی به دنبال داشته است.

رئیــس زاده ادامه داد: چالش ســوم بحث 
مداخــات غیر قانونی در حوزه پزشــکی و 
مداخات افراد غیر مجاز اســت که خیلی 
به سامت مردم آســیب می رساند. ضعف 
قوانین، نبــود قوانین بازدارنــده، افزایش 
روز افزون ســایت های تبلیغاتی غیر مجاز 
در حوزه ســامت که مردم را بــه گمراهی 
می اندازد و منجر به مداخات زیان ده برای 

مردم می شود.
وی افــزود: چالش آخری کــه داریم بحث 
وضعیت جامعــه پزشــکی و پرداختن آن 
در رسانه ها اســت که در همین سه جلسه 
اخیر که رئیس جمهور در برنامه های حوزه 
سامت داشــتند هم در افتتاح بیمارستان 
غدیر، هــم در افتتاح بیمارســتان کودکان 
حکیم و هم در مراســم روز پزشک در اوایل 
شــهریور، صراحتاً تاکید کرد که رسانه ها و 
تریبون ها به بهانه وجود بعضی از تخلفات در 
جامعه پزشکی، نباید شأن جامعه پزشکی را 
مورد هجمه قرار دهند و اعتماد متقابل بین 
مردم و جامعه پزشــکی را خدشه دار کنند. 

این صراحت کام رهبری هم هست.
رئیس زاده گفت: در کنــار این چالش ها که 
گفتــم، بحث های مربوط بــه مالیات، الزام 
قرارداد بــا بیمه ها، ظرفیت های پزشــکی، 
ظرفیت در رشــته های تخصصی، وضعیت 
دستیاران، وضعیت معیشتی دستیاران در 

رشته های تخصصی، فوق تخصصی، بحث 
اخیری که در خصوص آزادســازی مدارک 
همکاران ما در رشــته های مختلف پزشکی 
وجود دارد و…، چالش های عمده ای است 
که در مجمع ســازمان نظام پزشکی مورد 

بحث قرار خواهد گرفت.
وی ادامه داد: دغدغه ای کــه همه ما داریم، 
بهبود فضای کســب و کار پزشکان جوان یا 
ســایر فارغ التحصیان جــوان حوزه های 
پزشــکی اســت. الان دایر کردن مطب در 
شرایط فعلی تقریباً برای همکاران جوان ما 
به دلایل متعدد غیر ممکن است و به صرفه 
نیست، چون قباً بحث صدور پروانه و مجوز 

مطب مطرح بود.
رئیس کل ســازمان نظام پزشــکی ایران 
گفت: راهکار پاســخ دادن بــه این دغدغه 

این است که ما به پزشــکان جوانی که فارغ 
التحصیل می شــوند و تعهدات خودشان را 
هم گذراندند، پروانه طبابــت صادر کنیم، 
ممکن اســت بگوید من تــوان دایر کردن 
مطب ندارم، اما پروانــه ای می خواهم بروم 
در مراکز دولتــی، خصوصی یــا نهادهای 
عمومی غیــر دولتی در بیمارســتان ها، در 
کلینیک ها خدمت کنم این می شود پروانه 
طبابت. تا الان همه این هــا به عنوان پروانه 
مطب شناخته می شــد یعنی همان پروانه 
مطب پروانه طبابت هم بود. بحث این است 
که ما تســهیل کنیم و پروانه مطب با همان 
شــرایط خودش که باید امتیاز داشته باشد 
مثاً در شهرهای بزرگ ۲۵۰ امتیاز که این 
از ۳۶۰ آمد ۲۵۰ امتیاز، در سایر شهرها هم 
۱۸۰ امتیاز، ولی اگر کســی پروانه طبابت 
 K می خواهد نه پروانه مطب، ما اگر ضریب
و تعهداتش را گذراند به او بدون محدودیت 

پروانه طبابت می دهیم.
وی افــزود: دلیل مطرح شــدن آن هم این 
است که فضای کسب و کار همکاران جوان 
فراهم بشــود و معطل کســب امتیاز بعد از 

دوره تعهدشان نمانند.
رئیس زاده گفت: مخالفــان هم می گویند 
اگر ما بدون امتیاز اجازه بدهیم در مراکزی 
که می خواهند طبابت کنند مناطق محروم 
ما خالی می شــود. یعنی آن همکار جوانی 

که بعد از طرحــش بــاز در منطقه محروم 
باید بماند تا امتیازاتش تکمیل شــود، رها 
می کند و می آید در یک شهرستان بزرگ تر 
و مشغول طبابت می شود و مناطق محروم 

مشکل پیدا می کند.
وی افزود: دغدغه موافقان و مخالفان مردم 
اســت، یعنی هم این طرف دغدغه مردمی 
است که رفتند درس خواندند و تعهداتشان 
را هم گذراندند می خواهند فضای کســب 
و کار داشته باشــند و دغدغه آن طرف هم 
این است که دسترســی در مناطق محروم 
کم نشود. پس دغدغه هر دو طرف سامت 
کشور است، یعنی هیچ کس بحث شخصی 
ندارد، در این بین استدلال ها متفاوت است.

رئیس زاده در پاســخ به راه حل این چالش، 
گفت: بــه نظر من دوســتان مــا در وزارت 
بهداشــت می تواننــد خیلی راحــت این 
موضــوع را تعییــن تکلیف کننــد، اگر ما 
ببینیم حجم زیادی از همکاران ما به خاطر 
کســب امتیاز در مناطق محروم می مانند و 
خدمت می کنند باید یک ساز و کار دیگری 
بیاندیشیم، اما اگر ببینیم آمار قابل توجهی 
نیســت یک فکر دیگری بکنیــم مضاف بر 
اینکه، واقعاً راه حل پوشش مناطق محروم 
و افزایش دسترســی مردم در مناطق کمتر 
برخوردار به پزشــک؛ روش هــای اجباری 

نیست و خیلی جواب نمی دهد.

ورش آغاز فعالیت نمازیاران در بستر سامانه یکپارچه آموزش و پر

کلاهبرداری ۱۵ میلیاردی به سبک سایت های اینترنتی
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همزمان با اجرای »کلنل« انجام شد
وزها با چه چالشی  محمد معتمدی این ر

 مواجه است؟
حضــور محمد معتمدی بــه عنوان بازیگــر خواننده پروژه نمایشــی 
موســیقایی »کلنل« یکــی از تجربه های متفاوت او اســت که موجب 
شده مخاطبان با شــمایل متفاوتی از خواننده صاحب نام این سال های 
کشورمان مواجه شــوند. مدتی اســت در تالار وحدت تهران کنسرت 
نمایش »کلنل« به نویســندگی محمد نقایی، کارگردانی امیر بشیری، 
تهیه کنندگی امین اشــرفی، آهنگســازی امیرحســین ســمیعی، 
خوانندگی محمــد معتمدی و بــازی کاظم ســیاحی، نازنین بیاتی، 
ســیامک صفری، رحیم نوروزی، اتابک نادری، مجیــد رحمتی، الهه 
شه پرست، امیر محاسبتی، علی عطایی، ســعید ملک نژاد، محمدباقر 

صفانور و محمد معتمدی پیش روی مخاطبان قرار گرفته است.
یک پرتره نمایشی  موســیقایی عاشــقانه از زندگی کلنل محمدتقی 
پســیان به عنوان یکی نظامیان ملی گرا و مقتدر اواخــر دوره قاجار که 
افســر ژاندارمری ایران بــود و در یازدهم مهر ســال ۱۳۰۰ در جریان 
درگیری هایی کــه در قالب فرمانده ژاندارمری خراســان با بخشــی 
از عشــایر داشت در قوچان کشــته شــد. روایتی دراماتیک و پر افت و 
خیز از مردی که زندگــی او فقط در همین چند کلمه و ســطر خاصه 
نمی شــود و دربرگیرنده فراز و نشیب های زیادی اســت که می تواند 
مورد مطالعات و پژوهش های فراوانی نیز قرار گیرد.بســتری که این بار 
مورد توجه قرار گرفته و بر اســاس سنت این چند ســاله تئاتر ایران که 
پرداخت به شخصیت های مهم ایرانی و خارجی در ابعاد فرهنگی، ادبی، 
اجتماعی، سیاسی و حتی ورزشــی تبدیل به یکی از عاقه مندی های 
مهم دست اندرکاران تئاتر کشورمان شده، تاش می کند تا با پرداختی 
موسیقایی-نمایشی، عاشــقانه ای از زندگی سیاسی و اجتماعی کلنل 
محمدتقی پسیان را در تالار وحدت تهران روی صحنه ببرد. چارچوبی 
پرچالش که شــاید در روایت تاریخی از ماجرای زندگی کلنل پســیان 
پرسش های مهمی را نیز پیش روی مطالعه کنندگان تاریخ ایران زمین 
در مواجهه با این اثر نمایشــی قــرار دهد، امــا دربرگیرنده ماحظات 
مثبتی اســت که می تواند آغاز کننده جریانی در تئاتر ایران باشــد که 

پرداخت به کلید واژه »پرتره« از مهم ترین اولویت ها هستند.
رویکردی ارزشــمند و دغدغه مندانه که طی ســال های اخیر توسط 
هنرمندان ارزنده تئاتر کشــورمان، بر اســاس مقتضیات و مختصات 
ذهنی خود فضای منســجم تری پیــدا کرد و موجب ظهــور و اجرای 
آثار نمایشی شد که توانستند با اســتقبال مخاطبان هم مواجه شوند. 
بســتری که قطعاً با نقدها و نظرهای متفاوتی هم روبه رو شد اما نشان از 
هموارسازی مسیری داشت که آمده جایگاه بهتری در تئاتر ایران پیدا 
کند. جایگاهی که این بار از پس قالب موسیقی-نمایشــی »کلنل« در 
نگاه دوستداران موسیقی و تئاتر جاری و ساری شد و پرتره ای متفاوت 

از یک شخصیت تاریخی را پیش روی مخاطبان قرار داد.

آنچه در این شــرایط اجرایی روی صحنه رفت، بــه دلیل رعایت برخی 
از ساختارها و مولفه های مخاطب پسند اجرای آثار این چنینی، حضور 
بازیگران معــروف، محبوب و توانمنــد عرصه تئاتر در کنــار برخی از 
چهره های تلویزیونی و ســینمایی، به کارگیری از مولفه مهم موسیقی 
با همراهی خواننده پرطرفداری چون محمد معتمدی، آهنگســازی، 
تنظیم و همراهی تعدادی از نوازندگان مســتعد موســیقی توانســته 
تا امروز مورد توجه تماشــاگران قرار گیرد، شــرایطی که اگرچه از نگاه 
منتقدان و صاحب نظران عرصه تئاتر و موســیقی خالی از عیب و ایراد 
نیست و می تواند در جلسات پژوهشی و منتقدانه دیگری بررسی شود، 
اما تا به امروز توانسته بخش زیادی از مخاطبان را راضی از تالار وحدت 

خارج کند و اجرای قابل قبولی را به تماشاگران ارایه دهد.
در این چارچوب یکی از دیدگاه هایی که در مواجهه با ساختار نمایشی 
اثر مورد توجه قرار گرفته، به طور حتم حضور هنرمندان تراز اول تئاتر، 
تلویزیون و سینمای کشــورمان در این پروژه نمایشی به عنوان بازیگر، 
مشــاور، گروه طراحی و گروه تهیه و اجرایی اســت کــه انصافاً یکی از 
مولفه های قدرتمند کارگردانی و هدایت این پروژه نمایشــی هستند. 
چارچوبی که اگر این افراد در کنار پروژه نبودند، بی تردید امین بشیری 
به عنوان کارگردان را با چالش های جدی تری روبه رو می کرد که بیشتر 
می توان روی آن تمرکز داشت. جریانی که در طول اجرای نمایش برای 
آن دســته از تماشــاگرانی که کم و بیش با مولفه های کارگردانی تئاتر 
آشنایی بیشتری داشتند، مشهود بود و می توان چنین برداشت کرد که 
مسیر کارگردانی می بایست در شرایط منسجم تر، با تجربه تر و فنی تری 

قرار می گرفت تا پروژه »کلنل« بهتر و موثر از آنچه هست، اجرا شود.
از مســیر نمایشــی پروژه »کلنل« عبور می کنیم و می رسیم به آنچه در 
موسیقی این اثر نمایشی به ویژه در حوزه خوانندگی پیش روی مخاطبان 
قرار گرفته اســت. جایی که محمد معتمدی به عنوان یک خواننده تراز 
اول و ممتاز موســیقی ایرانی که انصافاً در این ســال ها تاش کرده کنار 
دیگر خوانندگان جریان ســاز موسیقی ایرانی این ســال ها حرف های 
تازه ای برای گفتن داشــته باشــد، این بار در شــکل و شــمایلی بسیار 
متفاوت تر از آنچه تاکنون تجربه کرده در نقش عارف قزوینی دوســت و 
همراه صمیمی کلنل محمد تقی پســیان با بازی کاظم ســیاحی، روی 
صحنه خودنمایی می کند.یک »محمــد معتمدی« بازیگر که در مقاطع 
مختلف نمایش هم می خواند و هم در بخش هایــی از اجرا در قد و قامت 
یک بازیگر تئاتر روی صحنه خودنمایی می کنــد. هنرمندی که انگار از 
پس آموخته هایش در رشــته کارگردانی دانشــکده صدا و سیما تاش 
می کند بازیگر خوبی هم باشــد. بازیگری که قرار اســت هم در لحظات 
مختلف نمایش نقش یک عارف قزوینیِ باورپذیر را روی صحنه بازی کند 
و هم عارف قزوینی تصنیف خوانی باشد که می بایست بخش زیادی از بار 
احساسی اثر را به واسطه موســیقی و صدایش به دوش بکشد.فرآیندی 
بسیار دشوار و مهم که هم از سوی امیرحسین سمیعی به عنوان آهنگساز 
روی آن تاکید شــده بود و هم می بایســت از ســوی محمد معتمدی به 
درستی اجرا می شد. مســیری که در اجرای این اثر نمایشی تا حد زیادی 
خودنمایی کرد و اگر نبود حضور یک گروه نوازنده خوب، یک آهنگســاز 
و تنظیم کننده خوب، یک خواننده با مهــارت، یک گروه طراحی خوب 
و صد البته گــروه ممتازی از بازیگران، طبیعتاً آنچــه از کلنل پیش روی 

مخاطبان قرار می گرفت، دربرگیرنده فضای دیگری بود.

قاب

زهرا منصوری  اختــال به وجود آمده در 
فرآیند ارایه آمار دقیــق از فروش فیلم های 
روی پرده در سامانه »سمفا«، نگرانی هایی 
را در میان فعالان حوزه توزیع در ســینمای 

ایران به وجود آورده است.
سامانه »سمفا« از سال ۹۹ از سوی سازمان 
سینمایی به عنوان اصلی ترین مرجع اعام 
آمار فروش سینماها معرفی شد، سامانه ای 
که قرار بود به صورت زیرســاختی، فرآیند 
اقتصادی تعامل میان اضاع مختلف اکران 
از پخش کننده و تهیه کننده تا ســینمادار 
را هم تســهیل کرده و فاصلــه زمانی میان 
تقســیم حق و حقوق هر یک از این صنوف 

از درآمد گیشه را به حداقل ممکن برساند.
»ســمفا« با همین تعریف طی چند ســال 
اخیر از ســوی رســانه ها نیز به عنوان تنها 
مرجع برای انعــکاس و ارزیابــی عملکرد 
فیلم هــای ســینمایی در چرخــه اکران 
پذیرفته شــد و گزارش هــا و تحلیل های 
بسیاری به اســتناد ارقام ثبت شده در این 

سامانه، به سرانجام رسید.
با ایــن همه اما آنچــه در روزهــای اخیر بر 
خروجــی این ســامانه قرار گرفته اســت، 
حکایــت از اختالــی عجیــب در فرآیند 
زمزمه هــای  و  دارد  آن  به روزرســانی 
گایه آمیز در میــان فعالان حــوزه اکران 
هم هنوز به هیچ واکنش رســمی از ســوی 
مسئولان سازمان ســینمایی منتهی نشده 

است.
از ســوی دیگر هاشــم میرزاخانــی مدیر 
مؤسسه »سینماشــهر« اخیراً در نشستی 
رسانه ای خبر از راه اندازی سامانه ای جدید 
بــرای یکپارچه ســازی فرآینــد پخش در 
سینمای ایران داد که نگرانی هایی را نسبت 
به ادامه فعالیت »ســمفا« و مأموریت های 
این سامانه در چرخه توزیع فیلم و ثبت آمار 

گیشه، به وجود آورده است.
بررســی آمارهایی که در حــال حاضر در 
خروجی »ســمفا« مشــاهده می شــود، 
به خوبی نشــان دهنده اختال این سامانه 
در ثبت ارقام مرتبط با فروش فیلم هاســت، 
به عنوان مثال روابط عمومی فیلم »هتل« ۶ 
روز پیش خبر عبور مجموع فروش این فیلم 
از مرز ۵۰ میلیارد تومان را به صورت رسمی 
برای رسانه ها ارســال کرد و با لحاظ کردن 
شــیب فروش این فیلم از ابتــدای اکران، 
انتظار این اســت که تا به امروز فروش این 
فیلم به مرز ۶۰ میلیارد تومان نزدیک شده 
باشد، اما رقم مجموع فروش فیلم در سامانه 
سمفا روی ۴۵ میلیارد تومان متوقف مانده 

است!
این محاســبه درباره دیگر فیلم ها هم صدق 
می کند و عجیب تــر اینکه اگــر تعداد کل 
مخاطبان ســینمای ایران طی هفته اخیر 
را با آمــار مخاطبان در بازه های مشــابه در 
هفته های گذشته مقایســه کنیم، با ریزش 
نزدیک به ۲۵۰ هزار نفری مواجه می شویم 

که نمی تواند با واقعیت هم خوان باشد.
اما ماجرا چیســت؟ اختال »ســمفا« چه 
مشــکاتی را رقم می زند و فعــالان حوزه 
پخش و اکران فیلم های سینمای ایران، چه 
نگاهی نسبت به عملکرد این سامانه دارند؟ 
در گفت وگو با سه ســینمادار به بررسی این 

موضوع پرداخته ایم.

وعده ها درباره »سمفا« چقدر محقق 
شده است؟

محمد قنبــری مدیر پردیس ســینمایی 
مگامال درباره تفاوت آمــاری بین فروش و 
مخاطب واقعی ســینما و آمارهای منتشر 
شده »ســمفا« طی هفته اخیر به خبرنگار 

مهر گفت: چیــزی که ما متوجه شــدیم، 
اختاف به وجــود آمده به دلیل مشــکل 
سرورهای ســخت افزاری »سمفا« است. ما 
در حال حاضر حساب های ثبتی را بر مبنای 
خریدهــای قبلی در گــزارش مالی فروش 
می بندیم و مشــکلی نداریم اما متأســفانه 
هنوز مشــکل گزارش گیری در »ســمفا« 

وجود دارد.
قنبری در مــورد اینکه آیا ایــن اختافات 
آماری می تواند باعث بروز آسیب در فرآیند 
اکران شــود، عنوان کرد: در این میان بحث 
مالی مطــرح اســت. سیســتم مالی همه 
مجموعه ها بــا نرم افزار و سیســتم دیگری 
کار می کنــد و چون ایــن گزارش ها به روز 
نیســتند، ثبت ســندهای مالی به تعویق 
می افتد و در محاســبات قدری تأخیر ایجاد 
می شــود. این موضوع باعث می شود خیلی 
از اصحاب رســانه و همکاران که در جریان 
نیستند، آمار نادرســتی از فروش ها داشته 
باشند. دوســتان قول داده اند در اسرع وقت 
این مشکل را حل کنند. همچنان منتظریم 

ببینیم چه اتفاقی می افتد.
این سینمادار در ادامه و درباره احتمال بروز 
تخلفات مالی به دلیل این آســیب ها گفت: 
چون گزارش خریدهای قبلی در »سمفا«، 
آمار دقیق را به شما می دهد، پس نمی تواند 
باعث بروز تخلفات مالی شــود؛ یعنی یک 
جایی در کل سیستم »سمفا« گزارش دقیق 
و به لحظه را به شــما ارائه می دهد. اگر این 
موضوع وجود نداشــت، حتماً باعث تخلف 
می شد پس به خاطر اینکه امکان دسترسی 
به گزارش کلی در نهایت وجود دارد، خیلی 
از بابت تخلف مالی مشکلی ایجاد نمی شود 
و فقط بستن حســاب های مالی کمی زمان 

بر می شود.
مدیر پردیس ســینمایی مگامــال درباره 
کارکرد تعریف شــده برای »ســمفا« و این 
موضوع کــه آیا این ســامانه موفــق بوده 
یا خیــر هم گفــت: در جمع بندی جلســه 
مدیران ســینما بیان کردم اگر پشــتیبانی 
سخت افزاری از ســرور و برنامه ریزی انجام 
شــود و بتوانند تمام اینها را پوشش دهند، 
»سمفا«، ســامانه خوبی خواهد بود؛ چون 
چیزهایی کــه برای آن تعریــف می کردند 
مانند شکســتن انحصــار و اضافه شــدن 
یک ســری ســامانه های دیگر برای فروش 
بلیت، آیتم های خوبــی بوده اند. بحث این 
بود که قراردادها الکترونیکی شوند و حتی 
بحث تقســیم از مبدا پول باشــد که اینها 
به ظاهر و در شکل اولیه اتفاقات خوبی است. 
منتهی از اینها فقط بحث اینکه چند سامانه 

فروش توانســتند بلیت بفروشــند، عملی 
شد و مابقی فعاً فعال نشــده اند. متأسفانه 
سامانه از بعُد سخت افزاری سرورها، ضعف 

و اشکال دارد. 
در جلسه هفته گذشته، دوستان سینماشهر 
مدعی بودند این مسائل میراثی است که از 
قبل به آنها رســیده و دستشان به آن شکل 
باز نیست ولی می بایست بحث زیرساختی 
و ســرورها به روز، تحویل و آماده شــوند و 
اشــکالات برطرف شــود بعداً ســراغ بقیه 

اتفاقات نوین در سینمای ایران بروند.
قنبری در انتها متذکر شــد: به نظرم اولین 
هدف دوســتان محتــرم وزارت ارشــاد و 
سینماشــهر باید این موضوع باشد که اگر 
»سمفا« ناقص است و ایراد و باگ دارد، ابتدا 
آن را به حد اعتایی برسانند تا سینماداران 
و مدیــران، دغدغــه ای بابت ایــن موضوع 
نداشته باشند سپس مابقی کارها را در کنار 

آن و سر فرصت پیش ببرند.

به روزرسانی »سمفا« با سه روز تأخیر!
اما پویا سعیدی پور مدیر پردیس سینمایی 
زندگی، این تفاوت آماری در فروش و تعداد 
مخاطــب را جدی ندانســته و آن را حاصل 
مشــکل ســرورها می داند که قباً از سوی 
»ســمفا« اعام شــده بود. وی در این باره 
بیان کرد: اگر کاربر این سامانه بداند چطور 
گزارش بگیرد به مشکل بر نخواهند خورد. 
فقط به جای اینکه گــزارش جامع بگیریم، 
گزارش را از قســمت خرید قبلی استخراج 
می کنیم که دقیق است و مشکلی نیست. اما 
اگر گزارش جامــع روزانه درآمد را بخواهند 
به مشــکل بر می خورند که ایــن موضوع را 
»سمفا« هم از ۲ هفته پیش اعام کرده بود.

مدیر پردیــس زندگی: تخلــف مالی در هر 
صورتی امکان پذیر اســت! اگر سینمادار یا 
تهیه کننده ای اســت که سینماهای زیادی 
دارد و بلیت سینما دســت اوست، می تواند 
بلیت مراجعه را برای فیلم های خود بسوزاند 
و بلیت فان فیلم را به جای بلیت فیلم دیگر 
بدهد و مثاً بگویند این ارجاعی گیشه بوده 
و مشتری مرجوع کرده است. این به وجدان 

طرف برمی گردد
وی یادآور شــد: درست اســت که سامانه 
تأخیر دارد و زمینه ساز مشکل است اما بعد 
از سه روز آپدیت می شود. موضوع اینجاست 
که از نظر من به عنوان ســینمادار راه برای 
گزارش درست گرفتن همچنان وجود دارد؛ 
شاید عموم افراد در این مورد مطلع نباشند 
اما پشتیبانی »سمفا« به ما اطاع داده است 
که برای برطرف شدن مشکل از چه مسیری 

برویم. با این حال عمــوم مردم، خبرنگاران 
یا اصحاب رسانه اطاع ندارند و این موضوع 
باید به صورت عمومی اعام شــود یا سامانه 
را تا رفــع نقص فنی یک هفته یــا ۱۰ روز از 

دسترس خارج کنند.
این ســینمادار هــم درباره احتمــال بروز 
تخلف تأکید کرد: تخلف مالی در هر صورتی 
امکان پذیر اســت! چه گزارش باشــد و چه 
نباشــد، چه اختاف وجود داشــته باشد یا 

نباشد.
 اگر ســینمادار یا تهیه کننده ای اســت که 
ســینماهای زیــادی دارد و بلیت ســینما 
دست اوست، می تواند بلیت مراجعه را برای 
فیلم های خود بسوزاند و بلیت فان فیلم را 
به جای بلیت فیلم دیگر بدهد و مثاً بگویند 
این ارجاعی گیشــه بوده و مشتری مرجوع 
کرده است. این را در هر شرایطی می توانید 
انجام دهید. این به وجدان طرف برمی گردد. 
در هیچ شــرایطی نمی توانیــد بگویید این 
تخلفات مالی برطرف می شود. مگر اینکه از 
طرف هر فیلم یک نماینده در گیشه بنشیند 

که عماً شدنی نیست.
مدیــر پردیس ســینمایی زندگــی ادامه 
داد: من معتقدم که بودن ســامانه ای مثل 
»ســمفا« بهتر از نبــودن آن اســت. تنها 
مشکل »ســمفا« این بود که از اول چرخ را 
اختراع کرد و کارهای خــوب قبلی را ادامه 

نداد.
 از ابتدا برنامه نویسی جدید و شکل جدیدی 
را درســت کرد که چند باگ اساسی و کلی 
دارد و دوستان در رفع آن تاشی نمی کنند. 
یک مشــکل اصلی این اســت که به محض 
قطع شــدن اینترنت دسترسی شما به همه 
چیز قطع می شــود. یعنی نســخه خارج از 
وب ندارد که به صــورت آفاین کار کند این 
مشکل را از ابتدا داشتیم و از اوایل راه اندازی 
»سمفا« هم گفتیم، اعام کردیم و توضیح 
دادیم و بارها جلســه گذاشــتند و گفتند 
عیب ها را بگویید و مــا گفتیم، ولی برطرف 
نشده اســت. اینکه چه حساسیتی روی این 
موضوع وجــود دارد را نمی دانم؛ ولی اولین 
کاری که »سمفا« باید انجام دهد این است 
که نســخه آفاین آن را کنار آناین داشته 

باشد.
ســعیدی پور در پایــان صحبت های خود 
گفــت: مشــکل اساســی این اســت که 
»ســمفا«، دوره بــه دوره کــه مخاطبان 
سینما زیاد شــدند، به همان نسبت تقویت 
نشد و آینده نگری درســت برای آن صورت 
نگرفت که اگر یک میلیون کاربر داریم برای 
۲ میلیــون کاربر زیرســاخت فراهم کنیم. 

مشــکل اینجاســت که دیدگاه به صورت 
راهبردی اشکال دارد و همیشه می گذاریم 
این ظرفیت تکمیل شــود بعد آن را افزایش 
می دهیم. با تمام ایــن عیب ها و ایرادات اگر 
در جهت بهبود تاش شــود، بودن سامانه 

»سمفا« بهتر از نبودن آن است.

اختلال در آمارها می تواند به بروز 
تخلفات مالی منجر شود

شــروین احمدی مدیر پردیس سینمایی 
طایی هم در این باره با خبرنگار مهر مطرح 
کرد: با توجه به هزینه اعام شــده از سوی 
مدیــران سینماشــهر برای به روزرســانی 
ســامانه »ســمفا«، نباید امروز شاهد بروز 
این اشکالات باشــیم. آقای میرزاخانی در 
جلسه روز سه شنبه در سینما فرهنگ اعام 
کرد برای اینکه »ســمفا« به روزرســانی و 
پشتیبانی شود، ماهیانه مبلغ ۳۰۰ میلیون 
تومان پرداخت می کنند کــه اگر این عدد 
درست باشد باید یک سال پیش این باگ ها 
برطرف می شــد. اینکه نه می توان آمار روز 
را گرفت و نه می توان حســاب ها را بست به 
نظرم درست نیست و متأسفانه در روزهای 
شلوغ هفته مثل سه شنبه ها، سرعت سامانه 

به شدت کند می شود.
مدیر پردیس طایی: »ســمفا« قــرار بود 
ســامانه ای باشــد که تمام بلیت فروشی ها 
مســتقیم به آن متصل شــوند و هم زمانی 
داشــته باشــند. الان به نظر دوباره انحصار 
ایجاد شده است. چرا باید فروش بلیت های 
جشــنواره فیلم کوتاه فقط در یک ســامانه 
بلیت فروشی باشد؟ مگر همه اینها زیر نظر 

»سمفا« نیستند؟
وی درباره مشــکات به وجود آمده گفت: 
هر شب مجبوریم حســاب ها را ببندیم. این 
اختافات و این موضوع که هر چند روز این 
اعــداد تغییر می کند، برای من ســینمادار 
مشکل ساز اســت چون نمی دانیم هر شب 
چه تعداد بلیت فروختیم و ورودی صندوق 
چقدر بــوده و ایــن موضوع تمام حســاب 

کتاب ها را به هم ریخته است.
احمدی احتمال بروز تخلــف مالی در این 
شرایط را هم رد نکرد و ادامه داد: این موضوع 
می تواند موجب تخلف شود؛ چون هر شب 
اختاف حســاب داریم. نمی دانیم متصدی 
گیشه حساب ها را اشتباه می بندد یا اشکال 
از سمت ســمفا بوده اســت. قباً در لحظه 
می فهمیدیم چند بلیــت فروختیم و چند 
نفر وارد فان سالن شــده اند و چه فیلمی را 
فروختیم. الان نمی دانیم برای ارائه حساب 

پخش فیلم ها چه باید کرد.
احمدی یادآور شد: تا جایی که اطاع دارم 
»سمفا« قرار بود ســامانه ای باشد که تمام 
بلیت فروشی ها مستقیم به آن متصل شوند 
و هم زمانی داشته باشند. الان به نظر دوباره 
انحصار ایجاد شده اســت. چرا باید فروش 
بلیت های جشــنواره فیلم کوتــاه فقط در 
یک سامانه بلیت فروشــی باشد؟ مگر همه 
اینها زیر نظر »ســمفا« نیستند؟ آی تیکت، 
ســینماتیکت، ایران تیکت و گیشــه هفت 
همه بــه »ســمفا« متصل هســتند و باید 
بتوانند این بلیت فروشــی را انجام دهند. به 
نظرم باید بتوانند در جشنواره فیلم فجر این 

موضوع را اجرایی کنند.
مدیر پردیس ســینمایی طایــی در پایان 
صحبت هایش درباره موفق نبودن ســامانه 
»ســمفا« تصریح کرد: چون ایرادهای این 
سامانه زیاد است نمی توان به »سمفا« یک 
ســامانه موفق گفت. در جلســه سه شنبه 
هفته گذشــته هــم یک ســری از مدیران 

سینما به این موضوع ایراد گرفتند. 

مسترکلاس در جشنواره توکیو

ژانگ ییمو چگونه فیلم می سازد؟
خریدار  کارگــردان مشــهور چینی در 
مسترکاسی که در جشنواره توکیو برگزار 
کرد، توضیح مفصلی درباره روند فیلمسازی 
خــود داد و گفت مانند یــک راهب زندگی 
می کنــد. ژانگ ییمو فیلمســاز برجســته 
چینی همیشــه با ظاهری سرسخت دیده 
می شــود؛ با کت های چرمی، پیراهن های 
ســیاه و فک های بــه هم فشــرده . همین 
موجب شــده تا او عــاوه بر کار بــه عنوان 
فیلمبردار و ســپس کارگــردان فیلم های 
مطــرح، جوایزی بــرای بازیگــری هم در 

کارنامه داشته باشد.
جشــنواره فیلم توکیــو که روز دوشــنبه 
جایزه یک عمر دســتاورد هنری خود را به 
ژانگ اهدا کرد، روز سه شــنبه فیلم تاریخی 
پرفروش او »رودخانه ســرخ« را به نمایش 
گذاشت. این فیلمساز با برگزاری یک مستر 
کاس در روز چهارشنبه، جزییات جالبی از 
روند کارهایش ارایه و توصیه های صریحی 
برای تازه واردان به صنعت ســینما مطرح 
کرد.یکی از مهم تریــن توصیه های وی این 
بود: برای اینکه کارگردان ســینما باشــید 

باید از نظر بدنی در وضعیت خوبی باشــید، 
سیگار نکشید و مشروب نخورید.

وی توضیح داد: من به طور کلی یک فرآیند 
۲ مرحله ای را بــه کار می بنــدم. به عنوان 
کارگردان می دانم که داشتن یک فیلمنامه 
کامل غیرممکن اســت. اغلب رویای آن را 
می بینم، اما واقعیت همیشــه مانع می شود 
و هرگز چنین اتفاقی نیفتاده اســت. پس از 
نوشــته شــدن فیلمنامه، بافاصله فرآیند 
تعریف مجدد آن شروع می شود که ممکن 
است یک سال یا ۱۰ ســال طول بکشد. من 
اغلب به توانایی نوشتن خودم شک دارم، اما 
متوجه شده ام که دیگران هم در این زمینه 

مشکل دارند.
وی دربــاره ادامه روند خلق آثــارش افزود: 
در مرحلــه بعد دربــاره همه چیــز، ابتدا با 
نویســندگان، ســپس با متخصصان تولید 
صحبت می کنــم و بعد به ســراغ بازیگران 
مــی روم که مهمتریــن مرحله بــرای من 
است. شــخصیت آنها بخشــی از داستان 
اســت. بنابراین، نظر بازیگر برای کارگردان 
ارزشــمند اســت. بازیگران به من انگیزه 

زیــادی می دهنــد. در مورد همیــن فیلم 
»رودخانه سرخ« من یک هفته کار تولید را 
متوقف کردم و پس از گــوش دادن به نظر 
بازیگران دوباره به ســراغ فیلمنامه رفتم و 
تغییراتی دادم.ژانگ گفت کــه انتظار دارد 
آماده ســازی فیلمنامه، تــدارک لباس ها و 
تعیین رنگ فیلم، مســیر او را برای روندی 
ســریع پیش ببرد.وی درباره فیلمبرداری 
هم گفت: در صحنه فیلمبــرداری، از گروه 
می خواهم با من حرف نزنند زیرا می خواهم 

آن زمان را با بازیگران بگذرانم.

وی افزود: ۱۵ ســال اســت که بــا همین 
فیلمبــردار کار می کنــم، بنابراین نیازی 
به صحبت کــردن نداریــم. در واقع قبل از 

فیلمبرداری حرف هایمان را می زنیم.
ژانگ گفت که پــس از آنکه یک فیلمنامه را 
به شکل قابل اجرا درآورد، مدیر هنری وارد 
کار می شــود تا به تعیین رنگ و نحوه اعمال 
سایه های رنگی در سرتاسر کار بپردازد و در 
نهایت تصمیم گیری دربــاره مکان، لباس و 
گریم پس از این بخش و در ادامه آن شــکل 
می گیرد.ژانگ درباره نقش خودش در فیلم 
»رودخانه سرخ« عنوان کرد: آرام پشت یک 
مانیتور نشســته بودم؛ مثل یک نگهبان در 

یک مجتمع آپارتمانی.
این کارگردان یادآور شد که سالی یک فیلم 
می سازد گرچه ســال ۲۰۲۳ دو فیلم برای 
اکران داشته است و در آغاز سال »رودخانه 
ســرخ« و ماه پیش هم »زیر نــور« را راهی 
سینماها کرده است. وی برای سال ۲۰۲۴ 
فیلم دیگری در دســت آماده سازی دارد و 

فیلمبرداری آن را به پایان رسانده است.
وی همچنین دربــاره کار با گروه بازیگران و 

درجه بالای واقع گرایی حرف زد و از اهمیت 
کار بــا اپراتورهای ماهــر دوربین گفت که 
بتوانند از نور طبیعی بــا حداکثر ۸ دوربین 

4K و 8K به طور همزمان استفاده کنند.
ژانگ ییمو گفت: ما فهرســتی از بازیگران 
عالی داشــتیم که مــی خواســتم از همه 
توانایی هایشان استفاده کنم؛ از بداهه سازی 
گرفته تــا هر کلمه ای کــه می گفتند.وی با 
توجه به دوربین های متعــدد که در صحنه 
به کار می گیــرد، توضیح داد: توانســتیم 
با گرفتن فیلم های بســیار کم ایــن کار را 
انجام دهیم و کار خیلی ســریع پیش رفت. 
احتمالا من در میان همکاران چینی کسی 
هســتم که بیشــترین مانیتور را در صحنه 
فیلمبــرداری دارد.در پاســخ به ســوالی 
درباره حضور پســرش به عنوان بازیگر در 
فیلم »رودخانه ســرخ«، ژانگ به مســایل 
خانوادگــی پرداخت و گفت: مــن ۴ فرزند 
دارم. دخترم )ژانگ مومو( کارگردان است 
و فیلمش ماه آینده اکران می شــود. پســر 
بزرگ من می خواهد کارگردان انیمیشــن 

شود و در USC تحصیل کرده است.

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر ماده ۳ و ماده 

۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف
شناسه آگهی: 1589968

برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۲۰۰۱۰۰۶۴۷۳ هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی تصرفات 
مالکانه بلامعارض کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۱۲۴۸۰۰۰۰۱۱۳ تقاضای خانم نرگس رضائی 
به شــماره شناسنامه ۲۵۴۸ و کد ملی ۲۱۸۰۵۸۷۰۹۰ صادره از بهشهر فرزند امیر 
در ششــدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است به مساحت ۱۸۴/۱۵ 
متر مربع از پلاک شماره ۱۲۶ - اصلی واقع در اراضی گلند بخش دو حوزه ثبت گرگان 
طبق رای صادره حکایت از انتقال از مالک رسمی غلامرضا محلاتی به متقاضی دارد لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی میشود از این رو 
اشخاصی که نسبت به صدور مالکیت متقاضی اعتراض داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی 

دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۰۸/۰۶ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۸/۲۱

 غلامرضا قاسمی
 سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک گرگان 

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شناسه آگهی: 1591882   م الف: 1426
 برابر آراء صادره هیات تعیین تكلیف مســتقر در ثبت 
اســناد و املاک شهرســتان ســنندج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدینوسیله 
مشــخصات املاک در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت 
اطلاع عموم آگهی میگرد در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی و در روستاها از 
تاریخ الصــاق در محل تا مدت دوماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم نمایند و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مرجع قضایی تقدیم قضایی تقدیم و گواهی اخذ و تحویل 
اداره ثبت نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذكــور وعدم وصول و گواهی اخــذ تحویل اداره ثبت 
نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذكور وعدم 
وصول اعتراض سند مالکیت طبق مقررات صادر خواهد 
شد صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه 

نیست .
۱ ششــدانگ یکباب خانه بنام آقای صالح مرادی فرزند 
صابر صادره مریوان به مســاحت ششدانگ ۱۲۵/۲۳ 
تحت پــلاک ۵۹۶۳ فرعی از ۴ اصلی بخش ۲ ســنندج 
جزء نسخخ زارعانه شماره ۱۴۳۲۲ مورخ ۱۳۴۴/۱/۱۶ 

تنظیمی دفتر اسناد رسمی شماره ۱۰ سنندج
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۸/۰۶ 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۸/۲۱

اداره ثبت منطقه دو سنندج

سند کمپانی سواری پژو PARS XU۷ مدل ۱۳۹۱ 
 ۱۲۴K۰۰۳۰۷۲۹ به رنگ سفید به شماره موتور
 NAAN۰۱CA۰CH۸۵۵۱۲۴ و شماره شاسی
و شــماره پلاک ایران۷۱-۵۷۲ص۷۹ به مالکیت 
بابک فروزنده هفشــجانی مفقود گردیده و فاقد 

اعتبار می باشد.



به آرامش رسیده ایم
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میدان

باشگاه پرسپولیس منتظر دریافت گزارش اتفاقات رخ 
داده در رختکن تیم در بین دونیمه بازی با اســتقال 

تاجیکستان است.
یم فوتبال پرســپولیس در حالی با نتیجــه دو بر صفر 
مقابل استقال تاجیکستان در هفته سوم رقابت های 
لیگ قهرمانان آســیا به پیروزی رسید که حاشیه های 

زیادی در رختکن این تیم رخ داد.
ســروش رفیعی قبــل از به ثمــر رســیدن گل اول 
پرسپولیس خواســتار اجرای درست تاکتیک این تیم 
از سوی محمدحسین کنعانی زادگان شد. مدافع ملی 
پوش پرســپولیس که برای زدن ضربه سر جلو کشیده 

بود درخواســت رفیعی را به شکل زننده ای 
رد کرد تا همیــن موضوع باعــث درگیری 
لفظی بین این دو نفر شود تا جایی که دانیال 
اسماعیلی فر و ســعید صادقی میانجیگری 

کردند تا موضوع ختم به خیر شود.
درگیــری دو بازیکن اصلی ایــن تیم بین دو 
نیمه به رختکن هم کشیده شد تا دیگر صبر 

یحیی گل محمدی برای این تنش لبریز شــود و هر دو 
نفر را کنار گذاشــته تا مهدی ترابی و ســینا اسدبیگی 

وارد زمین شوند.
درگیری لفظــی بیــن دو بازیکن که با وســاطت هم 

تیمی هــا در رختکن باعث تشــدید نشــد 
حاشــیه هایی را در ارتباط با مشکات قبلی 
رفیعی با کنعانی زادگان به وجود آورده است 
تا باشــگاه منتظر دریافت گــزارش دقیق از 
اتفاقات مربوط بــه این درگیری از ســوی 

افشین پیروانی سرپرست تیم باشد.
پیروانی موظف به ارائه جزئیات این گزارش 
اســت تا کمیته انضباطی باشــگاه در خصوص تخلف 
به وجود آمده تشــکیل جلســه داده و آنهــا را جریمه 
کند. ســابقه کنعانی زادگان در چنین مواردی قطعی 
شــدن جریمه این بازیکن را به همــراه دارد اما رفیعی 

که معمولا آرام بوده است احتمالا تذکر کتبی دریافت 
کند.پیروانی قرار اســت گزارش مکتــوب خود را در 
اختیار رضا درویش مدیرعامل باشــگاه قرار دهد تا او 
با بررسی شــواهد و مدارک در اختیار کمیته انضباطی 

باشگاه بگذارد.
شایان ذکر است رضا درویش خردادماه سال گذشته با 
صدور حکمی، عباس مــؤذن را به عنوان رئیس کمیته 
انضباطی باشــگاه منصــوب کــرد. وی همچنین در 
احکامی جداگانه، محمود خوردبین، محمد یکرنگی، 
محمد کوه گرد و اســام پورعظیم را به عنوان اعضای 

این کمیته مشخص و معرفی کرد.

 رئیس کمیته مســابقات ســازمان لیگ صحبت های 
قبلی خود را پیرامون زمان پایان لیگ برتر اصاح کرد.

 ســهیل مهدی رئیس کمیته مســابقات لیگ برتر در 
گفـــت وگویی عنوان کرده بود که ایــن رقابت ها در 
مرداد به پایان می رسد. همین اظهارنظر واکنش های 

مختلفی را در پی داشت.
مهدی درباره صحبت هایش پیرامون زمان پایان لیگ 
برتر اظهار داشــت: اینکه گفتم لیگ در اواخر مرداد به 
پایان می رسد اشــتباه من بود و این رقابت ها در خرداد 

به اتمام می رسد. این اشــتباه لفظی بود و به 
جای خرداد گفته بودم مرداد.

رئیس کمیته مســابقات لیگ برتر در ادامه 
درباره ثبــت قــرارداد مهاجــم آرژانتینی 
اســتقال، تصریح کــرد: با ترفند باشــگاه 
استقال، مبلغ قراردادهای این تیم کم شد 
تا با توجه به قانون سقف بودجه مشکل ثبت 

قرارداد بانکو برطرف شود.
وی درباره اینکــه چرا به مهدی هاشمی نســب اجازه 

نشســت روی نیمکــت داده نشــد، یادآور 
شد:مدارک مهدی هاشمی نسب در ابتدای 
فصل برای صدور کارت به سازمان لیگ ارائه 
شد تا بررسی شــود. در فاصله تکمیل شدن 
این مدارک، ســازمان لیگ کمک کرد و در 
دو بازی با تعهدی که باشــگاه گرفت، اجازه 
نشســتن روی نیمکت را صادر کرد. در ادامه 
اما مدارک درخواستی این مربی از سوی باشگاه تکمیل 
نشد.مسئول کمیته مسابقات لیگ برتر فوتبال، تاکید 

کرد: قاعدتا وقتی اسم کسی در لیست نباشد، به خاطر 
اینکه ممکن است داور کارت زرد یا قرمزی را در جریان 
بازی به نیمکت نشــین ها بدهد و این کارت قابل ثبت 
نیســت، برای اینکه مشــکلی پیش نیاید درخواست 
کردیم تا صــدور کارت به ســکوها بروند. بــا تکمیل 

مدارک، کارت مربی استقال هم صادر خواهد شد.
وی درباره اینکه آیا جواد نکونام دو بار قراردادش را کم 
کرده است، گفت: نمی توانم در این باره اظهارونظر کنم 

و کارگروه قراردادها در این باره می تواند صحبت کند.

پرسپولیس

لیگ

خریدار  مدیرعامل باشگاه استقال ضمن 
تشکر از ســرمربی و بازیکنانی که نسبت به 
کسر قراردادشــان اقدام کردند، گفت: تیم 
به آرامش رســیده، باید مراقب بــود وارد 
جریاناتی نشــد که قصد بر هــم زدن اتحاد 

کنونی را دارد.
 به نقل از رســانه رسمی باشــگاه استقال، 
علی خطیر مدیرعامل باشــگاه اســتقال 
گفت: با عرض ســام و احترام به هواداران 
دوســت داشــتنی، پیگیر و وفادار باشگاه 
اســتقال، که همه ارکان مدیریتی و فنی 
مجموعه، تاش مــی کنند تا رضایت خاطر 
آنها را فراهــم کنند، لازم مــی دانم جهت 
روشنگری افکار عمومی فوتبال و استحضار 
ســرمایه گــذاران، ســهامداران و مالکان 
راســتین باشــگاه، مواردی را به اطاع آنها 

برسانم.
وی تاکید کرد: نخســت اینکه استقال به 
علت تغییرات پی در پی مدیریتی در ســال 
های اخیر و افزوده شــدن بدهی های کان 
روی هم و نبود یــک برنامه جامع اقتصادی 
برای فعالیــت های تجاری، مدتهاســت از 
آرامش مالی بــه دور اســت. لازم به تاکید 
اســت مجموعه مدیریتی فعلی باشگاه با در 
نظر گرفتــن اولویت ها و منافع اســتقال، 
رفتارهای اقتصادی، رســانه ای و مدیریتی 
خــود را انتخــاب می کنــد. زمیــن نبرد 
استقال، جایی اســت که منافعش در آن 

تامین شود.
مدیر عامل اســتقال ادامه داد: مورد دوم 
اینکه باشــگاه فرهنگی ورزشی استقال، 
بعد از پشت سر گذاشــتن تکانه های ناشی 

از اجرای طرح قانون سقف بودجه که ظاهرا 
موجبات تکــدر خاطر ســرمربی محترم، 
بازیکنان دوست داشتنی و بسیار متعصب و 
همچنین هواداران عزیز که در واقع سرمایه 
داران و مالکان راســتین برنــد پرافتخار و 
بین المللی استقال هســتند، شده است، 
خوشــبختانه حالا به آرامش و ثبات نسبی 
رسیده است. سرمربی محترم، سرپرست و 
برخی از بازیکنان بسیار وفادار باشگاه، یکبار 
دیگر با نمایش تعصب و مســئولیت پذیری 
واقعی و همچنین تعصــب خالص و بی غل 
و غش، از قراردادشــان کاستند تا استقال 

به رعایــت قانون، پایبند بمانــد. بر همگان 
واضح است که باشگاه استقال در طول دهه 
های پرفراز و نشیب سپری شده، باشگاهی 
محترم، قانونمند و فرهنگســاز بــوده و به 
همین مسیر ادامه می دهد و آرامش و صلح 
و حال خوب هواداران خود را خرج بازی در 

زمین دیگران نخواهد کرد.
خطیر تصریح کــرد: مورد ســومی که می 
خواستم به آن اشــاره کنم دلیل انتشار این 
گفت و گو است. هواداران محترم استقال، 
منتظر بودند تــا از طریق مدیران باشــگاه 
پاســخی به صحبت های مطرح شــده روز 

گذشــته یکی از باشــگاه ها، داده شود. به 
اطاع سرمایه داران، ســهامداران و مالکان 
واقعی باشگاه استقال می رسانم که ارکان 
باشــگاه ضمن احترام به درخواســت های 
مکرر شــما جهت پاســخگویی به صحبت 
و همچنین شــکایت مطرح شــده در روز 
گذشــته، اعام می کند باشــگاه فرهنگی 
ورزشی استقال نیازی برای پاسخگویی در 
رســانه ها نمی بیند چون اگر حرفی هست 
در مرجع قانونی و به زبان قانون بیان خواهد 

شد نه با جنجال های رسانه ای بیهوده.
وی در ایــن رابطه تاکید کرد: آرامشــی که 

امروز در استقال شاهدش هستیم، به دلیل 
گذشــت، توافق، یکدلــی و همراهی وصف 
ناپذیر ارکان باشــگاه اســت که در سطوح 
مختلف ایجاد شــده و آخریــن نمونه آن را 
در روزهای گذشته همه مشــاهده کردند. 
جا دارد با تشکر مجدد از همراهی سرمربی 
محترم و بازیکنانی که با کســر قرارداد خود 
مجموعه مدیریتی باشگاه را در رعایت قانون 
سقف قراردادها همراهی کردند و همچنین 
کلیه مربیان و بازیکنان باشــگاه که با صبر 
خود، به ما فرصت لازم بــرای تامین منابع 
مالی مورد نیاز را می دهنــد، لازم به تاکید 
دوباره است که باشگاه اســتقال، ترجیح 
می دهد به جای ورود به میدان حواشــی، از 
این فرصت اســتفاده کند و از اسپانسرهای 
محترم خود بابت تعامات فی مابین تشکر 

لازم را انجام دهد.
مدیرعامــل اســتقال در پایــان گفت: از 
هواداران باوفای خود هــم می خواهیم تا از 
حال خوب، نتایج درخشان، تعصب بی مانند 
مربیان محترم و بازیکنان دوستداشــتنی 
خود لذت ببرند و مراقب باشــند تحت تاثیر 
افراد یا جریاناتی قرار نگیرند که قصد بر هم 
زدن اتحاد کنونی را دارند چرا که اســتقال 
در حــال نتیجه گرفتن و حرکت به ســوی 

قهرمانی است. 
هواداران باشگاه استقال، ســرمایه گذار، 
ســهامدار و مالکان راســتین اســتقال 
شکوهمند و پرافتخار ایران عزیز هستند که 
باید همیشه از آنها تشــکر و قدردانی کنیم 
که ما را از دعای خیر و حمایت های خود بی 

نصیب نمی گذارند.

خطر بیخ گوش دو بازیکن خاطی پرسپولیس

سهیل مهدی: لیگ برتر خرداد به پایان می رسد، نه مرداد

وقتی صدای خارجی ها درآمد

برنامه ریزی ضعیف در لیگ فوتبال ایران
مهــدی مرتضویان  برگــزاری نامنظم و 
آشفته بیست و سومین دوره رقابتهای لیگ 
برتر نه تنها باعث ناراحتی و گایه سرمربی 
داخلی شــده، بلکــه انتقاد دو ســرمربی 
خارجی شــاغل در این لیگ را نیز به همراه 

داشته است.
بیســت و ســومین دوره رقابت های لیگ 
برتر در حالی پیگیری می شــود که تیم ها 
از لحاظ تعداد مسابقه شــرایط یکسانی را 
ندارند. حضور پرسپولیس، سپاهان اصفهان 
و نســاجی مازندران در لیگ قهرمانان آسیا 
با برگزاری متوالی و مســتمر اردوهای تیم 
ملی بزرگســالان و امید همراه شد تا فاصله 
برگزاری مســابقات به یک ماه هم برســد. 
همین امر باعث شــده تا در فاصله نزدیک 
به ۷۵ روز از آغاز ایــن رقابت ها تنها تا هفته 
هفتــم برگزار شــده باشــد.تعطیلی های 
متوالــی و طولانی مــدت نه تنهــا صدای 
تیم های حاضر در لیگ قهرمانان آسیا را در 
آورد بلکه رقیبان آنها در لیــگ برتر نیز بی 
برنامگی موجود را غیر قابل تحمل دانستند.

پاکو خمز سرمربی تراکتور در نشست های 
خبری هفتگــی خود روی ایــن موضوع به 
طور مکرر اعتــراض دارد و آن را برای لیگ 
برتر ایران مضر دانســته اســت. سرمربی 

اســپانیایی تراکتــور که به نظر می رســد 
خسته تر از همیشه نســبت به این موضوع 
است در آخرین نشست خبری عنوان کرد: 
معتقدم فدراسیون فوتبال باید برنامه ریزی 
بهتری برای برگزاری بازی ها داشــته باشد. 
متأســفانه وقفه زمانی زیادی بین بازی ها 
ایجاد می شــود و اکثر مواقع زمــان دیدار 
بعــدی را نمی دانیم و یا اینکــه به بازیکنان 
مرخصــی می دهیــم، اما به یکبــاره زمان 
بازی را تغییــر می دهند. اگر لیــگ به این 
روال برگزار شود؛ نمی توانیم لیگ حرفه ای 
داشــته باشــیم. تعطیلی های مکرر بحران 

است و به فوتبال ایران ضربه می زند.
ســرمربی سرخپوشــان تبریزی نــه تنها 
برنامه ریــزی ســازمان لیگ را خــارج از 
عرف حرفه ای گری دانســت درباره ضعف 
زیرســاخت های موجود نیــز صحبت کرد 
و چمن ورزشــگاه یادگار امــام تبریز را نقد 
کرد و گفت: روز چهارشنبه در این ورزشگاه 
تمرین کردیم. هنوز هوا ســرد نشده، ولی 
چمن این ورزشگاه نرم شده و همان مشکل 
سال گذشــته پابرجا اســت. من خواستار 
تعویض چمن شده بودم که هیچ تغییری به 
وجود نیامده و این موضــوع من را عصبانی 
می کند. گاهــاً فکر می کنم آیــا ارزش آن 

را دارد کــه اینجا کار کنــم؟ زمین موضوع 
ساده ای نیست.

جماتی با همین مضمــون که در فاصله ای 
کوتــاه از جانــب ژوزه مورایس ســرمربی 
سپاهان اصفهان مطرح شــد تا او هم ضمن 
اشــاره به بی عدالتی در تعیین زمان بازی 
تیم های مدعــی قهرمانی لیگ بیســت و 
ســوم در خصوص تعطیلی هــای متوالی 
لیگ برتر و همچنین برنامه بازی ها صحبت 
کرده و عنوان کنــد: من نمی خواهم فقط به 
خودم فکر کنم و دوســت دارم با ذهن بازی 
صحبت کنم. سازماندهی مسابقات برعهده 
مسئولان است و من باید درک کنم که چرا 
این وقفه ها به وجــود می آید. برای بعضی ها 
این وقفه ها خوب و برای بعضی ها خیر. باید 
از مسئولان سوال کنید این تعطیات خوب 
است یا نه. باید ســعی کنیم همه مسائل را 
خودمان حل کنیم و امیدوارم مشکات حل 
شود. نتیجه بازی مربوط به همه چیز است 
و دنبال این هســتیم فوتبال رشد کند. من 
فقط به خودم فکر نمی کنم و دوســت دارم 

همه خوشحال باشند.
ســرمربی پرتغالــی ســپاهان اصفهان در 
noticiasaominu� »مصاحبه با ســایت 

to« در خصــوص کیفیت فوتبــال در لیگ 

باشــگاهی ایران تاکید کرد: ایران کشوری 
اســت که توانایی مالی برای ارائــه این نوع 
شرایط را دارد اما جالب اســت که هنوز راه 
زیادی در پیش است و بین کیفیت بازیکنان 
و کیفیت زیرساخت ها فاصله زیادی است. 
فکر می کنم ایران همه ابزارها را برای رشــد 
دارد و از این نظر امیدوارم در آینده نزدیک 

اوضاع بهتر شود.
صحبت هایی که نشان از نارضایتی مربیان 
خارجی موفق فعلی لیــگ برتر ایران دارد تا 

آنها هم صدا با ســرمربیان داخلی همچون 
یحیی گل محمدی، جواد نکونام، سیروس 
پورموسوی، مجتبی حسینی و… نسبت به 

آن اعتراض داشته باشند.
شــاید اگر بی برنامگی ســازمان لیگ برتر 
ادامه داشته باشــد خمز و مورایس با وجود 
تأثیرگذاری مثبت در فوتبال ایران راهی جز 
رفتن پیدا نکنند تا فوتبــال ایران همچنان 
در دایره باطل بــدون ورود مربی با تفکرات 

جدید و به روز فوتبال دنیا غوطه ور بماند.

 ملی پــوش پاراتیرانــدازی با کمــان ایران 
با پیــروزی برابر حریفــی از چین بــه مدال 
طای این رشــته در چهارمین دوره بازیهای 

پاراآســیایی دســت پیدا کرد. دیــدار فینال 
مسابقات پاراتیراندازی با کمان چهارمین دوره 
بازیهای پاراآسیایی در بخش ریکرو، روز جمعه 

بین زهــرا نعمتی و حریف چینی در ســایت 
تیرانــدازی مجموع ورزشــی فویانگ برگزار 
شــد.در این دیدار مهیج کــه حریف چینی از 

حمایت تماشــاگران برخوردار بــود، نعمتی 
توانســت مدال طا را از چین رقیب دربیاورد 
و با پیروزی ۲۶ بر ۲۵ به مدال طا دســت پیدا 

کند.نعمتی در شرایطی گام در دیدار فینال 
گذاشت که در مسابقه نیمه نهایی به راحتی 

حریفی از هند را شکست داده بود.

 کسب مدال طلای ارزشمند غریب شاهی 
با رکوردشکنی

ملی پــوش پاراوزنه برداری ایران توانســت مدال طــای رقابت های 
پاراآسیایی هانگژو را کسب کند.

 در روز پنجم از چهارمین دوره بازی های پاراآسیایی هانگژو و در رقابت 
های پاراوزنه برداری، در وزن ۱۰۷ کیلوگرم علی اکبر غریب شــاهی و 
سامان رضی به روی تخته رفتند که ســهم این ۲ وزنه بردار کشورمان 
یک مدال طا برای غریب شاهی همراه با رکورد شکنی و یک مدال برنز 

برای رضی بود.
غریب شــاهی موفق شــد در اولین حرکت وزنه ۲۴۳ کیلوگرم را مهار 
کند. در حرکت دوم، وی وزنه ۲۴۷ کیلوگرم را نتوانســت مهار کند در 
حرکت سوم غریب شاهی وزنه ۲۵۱ کیلوگرم را درخواست داد و موفق 
به مهار آن شــد تا به مدال طا برســد و رکورد بازی های پاراآسیایی را 

بشکند.
همچنین ســامان رضی نیز وزنه ۲۲۰ را در حرکــت اول ثبت کرد. وی 
در حرکت دوم وزنه ۲۲۵ را ثبت کرد. رضی در حرکت ســوم وزنه ۲۳۵ 

کیلوگرم را مهار کرد و موفق به کسب مدال برنز شد.
سامان رضی پس از کســب مدال برنز دسته منفی ۱۰۷ کیلوگرم اظهار 
داشت: رقابت حساسی داشــتیم. سطح مســابقات خیلی بالا بود و با 

همین تعداد از حریفان در مسابقات جهانی هم رقابت داریم.
وی ادامه داد: خدا را شکر امروز توانســتیم روسفید شویم و دل مردم را 
شاد کنیم. من یک آســیب دیدگی بدی داشــتم اما پله به پله بهتر می 
شوم. برای المپیک هم برنامه دارم و در آینده نزدیک بهتر از این هم کار 

خواهم کرد.
حسین رضازاده سرپرســت کاروان پاراوزنه برداری ایران پس از کسب 
مدال طا و برنز پاراوزنه برداران ایران در دســته منفی ۱۰۷ کیلوگرم 
اظهار داشت: امروز مســابقات منفی ۱۰۷ کیلوگرم برگزار شد و ۲ وزنه 
بردارمان به رقابت با حریفانشــان پرداختند که خوشبختانه دو مدال 

کسب کردیم.
وی افزود: غریب شــاهی با حریف مغولی رقابــت نزدیک و میلیمتری 
داشت و خوشــبختانه مدال طا را کسب کرد. سامان رضی هم به مدال 

ارزشمند برنز دست یافت.

رضازاده با اشاره به اینکه غریب شــاهی برای شکستن رکورد جهان که 
در اختیارش بــود اقدام کرد، افزود: او به رکــورد خودش حمله کرد که 

متاسفانه نتوانست این وزنه را مهار کند.
وی در پاســخ به این ســوال که آیا حرکت دوم غریب شاهی، نگران 
کننده نبود؟ گفت: رقابت نزدیکی با رقیب مغولی داشــت و هنگامی 
که وزنه را زد یک مقدار کم مکث کــرد و به همین خاطر داوران خطا 

اعام کردند.

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر ماده ۳ و ماده 

۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف
شناسه آگهی: 1589968

برابر رای شــماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۲۰۰۱۰۰۶۴۷۳ هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی تصرفات 
مالکانه بلامعارض کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۱۲۴۸۰۰۰۰۱۱۳ تقاضای خانم نرگس رضائی 
به شــماره شناسنامه ۲۵۴۸ و کد ملی ۲۱۸۰۵۸۷۰۹۰ صادره از بهشهر فرزند امیر 
در ششــدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است به مساحت ۱۸۴/۱۵ 
متر مربع از پلاک شماره ۱۲۶ - اصلی واقع در اراضی گلند بخش دو حوزه ثبت گرگان 
طبق رای صادره حکایت از انتقال از مالک رسمی غلامرضا محلاتی به متقاضی دارد لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی میشود از این رو 
اشخاصی که نسبت به صدور مالکیت متقاضی اعتراض داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی 

دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۲/۰۸/۰۶ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۸/۲۱

 غلامرضا قاسمی
 سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک گرگان 

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شناسه آگهی: 1591882   م الف: 1426
 برابر آراء صادره هیات تعیین تكلیف مســتقر در ثبت 
اســناد و املاک شهرســتان ســنندج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدینوسیله 
مشــخصات املاک در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت 
اطلاع عموم آگهی میگرد در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی و در روستاها از 
تاریخ الصــاق در محل تا مدت دوماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم نمایند و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مرجع قضایی تقدیم قضایی تقدیم و گواهی اخذ و تحویل 
اداره ثبت نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذكــور وعدم وصول و گواهی اخــذ تحویل اداره ثبت 
نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذكور وعدم 
وصول اعتراض سند مالکیت طبق مقررات صادر خواهد 
شد صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه 

نیست .
۱ ششــدانگ یکباب خانه بنام آقای صالح مرادی فرزند 
صابر صادره مریوان به مســاحت ششدانگ ۱۲۵/۲۳ 
تحت پــلاک ۵۹۶۳ فرعی از ۴ اصلی بخش ۲ ســنندج 
جزء نسخخ زارعانه شماره ۱۴۳۲۲ مورخ ۱۳۴۴/۱/۱۶ 

تنظیمی دفتر اسناد رسمی شماره ۱۰ سنندج
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۸/۰۶ 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۸/۲۱

اداره ثبت منطقه دو سنندج

سند کمپانی سواری پژو PARS XU۷ مدل ۱۳۹۱ 
 ۱۲۴K۰۰۳۰۷۲۹ به رنگ سفید به شماره موتور
 NAAN۰۱CA۰CH۸۵۵۱۲۴ و شماره شاسی
و شــماره پلاک ایران۷۱-۵۷۲ص۷۹ به مالکیت 
بابک فروزنده هفشــجانی مفقود گردیده و فاقد 

اعتبار می باشد.

زهرا نعمتی طلایی شد



استان

اصفهــان - مریــم مومنــی    مدیرعامــل شــرکت 
توزیــع بــرق شهرســتان اصفهــان گفــت: هــزار نقطــه 
اتوماســیون به صورت آن لاین وضعیت شــبکه های 

برق اصفهان را رصد می کند
مهندس مهرداد دادخواه مدیر عامل شــرکت توزیع 
بــرق اصفهــان میزبــان روســا و فرماندهــان نیــروی 
انتظامی در مرکــز فوریت های بــرق۱۲۱  واتاق فرمان) 

دیسپاچینگ( بود .
پاســدار  دوم  ســرتیپ  ســردار  نشســت  ایــن  در 
رییــس  اصفهــان،  اســتان  انتظامــی  فرماندهــی 
عقیدتــی سیاســی انتظامــی شهرســتان اصفهــان، 
رییــس  انتظامــی،  اطلاعــات  حفاظــت  رییــس 
معــاون  فرماندهــی،  دفتــر  رییــس  امــداد،  یــگان 
پیشــگیری فرمانــده انتظامی شهرســتان اصفهان با 
اتوماســیون،مانیتورینگ و هوشمندســازی شــبکه 

برق آشنا شدند.
 مدیرعامل شــرکت توزیع بــرق اصفهان عنــوان کرد : 
۱۵ هزار کیلومتر شــبکه، برق رســانی به شهر اصفهان 

و دیگر شهرستانها را میسر کرده است
 وی بیان کرد : در حال حاضر ۱۰۰۰ نقطه اتوماســیون 
به صورت آن لاین وضعیت شــبکه را رصد می کند که 

موجب شده پایداری شبکه محقق شود.
مدیرعامــل شــرکت توزیــع بــرق اصفهان مطــرح کرد 
: در حــال حاضــر میــزان خاموشــی هــای بــه ازای هر 

مشــترک ۸۵ دقیقــه مــی باشــد در صورتــی کــه ایــن 
عدد یــک دهــم ســال ۹۳ اســت.  مهنــدس دادخواه 
تصریــح کــرد : شــرکت توزیــع بــرق اصفهــان اقدامات 
موثــری را بــرای پیشــگیری از ســرقت انجــام داده 
اســت از جمله تبدیل شــبکه هــای فشــار ضعیف به 
کابــل هــای خودنگهــدار بــوده اســت و در این راســتا 
نیز این فن آوری موجب شــده اســت که شــاخه بری 
درختان کمتر انجام شــود و با این نوع آرایش شــبکه 

توانســته ایــم بــه حفظ محیــط زیســت و فضای ســبز 
همت کنیــم. وی تصریح کرد : پیاده ســازی سیســتم  
AVL مدیریت نــاوگان حمل ونقل از دیگــر فن اوری 
هــای شــرکت توزیــع بــرق اصفهان اســت و و بــا نصب 
تجهیزات این ســامانه بر روی خودروهــای عملیات 
و اتفاقــات، همــکاران مــا قــادر خواهنــد بــود در هــر 
گاه شده و به کمک این  لحظه از موقعیت خودروها آ
نرم افــزار حرکت خودروهــا را با مقیاس هــای مختلف 

از روی نقشه مشاهده کنند
مدیرعامل شــرکت توزیع بــرق اصفهــان ضمن اعلام 
فراهم شــدن امــکان رؤیت پذیــری حرکــت خــودرو 
و اخــذ اطلاعــات لحظــه ای در ایــن ســامانه افــزود: 
ســامانه AVL به جهــت تســریع و ارائه خدمــات برق 

در مواقع حادثه و بحران را نیز فراهم می کند.
تمــام  در  مناســب  بســتر  ایجــاد  کــرد:  کیــد  تأ وی 
زمینه هــای فعالیــت شــرکت به خصــوص خدمــات 
ســریع تر و بهتر بــه مشــترکین از دیگر اهداف شــرکت 

توزیع برق اصفهان است.
کــه  اســت  ایــن  ســازمان  نــگاه   : گفــت  دادخــواه 
تمــام فرایند هــا مکانیــزه گــردد و بــرای رســیدن بــه 
ایــن مهــم نیــز  تلاش هــای زیــادی صــورت گرفتــه و 
گرفتــه تــا بــه  برنامه ریزی هــای مدونــی نیــز انجــام 
اســتانداردهای جهانــی و متناســب بــا فناوری های 
روز دنیا برســیم و در تمام ابعاد مختلف اتوماسیون، 
هوشــمند ســازی، انرژی هــای نــو اقدامــات خوبــی 

انجام شده است.
در ادامه مهندس فرجی نیز به دیگــر نرم افزارهاو فن 
اوری هــا برای مشــنرکین اشــاره کــرد و با زبانــی روان و 
شــیوا مطالــب را در اختیــار نیروهــای انتظامــی قــرار 
داد در ادامــه ایــن جلســه در خصــوص همراهــی و 
تعامل بیشــتر نیروهای انتظامی با شرکت توزیع برق 

اصفهان گفتگو شد .

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران

صفحه 7
 نغمه پرندگان و شرشر باران ؛ www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rشنبه       6 آبان 1402    شماره 1443

"این موسیقی زندگی است"
 بــی شــک یکــی از بــی نقــص تریــن آواهــای 
گیتــی، صــدای پرنــدگان و  دلنشــین ایــن 
بلبــلان آوازه خــوان اســت. اما چه می شــود 
گر صدایی خلق کرد بــا ریتم نغمه پرندگان  ا

و در نهایت نوایی دلخواه! 
اینجاســت که موســیقی حرفی بــرای گفتن 

دارد.
بدنــه: تــا بــه حــال دســتان خــود را روی ســیم هــای نایلونــی و فلزی 
گیتار قــرارداده اید؟ نمی توانــم بگویم جنس آن ها این چنین اســت 
زیرا برای کســانی کــه آن را بــا روح و جــان خود حــس می کننــد آن ها 
بندهای ابریشــمی فرو آمــده از آســمان اند که بــا ابرهایی نــرم تزئین 
شــده اند. و یا کلاویه هــای پیانو، رنگ زندگــی در ســفیدی و مرگ در 
سیاهی بیداد میکند و همین برای به وجد آمدن نوازنده کافیست. 
با نگاه به این ســاز جادویی من به ســال هــا پیش مــی روم جایی که 
هرگز نبــوده ام. بوی نــم را در خیابانهای شــانزالیزه کــه حاصل باران 
اســت و به خوبی بــه مشــامم می رســد را حس مــی کنم، پاییز اســت 
و درختــان قصد ســبکی بــار بــرگ هــای رنگیــن را دارنــد. وارد ســالن 
نمایــش میشــوم و او اینجاســت، موســیقی ... موســیقی در کنار من 
است از صدای کفش های چرمینه گرفته تا صدای قطره های باران 
که از بام خانه هــا به پایین ســراریز میشــوند... از نم نم بــاران بر روی 
شــیروانی و بوی بــاران روی دیوار کاهگلــی صدای زیبای موســیقی 

طبیعت را حس می کنم...
موسیقی یک خلقت است و نوازنده خالق.

 انواع صداهای دلنشــین در تک تک لحظــات زندگی مــا  تاثیر دارند 
و هر کــدام نت خاصــی می دهــد امــا ... هنرمند بــه هنرش، آشــپز به 

کش و نوازنده به صدای حرکت دستان خود میبالد.  خورا
نتیجه:

، رفتــار و تصمیمات ما تاثیر گذار اســت مانند  موســیقی بر روی افکار
، موســیقی می تواند نیکو و یا بلعکس باشد پس  طلسمی افســون گر
بیایید در نت های زیبای هر موســیقی اندیشــه کنیم زیرا می توانند 

فراتر از یک صدای خوش تهی باشند. شاید دادخواهی هزاران تن.
# رومینا رحیمی راد  )15 ساله(

 پاداش ۲۵۰ میلیاردریالی 
برای مشترکان خوش مصرف لرستان

خرم آباد - فرزانه هداوند    مدیرعامل شــرکت توزیع برق لرســتان 
از پــاداش ۲۵۰ میلیاردریالــی بــرای مشــترکان خــوش مصــرف ایــن 

استان خبر داد.
مهران امیــری، اظهــار داشــت: باتوجه به اطلاع رســانی گســترده که 
 ، از طریــق رســانه های جمعــی، روزنامه هــا محلــی، توزیــع بروشــور
نصب بنرهای مدیریت مصرف برق در شــهرها و روســتاها، تبلیغات 
گســترده در فضای مجازی اســتفاده از ظرفیت و امکانات شــرکت، و 
با برنامه ریــزی و رعایت الگوی مصرف توســط هم اســتانی ها، تعرفه 
بخش خانگــی مشــمول، ۲۵۰ میلیــارد ریال پــاداش خــوش مصرفی 

شدند.
وی افــزود: بــا همــکاری انجام گرفتــه از ســوی مشــترکان بخــش 
خانگی سرانه این تعرفه از ۲۰۰ کیلووات ســاعت سال گذشته به ۱۹۶ 
کیلووات ساعت در ســال جاری رســیده اســت که این رقم نسبت به 

رقم مشابه سال گذشته کاهش داشته است.
مشــترکین  تمامــی  از  لرســتان  بــرق  توزیــع  شــرکت  مدیرعامــل 
بخش هــای خانگــی، تجــاری، صنعتــی و کشــاورزی کــه این شــرکت 
را در عبــور موفــق از پیک بــار ۱۴۰۲ یــاری و الگــوی مصــرف را رعایــت 
کردند تشــکر و تقدیــر کــرد و گفت: بدون شــک یکــی از دلایــل اصلی 
اینکه توانســتیم پیک بار تابســتان ۱۴۰۲ را بدون خاموشی پشت سر 
بگذاریــم همــکاری و همیــاری خــوب تمــام مشــترکین اســتان بوده 

است.

 : شهردار

 4 نقطه  حادثه خیز و پر تردد شهر مهستان 
به چراغ راهنمایی زمان دار مجهزشد

البــرز - مظفری    دکتــر گلرخی شــهردار از نصــب و راه انــدازی چراغ 
های راهنمایی در چهار راه های پر تردد شهر خبر داد.

گفــت: بــا توجــه بــه نــوع  گلرخــی شــهردار مهســتان در ایــن بــاره 
شهرســازی صورت گرفته در مهســتان و جمعیت پذیــری بالای این 
شــهر ، موضوع آســانی و ایمنی در رفــت و آمــد از مهمترین نــکات در 
مدیریــت شــهری و برنامه هــای ماســت و از ایــن رو با بودجــه بندی 
، در  مناســب و با بهــره منــدی از حمایت هــای شــورای محترم شــهر
ســال جاری گام هــای موثر و خوبــی در زمینــه ی ایمن ســازی نقاط 
، تقویــت علایــم ترافیکــی، رنــگ آمیــزی هــای ترافیکــی،  حادثه خیــز
افزایــش تابلوهــای راهنمــای مســیر و ســایر مســایل مربوط بــه این 
حوزه برداشــته شــده و تلاش میکنیم تا پایان سال ســایر اقدامات و 

برنامه های پیش بینی شده را نیز به سرانجام برسانیم.
شــهردار مهســتان افزود: یکــی از اقدامات مثبــت در حــوزه ی ایمن 
، راه انــدازی چراغ های راهنمایــی زمان دار  ســازی نقاط حادثه خیز
در چهــار نقطــه پر تردد شــهر بــوده اســت کــه امیدواریم بــا همراهی 
شــهروندان عزیــز در رعایــت قانــون و احتــرام بــه حقــوق ســایرین، 

کثر بهره مندی از این امکانات در شهرمان رقم بخورد. حدا

وی شبکه   اجرای مانور تعمیراتی بر ر
۲۰ کیلو ولت  در مدیریت برق مغان

اردبیل - افسون جبارزاده     به منظور رفع اشکالات شبکه ۲۰ کیلو 
کیپ  ولــت ، مانــور تعمیراتــی در مدیریت بــرق مغان بــا همــکاری ۷ ا

عملیاتی برگزارشد .
مدیر بــرق مغان گفت : بــرای بهبود شــاخص  ها و تــداوم جریان برق 
همــواره  نیازمنــد نگهــداری مســتمر از شــبکه هســتیم و  ایــن مانــور 
به منظــور تعمیر ، اصــلاح و رفع اشــکالات شــبکه ۲۰ کیلو ولت مســیر 
کیــپ عملیاتی متشــکل از همکاران  انشــعاب قره تپه با همکاری ۷ ا

مدیریت برق مغان به تعداد ۲۸ نفر انجام یافت .
ابراهیم جــوادی اظهــار داشــت : در این مانــور ۲۳۰ کــراس آرم نصب 

شده و ۶۶  تعویض اصلی مقره  ، سوزنی و بشقابی تعویض شد .
وی افــزود :  در ایــن مانــور فلش کشــی حــدود ۱۲۰۰متر شــبکه انجام 
یافته ، ۱۷ جمپر اصلاح شــد ،  اصلاح کجی راس تیر به تعداد  ۱۷ مورد 
و ۶ دستگاه پست توزیع هوایی ســرویس ، تعمیر و آچار کشی شدند 

 .
جــوادی در ادامــه  پایــداری و قابلیــت اطمینــان شــبکه ، کاهــش 
خاموشــی هــای ناخواســته  و آمادگــی گــروه عملیاتــی در مواجهــه 
بــا بحرانهــای مختلــف و آمادگــی بــرای انجــام کار تیمــی و در نهایت 

افزایش رضایتمندی مشترکان را از اهداف این مانور عنوان کرد .

اردبیــل - افســون جبــارزاده    فضــل 
کبری، معــاون مدیر عامل و ســعید  اله ا
ع، مدیــر منابع انســانی شــرکت ملی  زار
پخــش فــرآورده هــای نفتــی ایــران بــا 
حضــور در منطقه اردبیــل از واحد های 
ســتادی و عملیاتــی بازدید و چالشــها و 

عملکرد شرکت مورد بررسی قرار گرفت.
کبــری، معــاون مدیــر عامل   فضــل الــه ا
انســانی  منابــع  مدیــر  ع،  زار ســعید  و 
شــرکت ملی پخش فــرآورده هــای نفتی 
ایــران بــا حضــور در منطقــه اردبیــل از 
واحد هــای ســتادی و عملیاتــی بازدید 
 و چالشــها و عملکرد شرکت مورد بررسی 

قرار گرفت.

در ابتــدای جلســه ســید حجــت مدنی 
مدیــر منطقــه اردبیــل ضمــن خــوش 
آمدگویی بــا ارائــه گزارشــی از فعالیت ها 
و عملکــرد منطقه در راســتای ســوخت 
و  جــاری  ســال  در  مطلــوب  رســانی 
و  برتــر  هــای  رتبــه  کســب  همچنیــن 
نخست در صیانت از حقوق شهروندی 
در بین دســتگاه های اجرایی اســتان و 
فرهنگ ســازی مناســب و مطلــوب این 
منطقــه در جهــت جایگزینــی ســوخت 
ســی ان جــی بجــای بنزیــن موتــور کــه 
یکی از رســالت هــا و اولویت هــای اصلی 
این شــرکت می باشــد اشــاره و از تلاش، 
همکاری و همدلــی همکاران منطقه در 

این زمینه قدردانی کرد.
در ادامــه بازدیــد معــاون مدیــر عامــل 
بــا حضــور در  و مدیــر منابــع انســانی 
واحــد هــای ســتادی  و عملیاتــی ایــن 
منطقــه ضمــن دیــدار چهــره بــه چهــره 
جریــان  در  کارکنــان  و  مســئولان  بــا 
گرفتــه و  آنهــا قــرار  چالشــها و نظــرات 
را  لازم  رهنمودهــای  و   مســاعدت 

ارائه دادند.
  در پایان این بازدید معاون مدیر عامل 
شــرکت ملی پخش فــرآورده هــای نفتی 
ایــران از همدلــی، نــگاه توســعه محور و 
مردمی مدیر منطقه و تلاش مســئولان 

و کارکنان منطقه قدردانی کرد

اردبیل

بازدید معاون مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران از منطقه اردبیل

کردستان کرمانشاه

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه :

ویزخان  مقام اول کشور    پایانه مرزی پر
در ترانزیت ورودی را کسب کرد

کرمانشــاه - حســنا فخارزاده   مدیرکل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای اســتان کرمانشــاه گفت: پایانه 
مــرزی پرویزخــان در ۶ ماهــه نخســت ســال جاری 
توانسته اســت؛ مقام اول کشــور را در ترانزیت ورودی 
کســب نمایــد.  فریبــرز کرمــی اظهــار داشــت: پایانــه 
مــرزی پرویزخــان با رشــد ۹۱ درصــدی تردد نــاوگان و 
رشــد ۹۰ درصدی تناژ توانســته اســت مقام اول کشور 
در ترانزیــت ورودی بــه کشــور را کســب نمایــد. وی 
گفت:طــی ۶ ماهه ســال جاری تعداد نــاوگان ورودی 
به پایانــه مــرزی پرویزخان، ۴۲ هزار دســتگاه با رشــد 
۹۱ درصــدی نســبت بــه مــدت مشــابه ســال قبــل و 
تناژ ترانزیــت ورودی، ۱ میلیــون و ۱۶۸ هزار تن اســت. 
در مقایســه با ســال گذشــته در همیــن بــازده زمانی، 
رشــدی ۹۰ درصدی داشــته اســت. کرمی دربــاره تناژ 
کالای بارگیــری شــده از پایانــه مــرزی پرویزخــان بــه 
ســمت اقصــی نقــاط کشــور گفــت: ۷۸۴ هــزار تــن کالا 
از پایانــه مــرزی پرویزخــان بــا افزایــش ۲۰۸ درصــدی 
نســبت به ســال قبل داشــته اســت. وی عنــوان کرد: 
طــی ۶ ماهــه نخســت ســال جاری، ۳۱ هــزار خــودرو 
نــاوگان حمــل و نقــل کالا از پایانــه مــرزی پرویزخــان، 

کالای مــورد نیــاز کشــور را جابجــا کرده اند که نســبت 
بــه ســال گذشــته، افزایــش ۲۱۷ درصــدی را شــاهد 
هســتیم. مدیرکل راهــداری و حمل و نقــل جاده ای 
اســتان کرمانشــاه عنوان کرد: بیشــتر تنــاژ جابجایی 
کالا از پایانه مــرزی پرویزخان با افزایــش ۳۹ درصدی 
در تناژ و ۳۵ درصــدی در تعداد نــاوگان و پایانه مرزی 
ســومار بــا رشــد ۲۷ درصــدی در تنــاژ و ۲۱ درصــدی 
در تعــداد نــاوگان طــی ۶ ماهــه نخســت ســال جاری 
 نســبت به ســال گذشــته در همین بــازده زمانــی را در 

بین پایانه های مرزی استان کرمانشاه دارند.

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان :

ح های آبرسانی  و به طر تصمیمات ممتاز جهادی وزارت نیر
بخشید شکوفایی  کردستان 

ســنندج  -   فاطمــه ملایــی    مدیــر عامــل 
شــرکت آب منطقــه ای اســتان کردســتان  گفــت: 
براســاس تصمیمات ممتاز جهادی در خصوص 
تخصیــص اعتبــارات لازم جهــت تکمیــل و بهــره 
ایــن  آب  منابــع  توســعه  هــای  طــرح  بــرداری 
اســتان، فعالیــت هــای اجرایــی در همــه پروژه ها 
و طرح های آبی کردســتان جــان تــازه ای گرفت و 
وعــده وزارت نیــرو در رابطه بــا اتمام ایــن طرح ها 
 و شــکوفایی حــوزه آب اســتان کردســتان محقــق 

شد. 
 آرش آریانــژاد بــا اشــاره بــه اینکــه ۶ پــروژه در ســفر 
رئیــس جمهــور و هیئــت دولــت در کردســتان بــه 
بهره بردای می رســند گفــت: از عمده پــروژه های 
اثرگــذار کــه مشــکل آب شــرب شــهروندان گرامی 
بانه را مرتفع خواهد نمود آبرســانی به شــهر بانه از 

سد عباس آباد است.
وی افــزود: تأمیــن آب شــرب ایــن شــهر شــامل 
" ایســتگاه  خطوط انتقال "به طول ۲۲.۵ کیلومتر
پمپــاژ بــه ظرفیــت ۵۵۰ لیتــر بــر ثانیــه و مخــازن 

ذخیره به ظرفیت ۱۰ هزار متر مکعب می باشد. 

او ادامــه داد: تأمیــن آب پایــدار بخشــی از نیــاز 
میلیــون   ۸.۵ حجــم  بــا  بانــه  شــهر  شــرب  آب 
تحــت  جمعیــت  بــرای  ســال  در  مکعــب  متــر 
 پوشــش ۲۲۳ هــزار نفــری از عمــده اهــداف ایــن 

طرح است.
 آریانژاد افتتاح ایســتگاه پمپاژ دائم بوئین را گامی 
موثــر در حــوزه تامیــن آب شــرب بانــه دانســت و 
کنون به ارزش  اظهار داشت: اعتبار هزینه شده تا
، حــدود ۶ هزار میلیــارد ریال  ســرمایه گذاری بــروز

می باشد.

فارس

شــیراز - چراغــی     دانشــگاههای شــیراز و نانجینــگ چیــن بــا هــم 
تفاهم نامه همکاری های علمی، آموزشی، پژوهشــی، فرهنگی و فناورانه 

امضا کردند. 
، تفاهمنامــه  در ســفر مســئولان دانشــگاه نانجینــگ چیــن بــه شــیراز
همــکاری  و توافقنامه اجرایــی همکاری هــای بین المللی این دانشــگاه و 
دانشــگاه شــیراز به امضای رئیس دانشــگاه شــیراز و رئیس هیــأت امنای 

نانجینگ رسید.
 محمــد موذنــی رئیــس دانشــگاه شــیراز در ارتبــاط بــا ایــن تفاهم نامــه 
بین المللــی گفــت: بــر ایــن اســاس ۲ دانشــگاه در پنــج حــوزه  آموزشــی، 

پژوهشی، فناوری، فرهنگی-اجتماعی و بین المللی همکاری می کنند.
وی افــزود: بــر اســاس ایــن تفاهم نامــه همــکاری، راه انــدازی رشــته های 
پیشــرفته و جدیــد مشــترک در مقطــع تحصیــلات تکمیلــی، راه انــدازی 
بخــش مشــترک علمــی در موضوعــات منطقــه ای و محلــی، تشــکیل 
خوشــه های مشــترک پژوهشــگران بــر موضوعــات پژوهشــی لبــه دانش، 
کــز پژوهشــی میان دانشــکده ای و تســهیل ارتبــاط شــبکه  راه انــدازی مرا

آزمایشگاهی و ارائه خدمات فنی در دستور کار قرار دارد.
کــرد: بــه دنبــال ایــن تفاهــم نامــه تبــادل دانشــجو و  موذنــی اضافــه 
فرصت های پژوهشــی دانشــجویان دکتری و تبادل اســتاد و فرصت های 

مطالعاتی اعضای هیأت علمی میان ۲ دانشــگاه، راه اندازی مرکز مشترک 
دوره هــای کوتاه مدت موضوعات پیشــرفته و کرســی های زبان فارســی-

چینــی، راه انــدازی مدرســه های تابســتانی مشــترک و کارگاه هــا، دروس 
انتخابی و دوره های آموزشی آنلاین نیز میسر می شود.

رئیس دانشــگاه شــیراز عنوان کرد: ایجاد مرکز مشــترک دوره های مهارت 
پژوهشی پیشــرفته و ابزار آزمایشــگاهی، اقدام مشــترک برای برخورداری 
از منابــع مالی و حمایت پژوهشــی گرنــت بین المللی و شــرکت در مناقصه 
و مزایده هــای پژوهشــی بین المللــی ۲ دانشــگاه از برنامه هــای راهبردی 

حوزه  پژوهشی این تفاهم نامه است.

چین  نانجینگ  و  شیراز  دانشگاه  همکاری 

مدیرعامل شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان:

و امنیت پایدار است پایداری زیر ساخت های برق در گر
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وه تکمیل زنجیره ریلی کریدورهای   ایجاد کارگر
شرق به غرب از چین تا ایران

وزیر راه و شهرســازی از توافق بــرای ایجاد کارگــروه تکمیل زنجیره 
ریلی کریدورهای شــرق به غرب از چین به قرقیزســتان، ازبکستان، 

ترکمنستان و ایران خبر داد.
 به نقل از پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، مهرداد بذرپاش وزیر راه 
و شهرسازی در حاشیه نشست های دوجانبه معاون اول رئیس جمهور 
و هیأت همراه با نخســت وزیران و مقامات روسیه و قرقیزستان، گفت: 
یکی از نکات مورد توافق با نخســت وزیر قرقیزســتان، احداث مراکز 
لجستیک در هر دو کشور اســت که در بندرعباس یک مرکز لجستیک 
ایجاد خواهد شــد تا تولیدکنندگان بتوانند کالا به ایران صادر کنند و 
بالعکس برای طرف ایرانی نیز در کشور قرقیستان یک مرکز لجستیک 

برای صادرات تولیدات ایجاد خواهد شد.
وی افزود: یکی از نکات دیگری که بسیار مهم بود، مسیر ریلی است که از 
چین به قرقیزستان، ازبکستان، ترکمنستان و ایران که تا دریای جنوب 
متصل می شود یک شبکه ریلی بســیار مهم در راستای تکمیل زنجیره 
کردیدورهای شرق به غرب منطقه است که تصمیم گرفته شد کارگروه 
مشترک در همه کشــورها در این خصوص تشکیل شود و قرار شد فردا 

در نشست شانگهای هم این موضوع بیشتر پیگیری شود.
وزیر راه و شهرســازی یادآور شــد: نکته دیگر، افزایش تعداد پروازها 
بود، برای اینکــه تجار بهتر بتواننــد تردد کنند که ایــن هم با توافق 

همراه شد.
بذرپاش تأکید کرد: محور بعدی، درباره اســتفاده از ارزهای مشترک 

ملی دو کشور بود که در این رابطه هم تصمیمات خوبی گرفته شد.
وی گفت: با کشــور روســیه تمام پروژه های مشــترک مهم بررسی و 

تصمیمات خوبی گرفته شد.
وزیر راه و شهرســازی تصریح کرد: مشــکل کامیون های روسی که به 
ایران ســفر می کنند یا بالعکس، آن هم که از مرز آذربایجان می گذرند، 
گفت وگوهایی انجام شد و قرار اســت وزرای ایران، روسیه و آذربایجان 

در منطقه حاضر باشند و مشکات را رفع کنند.
بذرپاش گفت: سرمایه گذاری در پروژه های ریلی و حمل و نقلی هم در 

این نشست ها مطرح شد.
محمد مخبرمعــاون اول رئیس  جمهوردر نخســتین دیــدار خود با 
»عاقل بیک جبار اف« نخست وزیر قرقیزستان، توافق کردند که وزرای 
راه در همین ســفر برای راه اندازی یک مســیر ریلی از قرقیزســتان تا 

ازبکستان، ترکمنستان و ایران، مذاکره و تفاهم کنند.
بیســت و دومین نشســت نخســت وزیران کشــورهای عضو پیمان 
شانگهای، پنجشنبه در بیشــکک، پایتخت قرقیزستان، با حضور وزیر 

راه و شهرسازی آغاز  شد.

ایران سرزمین فرصت های لجستیکی و ترانزیتی
محمد مخبر در بیســت و دومین نشســت شــورای نخســت وزیران 
شانگ های ضمن محکومیت شــدید نسل کشــی صهیونیست ها در 
غزه، ایران را ســرزمین فرصت های لجستیکی و ترانزیتی توصیف و ۱۳ 

پیشنهاد در قالب ۶ محور به کشورهای عضو ارائه داد.
وی گفت: ایران ســرزمین فرصت ها و ظرفیت های کــم نظیر در منابع 
طبیعی، نیروی انســانی متخصــص، ظرفیت های صنعتــی، معدنی، 
ترانزیتی، انرژی و فناوری اســت. هرگونه سرمایه گذاری در ظرفیت ها 

و فرصت های اقتصادی ایران، کنشی هوشمندانه خواهد بود.

مخبر ادامه داد: همان گونه که می دانیــد، نظام بین الملل در حال عبور 
از یک نظم سنتی و یکجانبه گرا به یک نظم جدید مبتنی بر چندجانبه 
گرایی با نقش آفرینی همه کشــورها و بازیگران جدید است. جمهوری 
اسامی ایران، با عنایت به اهداف سیاست خارجی خود در جهت کمک 
به پی ریزی یک نظام بین المللی عادلانه و مبتنی بر مشــارکت جمعی، 
حضور فعال در ترتیبات چندجانبه از جمله سازمان همکاری شانگهای، 
بریکس، ســازمان همکاری اقتصادی اکو و کشــورهای حاشیه دریای 

خزر را با جدیت در دستور کار قرار داده است.
معاون اول رئیــس جمهــور در ادامه با اشــاره به محورهایــی  برای 
نقش آفرینی در نظم نویــن جهانی برای همکاری با کشــورهای عضو 
ســازمان شــانگهای، به موضوع کریدورها اشــاره و بیان کــرد: ایران 
ســرزمین فرصت های لجستیکی و ترانزیتی اســت و بر همین اساس، 
آمادگی ایجاد یــک کریدور ترانزیتی فراگیر جهت اتصال کشــورهای 
عضو را دارد. ایــران، در این زمینه، گام های مهمــی را در قالب کریدور 
شمال-جنوب برداشــته که با تحقق کامل آن دسترسی های تجاری و 
اقتصادی از حوزه جنوب و شرق آسیا به کشورهای حوزه آسیای میانه، 
قفقاز، روسیه، دریای سیاه و اروپا تسهیل خواهد شد. مشارکت در ایجاد 
زیرساخت کریدور شــمال-جنوب و نیز کریدور »شرق-غرب-آسیا-

دریای مدیترانه« را می توان به عنوان یک راهکار پیشــنهادی در قالب 
سازمان شانگ های دنبال نمود.

وزیر ارتباطات سند همکاری مشترک با عمان 
امضا کرد

وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات ســند همکاری مشــترکی را با وزیر 
ارتباطــات و حمل و نقــل عمــان در حوزه های زیرســاخت، فناوری 

اطاعات، پست، پست بانک و منطقه ویژه اقتصادی پیام امضا کرد.
به گزارش وزارت ارتباطــات و فناوری اطاعات، در دومین روز ســفر 
»عیسی زارع پور« به عمان، ســند همکاری در حوزه های زیرساخت، 
فناوری اطاعات، پســت، پســت بانک و منطقه ویژه اقتصادی میان 

وزرای ارتباطات دو کشور به امضا رسید.
از جملــه مفاد این ســند، تســریع در ارســال مرســولات پســتی، 
سرمایه گذاری برای ایجاد مراکز داده، ارائه خدمات الکترونیکی، تامین 
زیرساخت های ارتباطی و تاش برای افزایش کیفیت این زیرساخت ها 

است.
این سند گسترده همکاری در ادامه تفاهمنامه ای است که اردیبهشت 

ماه گذشته در تهران میان طرفین ایرانی و عمانی به امضا رسیده بود.
وزیر ارتباطات در مسقط با »سعید بن حمود المعولی« وزیر ارتباطات 
و حمل نقل عمان دیدار داشــت و دو طرف در این دیــدار پس از بحث 
و گفت وگو برای گســترش همکاری ها در حوزه ارتباطــات و فناوری 

اطاعات توافق کردند و محورهای آن را نیز مشخص کردند.
زارع پور همچنین در این ســفر با وزیر آموزش عالــی، پژوهش علمی و 
نوآوری و رییس ســازمان تنظیم ارتباطات و رییس ســازمان سرمایه 
گذاری عمان دیدار داشــت و از مراکزی چون عمان تل، شرکت پست 

عمان و پارک دیتای مستقر در مسقط بازدید کرد.
وزیر ارتباطات به دعوت المعولی وزیــر ارتباطات عمان در راس هیاتی 
متشکل از معاونان، روسای سازمان ها و مدیران عامل شرکت های تابعه 

این وزارتخانه برای دو روز وارد مسقط شد.

  سواپ ایران و ترکمنستان برای صادرات گاز
 به عراق

سواپ ایران و ترکمنستان برای صادرات ســالانه ۹ میلیارد متر مکعب 
گاز به عراق انجام می شــود.به نقل از اینترفاکس، ترکمنستان خود را 
آماده می کند که سالانه ۹ میلیارد متر مکعب گاز طی یک فرایند سواپ 
گازی با ایران به عراق صادر کند.بر اساس این گزارش، معاون »ترکمن 
گاز«  در حاشــیه کنفرانس بین المللی گاز و نفت در ترکمنستان اعام 
کرد:  این کشــور در نظر دارد که  طی ســواپ گازی که با ایران به توافق 

رسیده است سالانه ۹ میلیارد مترمکعب گاز به عراق صادر کند.
میرات آرچایــف همچنین گفــت: مذاکره خرید گاز ترکمنســتان از 
ســوی  عراق در ۲۴ اگوســت طی مذاکره بین مقامات دو کشور  انجام 
شــد، آن زمان نمایندگان عراقی اعام کردند که تقاضا برای خرید گاز 
ترکمنستان به دلیل رشد زیرســاخت هایی که در عراق وجود دارد هر 
روز بیشتر می شود و عراق عاقه مند است که قرارداد ۵ ساله خرید گاز 
با ترکمنستان امضاء کند.وزرای انرژی دو کشــور ترکمنستان و عراق 
تفاهم نامه ای را در این زمینه در ۹ اکتبر امضاء کردند و بغداد اعام کرد 

که نیاز به ۱۰ میلیارد متر مکعب گاز دارد.
در این گزارش آمده است که ترکمنســتان در حال حاضر به آذربایجان 
از طریق ایران گاز سواپ می کند که مقامات نفتی ایران اعام کرده اند 
که گازی که ایران از ترکمنســتان دریافت می کنــد طبق قرارداد ۴.۵ 
میلیون متر مکعــب در روز بوده که اکنون بــه ۸ میلیون متر مکعب در 
روز افزایش یافته اســت.آنها حتی تاکید کردند که ارسال آزمایشی ۱۰ 
میلیون متر مکعب در روز هم با موفقیت در ماه اگوســت انجام شــده 

است.
سفیر جمهوری اسامی ایران در ترکمنستان هم در ماه دسامبر اعام 
کرد که حتی ظرفیت ارسال ۲۰ میلیون متر مکعب گاز از ترکمنستان 

به ایران وجود دارد.

سخنگوی صنعت برق:
توسعه تجدیدپذیرها رقم خورد

ســخنگوی صنعت برق از ورود بخش صنعت به حــوزه تجدیدپذیرها 
خبر داد و گفت: طبــق آخرین آیین نامه فرآیند صــدور مجوزهای لازم 
برای احداث این نیروگاه ها توســط صنایع انرژی بر کشور تسریع شده و 
صنایع کشور می توانند با سرعت بیشتری نسبت به تکمیل نیروگاههای 
خود اقدام کنند.مصطفی رجبی مشــهدی، با اشــاره به لزوم توســعه 
تجدیدپذیرهــا با توجه به ناتــرازی صنعت برق، اظهار کــرد: آیین نامه 
اجرایی ماده ۴ قانون مانع زدایی از توسعه صنعت برق در خصوص احداث 

نیروگاه توسط صنایع انرژی بر کشور به تصویب هیات دولت رسید.
به گفته وی بر اســاس ماده ۴ قانون مانع زدایی از توســعه صنعت برق 
کشور، آیین نامه صنایع انرژی بر که شامل صنایع بزرگ فلزی، معدنی، 
پتروپالایشی و شــیمیایی هســتند موظف به احداث حداقل ۱۰ هزار 
مگاوات نیروگاه تا پایان ســال ۱۴۰۴ هستند.سخنگوی صنعت برق با 
بیان اینکه در تابستان سال جاری ۶۷۵ مگاوات از ظرفیت این نیروگاه 
ها وارد مدار شد و انتظار می رود که  تا ســال آینده این مقدار به ۱۷۱۲ 
مگاوات افزایش یابد، گفت: بر اســاس آیین نامه اجرایی ماده ۴ قانون 
مانع زدایی از توســعه صنعت برق که در روز گذشــته به تصویب هیات 
وزیران رسید، وظایف مشخصی برای تســهیل صدور مجوزهای لازم 
اعم از مجوز محیط زیست، تخصیص سوخت و تخصیص آب و اتصال به 
شبکه، توسط نهادهای مربوطه مشــخص شده که امید است با انجام به 
موقع این وظایف، نیروگاه های صنایع در اسرع وقت به شبکه سراسری 
برق کشــور متصل شــوند و در نتیجه مصرف برق آنها از روی شــبکه 
سراسری برق برداشته خواهد شد.رجبی مشهدی با بیان اینکه مصوبه 
دیگری برای تامین منابع خرید برق تولیدی نیروگاه های تجدیدپذیر، 
انجام شــد تا از محل صرفه جویی همین نیروگاه، منابعی در اختیار آنها 
قرار بگیرد، گفــت: با تصویــب آیین نامه اجرایی توســعه صنعت برق 
شــرایطی را برای صنایع بزرگ و انرژی بر فراهم کردیــم تا در احداث 

نیروگاه های حرارتی مشارکت داشته باشند.

وی با تاکید بر اینکه مشــوق ها و توجیه اقتصادی لازم برای ساخت این 
نیروگاه ها پیش بینی شده اســت، اظهار کرد: این صنایع موظف شدند 
تا ۱۰ هزار مگاوات نیروگاه حرارتــی و تجدیدپذیر ایجاد کنند .به گفته 
ســخنگوی صنعت برق با اجرای این طرح نه تنها به شــبکه سراسری 
برق کشور کمک خواهد شــد، بلکه صنایع نیز برق مطمئن برای تولید 

خواهند داشت و اتفاقات خوبی در حوزه تجدیدپذیرها رقم می خورد.
رجبی مشــهدی با اشــاره به پتانســیل های ایران در حوزه توســعه 
انرژی های تجدیدپذیر، گفت: توســعه تجدیدپذیرها در ایران نیازمند 
ســرمایه بود که با ورود بخش صنعت به این حوزه می توان به توســعه 

انرژی پاک امیدوار بود.

معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزیر نیرو:
 تکمیل تصفیه خانه های فاضلاب در شهرها 

و است از اولویت های وزارت نیر
 معاون برنامه ریزی و اقتصــادی وزیر نیرو با تاکید بــر این که نگاه ها به 
پروژه هــای فاضاب تغییــر کرده اســت، گفت: آب مــورد نیاز بخش 
کشاورزی، فضای سبز و صنعت از پســاب تصفیه خانه ها تامین خواهد 
شــد و تکمیل تصفیه خانه های فاضاب در شهرها از اولویت های وزارت 
نیرو اســت. »یزدان رضایی« در جریان بازدید از پــروژه لوله رانی خط 
انتقال فاضاب و تصفیه خانه های فاضاب غرب و جنوب تهران، شرکت 
آب و فاضاب اســتان تهران را یک مجموعه توانمند برشــمرد و افزود: 
حجم کار انجام شــده در هر یک از پروژه ها نشان دهنده سرعت فزاینده 
آنهاســت.وی در جریان این بازدید و نشســت تخصصی روند پیشرفت 
پروژه های فاضــاب پایتخت، با بیــان اینکه پروژه هــای مهمی مانند 
واحدهای ۷ و ۸ تصفیه خانــه فاضاب جنوب از حمایت و پشــتیبانی 
وزارت نیرو برخوردار اســت، برای هماهنگی های لازم و پیگیری برای 
رفع برخی چالش ها در موضــوع واردات تجهیزات و تخصیص اعتبارات 

لازم در دو پروژه تصفیه های غرب و جنوب قول مساعد داد.
 معاون برنامه ریــزی و اقتصادی وزیر نیرو با تاکیــد بر این که طرح های 
جمع آوری و تصفیه فاضاب امــروزه مهم ترین راه حل تامین آب مورد 
نیاز بخش های تولیدی کشور است، افزود: براساس قانون بودجه ۱۴۰۲ 
و تکمیل آن در برنامه هفتم توسعه، بخش صنعت و کشاورزی تا زمانی 
که پســاب در اختیار دارد نمی تواند از ســایر منابع آب استفاده کند و 
قانون گذار به این جمع بندی رســیده اســت که آب مورد نیاز تولید از 
پساب استاندارد مناســب تامین شود.گفتنی اســت عملیات اجرایی 
واحدهای ۷ و ۸ تصفیه خانــه فاضاب جنوب تهران در ســال ۱۳۹۸ 
شروع شد و تا بهمن ۱۴۰۱ فقط هشت درصد پیشرفت فیزیکی داشته 
و از بهمن ۱۴۰۱ تا مهرماه ۱۴۰۲ پیشــرفت فیزیکی آن به ۳۰ درصد 

افزایش یافته است.
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سال 1401 قیمت مواد غذایی رکورد شکست امسال قیمت مسکن

وشن شد  دلیل حبس آماری مسکن ر

زهرا علی اکبری  وزیر امور اقتصادی دارایی در 
حالی از کاهش تورم در حوزه مسکن سخن گفته 
اســت که هنوز مقامات دولت سیزدهم توضیحی 
درباره دلایل حبس آماری مســکن به مدت ۹ ماه 

به افکار عمومی ارائه نداده اند.
 بنا بر اعام احســان خاندوزی تــورم دارایی ها از 
جمله مسکن در شــهریور ماه کاهنده بوده است. 
البته این کاهش در قیاس بــا رکوردهایی که در 
خصوص افزایش قیمت مســکن ثبت شده است، 

ناچیز تلقی می شود.
خانــدوزی گفته اســت: از ابتدای ســال ۱۴۰۲ 
تورم در بازار دارایی هــای مختلف از جمله بخش 

مسکن کاهنده بوده است.
 البته کاهش نرخ تورم به معنــای کاهش قیمت 
نیســت. بلکــه آهنگ رشــد قیمتــی وضعیت 
امیدبخشی داشته است. میانگین نرخ مسکن در 
طول تابستان )شهریور نســبت به تیر( در تهران 
۵ درصد کاهش یافته است.سخنگوی اقتصادی 
دولت ادامه داد: تورم نقطه به نقطه در شــهریور 
امسال ۷۵.۲ درصد بود که نســبت به تورم نقطه 
به نقطه مــرداد ۸.۹ درصد کاهش یافته اســت.

خاندوزی گفــت: تــورم ماهانــه در تیرماه ۲.۸ 
درصد، در مرداد ۰.۷ درصد و در شــهریورماه ۱.۷ 

درصد بوده است.

دولت از عملکرد خود راضی است
حالا بیش از دو ســال اســت که مقامــات دولت 
سیزدهم مدعی کاهش نرخ تورم هستند و حتی 
از کاهش بیســت درصدی تورم در کشور سخن 
می گویند اما آمارهای و ارقام رســمی نیز ناقض 

این مدعاهای مطروحه است.
بر اساس این گزارش در شرایطی دولت سیزدهم 
خود را در مهــار تورم موفق معرفــی می کند که 

بررســی ها نشــان می دهد نرخ تــورم در ایران 
رکوردهای تازه ای را به ثبت رســانده است. شاید 
یکــی از مهمتریــن اتفاقاتی کــه رخ داده و به از 
دست رفتن قدرت خرید خانوار منجر شده است 
را بتوان مانــدگاری تورم های بالاتــر از ۳۵ و ۴۰ 

درصد در پنج سال اخیر دانست.
تورم بالا در شــرایطی قدرت خرید خانوار ایرانی 
را تخلیــه می کند کــه بنا بر محاســبات صورت 
گرفته ۹ دهک از ۱۰ دهــک جمعیتی ایران نیاز 
به دریافت یارانه داشــته و به نوعی از دولت یارانه 

نقدی دریافت می کنند.
در این راستا اما هر آنچه از سوی مقامات اقتصادی 
دولت اعام می شود مرتبط با این موضوع است که 
این دولت در مهار تورم توفیق داشــته و توانسته 
است اقتصاد کشــور را سروسامان بدهد. رییسی، 
رییس دولت سیزدهم وعده داده بود سفره خانوار 
ایرانی را به تورم گره نزند اما با این حال در این دو 
سال تحلیل ســفره ایرانی نشان می دهد توفیقی 

در این زمینه حاصل نشده است.
در سال گذشــته با حذف ارز ترجیحی، تورم غذا 
دســتخوش افزایش بسیار جدی شــد و امسال 
نیز در حبس آماری مســکن، رکوردهای عجیب 
و غریب از افزایش قیمت مســکن به ثبت رسید. 
نگاهی به آمارهای رســمی ارائه شــده از سوی 
مرکز آمار ایران نشــان می دهد در اردیبهشــت 
ماه امســال تورم نقطه به نقطــه آپارتمان های 
مســکونی از ۱۲۰ درصد فراتر رفته و تورم ماهانه 
مســکن نیز در این ماه برابر با ۱۳.۸ درصد بوده 

است.
این تــورم بالا در شــرایطی رخ داده کــه یکی از 
مهمترین شعارهای رییســی در دوره انتخابات 
ریاســت جمهوری به حوزه مســکن اختصاص 
داشــت. وی وعده داد که ســالانه یــک میلیون 

واحد مســکونی را در ایران بســازد اما در عمل از 
پس گذشت دو سال از عمر دولت سیزدهم هنوز 
چنین اتفاقی رخ نداده و وزیر راه و شهرســازی و 
حتی معاون اول رییس جمهوری، مخبر نسبت به 

این وعده صریح تشکیک کرده اند.

یک متر خانه ۸0 میلیون تومان ناقابل
آمارهای ارائه شــده از ســوی مرکز آمــار ایران 
نشــان می دهد قیمت یک متر واحد مسکونی در 
ارزان ترین منطقه ی تهــران یعنی منطقه ی ۱۸ 
نیز از ۴۰ میلیون تومان فراتر رفته اســت. این در 
حالی است که بالاترین رقم پرداختی به کارگران 
ساده در قالب حداقل دســتمزد چیزی در حدود 
هشــت میلیون و پانصد هزار تومان اســت. این 
تفاوت گویای فاصله ی عمیقی اســت که افراد با 
خرید مســکن در ایران دارند و همین امر زمینه 
را برای رشــد بیش از پیش قیمت اجاره بها فراهم 

می کند.
گران تریــن منطقه ی تهران نیز قیمت مســکن 
۱۶۰ میلیون تومانی به ازای هر متر مربع را رویت 
کرده و متوسط قیمت مســکن در شهر تهران از 
رقم عجیب هشــتاد میلیون تومــان فراتر رفته 

است.
به این ترتیب می تــوان دلیل حبس آمــار را در 
لابه لای اعــداد وارقــام اعامی مشــاهده کرد. 
به نظر می رســد دلت ترجیح داده است در دوره 
رکوردشکنی قیت مســکن، سکوت آماری پیشه 
کند و زمانــی که موج افزایش قیمــت عبور کرد، 
با انتشــار آمار از کاهش قیمت ها در بازار مسکن 

خبر بدهد.
هر چه هســت حتی در غیــاب آمار نیــز مردم 
از میزان تــورم و قیمت اصلی ترین کالای ســبد 

خانوار ایرانی مطلع هستند.

انرژیوزیر  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:
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  فراخوان برگزاری مناقصه عمومی 
يک مرحله ای همزمان با ارزيابی کیفی

۱- نام و نشانی مناقصه گزار: شرکت سهامی برق منطقه ای خوزستان به شناسه ملی 10100۹80٥٤٤ ، کد اقتصادی ٧٦٩٨-٣١٦٧-٤١١٣ و 
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